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دادستان عمومی و انقلاب قم: خبرداد

دستگیری باند کلاهبرداری 
از طریق ارسال پیامک

رییس نظارت بر بهداشت عمومی دامپزشکی استان قم:

۲۰ اکیپ دامپزشکی بر ذبح دام درعید قربان نظارت دارند

باند  دستگیری  از  قم  انقلاب  و  عمومی  دادستان 
کلاهبرداری از طریق ارسال پیامک و متهم اصلی پرونده که 

یک خانم با ۱۲ میلیارد تومان گردش مالی بوده خبر داد. 

باند  دستگیری  از  غریب  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
کشی  قرعه  در  شدن  برنده  پیامک  ارسال  با  کلاهبرداری 
لوازم منزل و خودرو در استان خبر داد و اظهار داشت: این 
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تولیت آستان  حرم مطهر حضرت معصومه )س(:

دراجرای طرح های اطراف حرم باید رفاه 
و مصلحت مردم در اولویت قرار گیرد 
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جزئیات شرایط تخلیه واحدهای مسکونی در مصوبه سران قوا؛

تهدیدکنندگان مستاجران تحت پیگیرد قانونی قرار می گیرند

تولیت آستان  حرم مطهر حضرت معصومه )س( گفت: در اجرای 
طرح های عمرانی به ویژه اطراف حرم کریمه اهل بیت باید رفاه و 
مصلحت مردم در اولویت قرار گیرد.  آیت الله سید محمد سعیدی 
روز سه شنبه در جلسه بررسی بافت اطراف حرم حضرت معصومه 

اظهار داشت: هر طرحی که می خواهد انجام شود، باید ۲ ملاک را 
مدنظر قرار دهیم، نخست آنکه کاملا کارشناسی شده و دیگر اینکه 
برای رضای خدا باشد. امام جمعه قم گفت: بخشی از این اقدام ها 
از جنبه های فنی، معنوی و اجتماعی حائز اهمیت است، اما به 

  

گفت:در  قم  شهر  اسلامی  شورای  حمل ونقل  و  عمران  کمیسیون  رئیس 
و  داشته  وجود  نیز  نفر  هزار   ۲5 اسکان  امکان  هکتاری   ۱00 زمین های 
امیدواریم با تصویب طرح ها و اجرای آن بتوانیم سرانه های مختلف شهری را 
در این بخش از منطقه به خوبی اجرا کنیم. سید محمدحسین دهناد در حاشیه 
مهم ترین  از  یکی  منطقه  این  اظهارداشت:  شهرداری  پنج  منطقه  از  بازدید 
مناطق شهر قم بوده و ظرفیت های زیادی دارد و باید از اراضی این محدوده 
برای توسعه شهر و منطقه در حوزه اقتصادی بهره مند شویم. وی چالش های 

برنامه ریزی  استان قم گفت: گلوگاه های فساد خیز  و  رییس سازمان مدیریت 
در 50 دستگاه اجرایی استان شناسایی و روش های جلوگیری از بروز و مبارزه 
با آن ها، تهیه شده است.  حسن نادری در گفت وگویی اظهارداشت : در همین 
روند  میدانی،  بازرسی های  قالب  در  قم  برنامه ریزی  و  مدیریت  سازمان  رابطه، 
فعالیت دستگاه های اجرایی استان را مورد نظارت دقیق قرار داده و تلاش دارد 
تمامی گلوگاه های فساد خیز و راه های وقوع تخلف های اداری احتمالی را در این 
مجموعه ها مسدود کند. وی در ادامه سخنان خود به سایر اقدام های سازمان 

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:
چالش ها و ظرفیت های بالقوه منطقه پنج شهرقم

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی  استان قم خبرداد:
شناسایی گلوگاه های فساد خیزدردستگاه های اجرایی 
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غلامرضا ظریفیان :
دولت به جای منزوی کردن 
نخبگان، از آن ها کمک بگیرد 

 یک فعال سیاسی تاکید کرد: به 
جای این که باعث به انزوا کشیدن 
نخبــگان و نهــاد دانش شــویم، از 
آن ها کمک بگیریــم و در کنار این 
کار از شیوه های حکمرانی خوب، 
اصــلاح  مســائل،  شفاف ســازی 
ســاختارها بهــره ببریم.غلامرضا 
ظریفیان در گفت وگو با ایلنا، درباره 
2صحبت های اخیــر رئیس جمهور 

تذکر مهم رئیس قوه قضاییه:
 مسئول رسیدگی قضایی به پرونده 

»شخص قاضی« است
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رئیس جمهور:
در تحقق علوم انسانی ترازِ انقلاب 

اسلامی عقب مانده ایم
رییس قوه قضاییــه در بازدید 
از دادســرای جرایــم امنیتــی 
تاکید کرد: مسئول رسیدگی 
قضایــی بــه پرونده »شــخص 
قاضــی« اســت و »ضابط« باید 
در کنــار قاضــی قــرار گیــرد. 
شناخت مقام قضایی از ضابط 
و ویژگی ها و ابعاد شــخصیتی 
و کاری او موضوع بســیار حائز 

ضــرورت  بــر  جمهــور  رئیــس  
آسیب شناســی وضع موجــود در 
حوزه علوم انســانی تأکیــد کرد و 
تحقق علوم انســانی تــرازِ انقلاب 
اسلامی را حائز عقب ماندگی هایی 
دانســت که باید با نــگاه اجتهادی 
و نوآورانــه عالمان و دانشــمندان 
این عرصه جبران شــود.  آیت الله 
»ســید ابراهیــم رئیســی« صبح  7

با تکریم 7۹2 عضو خانواده ایثارگری شهرداری قم؛ 

سومین یادواره شهدای شهرداری قم برگزار شد

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قمبنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قمبنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم
آگهی فراخوان مناقصه یک مرحله ای )نوبت اول(آگهی فراخوان مناقصه یک مرحله ای )نوبت اول(آگهی فراخوان مناقصه یک مرحله ای )نوبت اول(

 در نظر دارد بر اساس قانون برگزاری مناقصات نسبت به فراخوان مناقصه یک 
مرحله ای به شرح زیر اقدام نماید. 

۱- موضوع مناقصه: اجرای دستمزدی کرسی چینی، نبشی کشی، دیوارچینی 
و نصب کف پهن های بلوک های B4،B3،B۲،B1  پروژه زیتون ۲6 طرح مسکن 

اقدام ملی
۲- صلاحیت مورد نیاز شامل رتبه/ پایه و رشته                 

گواهینامه صلاحیت پیمانکاری )معتبر( صادره از سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
شخص حقوقی حداقل رتبه 5 رشته ابنیه و یا شخص حقیقی دارای رتبه یک رشته 
ابنیه و یا سازندگان انبوه مسکن و ساختمان دارای صلاحیت مضاعف اجرا مندرج 

در پروانه صادره از وزارت راه و شهرسازی
3- نحوه و مهلت دریافت و تحویل اسناد

4- هزینه خرید اسناد: مبلغ 500/000 ریال می باشد که به حساب شماره 
1536076۲00 بانک تجارت شعبة صفاشهر بنام بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 

استان قم واریز گردد.
5- مدت اعتبار پیشنهادها : یک ماه 

6- نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: طبق آیین نامه تضمین معاملات 
دولتی : 768,000,000 ریال )هفتصد و شصت و هشت میلیون ریال(  است  که  
باید به  یکی  از صورت های  مشروحه  زیر، همراه  با اسناد مناقصه  در پاکت  )) الف  (( به  

دستگاه  مناقصه  گزار تسلیم  شود:
الف ( ضمانت  نامه  بانکی  به  نفع  کارفرما. 

ب( اصل فیش واریز وجه نقد به حساب شماره 1536076۲00 بانک تجارت 
شعبه صفاشهر بنام بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم

مدت  اعتبار تضمین  فوق  یک ماه  بوده و باید حداقل تا پایان ساعت اداری تاریخ 
1401/06/01  معتبر باشد و برای  یک  ماه  دیگر نیز قابل تمدید باشد.

7- نام و نشانی مناقصه گزار: قم، انتهای بلوار امین، ابتدای بلوار غدیر، کوچه 
شماره 11 ، بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم

قم  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد   0۲53۲85661۲-15 : تماس  های  تلفن 
-معاونت مسکن شهری

 در نظر دارد بر اساس قانون برگزاری مناقصات نسبت به فراخوان مناقصه یک 
مرحله ای به شرح زیر اقدام نماید. 

۱- موضوع مناقصه: اجرای دستمزدی کرسی چینی، نبشی کشی، دیوارچینی 
و نصب کف پهن های بلوک های B3،B۲،B1 پروژه زیتون ۲5 طرح مسکن اقدام 

ملی
۲- صلاحیت مورد نیاز شامل رتبه/ پایه و رشته                 

گواهینامه صلاحیت پیمانکاری )معتبر( صادره از سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
شخص حقوقی حداقل رتبه 5 رشته ابنیه و یا شخص حقیقی دارای حداقل رتبه دو 
رشته ابنیه و یا سازندگان انبوه مسکن و ساختمان دارای صلاحیت مضاعف اجرا 

مندرج در پروانه صادره از وزارت راه و شهرسازی
3- نحوه و مهلت دریافت و تحویل اسناد

4- هزینه خرید اسناد: مبلغ 500/000 ریال می باشد که به حساب شماره 
1536076۲00 بانک تجارت شعبة صفاشهر بنام بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 

استان قم واریز گردد.
5- مدت اعتبار پیشنهادها : یک ماه 

6- نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: طبق آیین نامه تضمین معاملات 
دولتی : 645,000,000  ریال  )ششصد و چهل وپنج میلیون ریال( است  که  باید 
به  یکی  از صورت های  مشروحه  زیر، همراه  با اسناد مناقصه  در پاکت  )) الف  (( به  

دستگاه  مناقصه  گزار تسلیم  شود:
الف ( ضمانت  نامه  بانکی  به  نفع  کارفرما. 

ب( اصل فیش واریز وجه نقد به حساب شماره 1536076۲00 بانک تجارت 
شعبه صفاشهر بنام بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم

مدت  اعتبار تضمین  فوق  یک ماه  بوده و باید حداقل تا پایان ساعت اداری تاریخ 
1401/06/01  معتبر باشد و برای  یک  ماه  دیگر نیز قابل تمدید باشد.

7- نام و نشانی مناقصه گزار: قم، انتهای بلوار امین، ابتدای بلوار غدیر، کوچه 
شماره 11 ، بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم

قم  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد   0۲53۲85661۲-15 : تماس  های  تلفن 
-معاونت مسکن شهری

در نظر دارد بر اساس قانون برگزاری مناقصات نسبت به فراخوان مناقصه یک 
مرحله ای به شرح زیر اقدام نماید. 

۱- موضوع مناقصه: اجرای دستمزدی کرسی چینی، نبشی کشی، دیوارچینی 
و نصب کف پهن های بلوک های B4،B3،B۲،B1  پروژه زیتون ۲0 طرح مسکن 

اقدام ملی
۲- صلاحیت مورد نیاز شامل رتبه/ پایه و رشته                 

گواهینامه صلاحیت پیمانکاری )معتبر( صادره از سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
شخص حقوقی حداقل رتبه 5 رشته ابنیه و یا شخص حقیقی دارای رتبه یک رشته 
ابنیه و یا سازندگان انبوه مسکن و ساختمان دارای صلاحیت مضاعف اجرا مندرج 

در پروانه صادره از وزارت راه و شهرسازی
3- نحوه و مهلت دریافت و تحویل اسناد

4- هزینه خرید اسناد: مبلغ 500/000 ریال می باشد که به حساب شماره 
1536076۲00 بانک تجارت شعبة صفاشهر بنام بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 

استان قم واریز گردد.
5- مدت اعتبار پیشنهادها : یک ماه 

6- نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: طبق آیین نامه تضمین معاملات 
دولتی : 768,000,000 ریال )هفتصد و شصت و هشت میلیون ریال(  است  که  
باید به  یکی  از صورت های  مشروحه  زیر، همراه  با اسناد مناقصه  در پاکت  )) الف  (( به  

دستگاه  مناقصه  گزار تسلیم  شود:
الف ( ضمانت  نامه  بانکی  به  نفع  کارفرما. 

ب( اصل فیش واریز وجه نقد به حساب شماره 1536076۲00 بانک تجارت 
شعبه صفاشهر بنام بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم

مدت  اعتبار تضمین  فوق  یک ماه  بوده و باید حداقل تا پایان ساعت اداری تاریخ 
1401/06/01  معتبر باشد و برای  یک  ماه  دیگر نیز قابل تمدید باشد.

7- نام و نشانی مناقصه گزار: قم، انتهای بلوار امین، ابتدای بلوار غدیر، کوچه 
شماره 11 ، بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم

قم  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد   0۲53۲85661۲-15 : تماس  های  تلفن 
-معاونت مسکن شهری

شناسه آگهی:1346143شناسه آگهی: 1346138شناسه آگهی:1346137



چهار شنبه-15 تیر ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 25534

کیمیای ایران
پایان مُنازعات

»با مرور تجربه سال های اخیر میتوان نشان داد 
که چگونه منازعه خرمن امید را به آتش میکشاند و 

بی اعتمادی میان حکومت و ملت، همه سرمایه ها را برباد فنا میدهد.« این 
عبارت به عنوان یک باور قطعی، بخشی از متن اعلام حضور اینجانب در عرصه 

انتخابات 1400 بود .
امروز که بیش از یکسال از آن ایام می گذرد بیش از پیش معتفدم که کیمیای 
امروز ایران ، کاهش منازعات و پایان مخاصمات در ایامی است که سخت ترین 

و پیجیده ترین شرایط را تجربه می کنیم .
»ولاتنازعوا فتفشلوا و تذهب ریحکم و اصبروا انّ الله مع الصابرین« روایت 
صریح قران مجید است. در تفسیر این ایه گفته شده است که » اگر به نزاع 
با یکدیگر برخیزید سست می شوید و »قوت و عظمت« و جریان امور بر وفق 
مرادتان از میان خواهد رفت.« برای این روایت، مصادیق تاریخی فراوانی در 
تاریح جهان ، اسلام وایران می توان برشمرد . در از اندلس تا مسائل فعلی جهان 
اسلام در افعانستان ، لنان و عراق . روایت سقوط اصفهان در دوران صفوی هم 

مصداق روشن و مشخص دیگری است .
رهبری معظم انقلاب اسلامی نیز در سخنرانی نوروزی امسال خود بدرستی 
بر موضوع تنازعات تاکید داشته اند. ایشان در این بیانات به تفکیک سه نوع 
نزاع فرمودند : »گاهی انسان تنازع هایی مشاهده میکند بین آحاد ملّت یا بین 
بعضی مسئولین با یکدیگر یا بین مسئولین و آحاد ملّت، غالباً پوچ؛ انسان نگاه 

میکند، غالباً برخاسته ی از تخیّلات و توهّمات و در مواردی از بی تقوایی. « 
واقعیت هم این است که مردم از کشمکش مداوم خسته و فرسوده اند ، مردم 
می خواهند برای مشکلات اصلی و ضروری آن ها راه حل ارائه و به سمت تحقق 
آن گام برداشته شود . در این چارچوب باید با اصالت دادن به گفت وگو، مدارا 
و تحمل، به منازعات و جدل هایی که امید به اینده را می کشد پایان دهیم و 
گفت وگوی اجتماعی فراگیر، اصلاحگر و کارآفرین با توان حل منازعات را شکل 
دهیم. باور دارم تا زمانی که محیط عمومی کشور مملو از جدال و منازعه است 
و امید و اعتماد در حال فروپاشی است هیچ برنامه و وعده سیاسی اقتصادی به 

کمال محقق نخواهد شد.
پیش از این هم گفته ام : »تاریخ ما آکنده از اگرهاست« اگر هایی که متمرکز 
بر این است که اگر فلان بازیگران و کنشگران می توانستند اختلاف خود را کنار 
بگذارند، اگر مشروطه خواهان چند شقه نمی شدند ، اگر منافع ملی در دام 
اختلافات جناحی نمی افتاد و اگرهای مشابه فراوان . بر همین اساس مهم 
است که امروز به گونه ای عمل نکنیم که فردای تاریخ گفته شود اگر امروز این 

منازعات وجود نداشت آن اتفاق تلخ نمی افتاد.
باید با همه توان در مقابل تشدید و گسترش منازعات بایستیم در منازعاتی 
که متاسفانه هر ابزاری مجاز تلقی می شود : از توطئه های کثیف سیاسی تا 
ترور رسانه ای . کافی است مروری گذار داشته باشیم تا ببینیم منازعه چه بر سر 
اخلاق عمومی، اعتماد و سرمایه های اجتماعی آورده است. در این چارچوب 
است که معتقدم ما به کارافرین سیاسی نیاز داریم. کارافرینی فقط صفت 
مردان اقتصاد نیست. کارآفرین سیاسی صحنه بازی را تغییر می دهد. تخیل را 
خلاقانه به صحنه عمل می آورد. کارافرین اقتصادی خاک را به نظر کیمیا می 

کند و کارآفرین سیاسی رقابت سیاسی را جایگزین منازعه می نماید.
بپذیریم سیاستگذاری در محیط منازعه ناممکن است. نسبت به هزینه های 
سنگین اختلاف و منازعه واقف باشیم. باید اقرار کنیم که در یک کشتی طوفان 
زده نشسته ایم. راهزنانی بیرحم کمین کرده اند، میخواهند کشور را به تاراج 
ببرند و منازعه بیش از هر چیز دیگر آنها رابه طمع انداخته است . بر سر نقاط 
مشترک تاکید کنیم و بدانیم میتوانیم بسط قدرت را جایگزین توزیع قدرت 
سازیم. بر سر سفره کوچک نزاع نکنیم و به بزرگ شدن قدرت ایران اسلامی 

بیاندیشیم .
باید همکاری برای حل مسائل پیچیده کشور یک اصل شود. مسئله عدالت، 
شفافیت، توانمندسازی مردم و دهها مسئله دیگر که هر روز حل آنها مشکلتر 
میشود باید محور گفت و گوی اجتماعی شود تا ببینیم چگونه میتوانیم برای 
حل آنها نیروهای خود را سازماندهی کنیم. جدا از هر تفکر سیاسی دوریکدیگر 
جمع شویم و بر سر این مسائل گفتگو کنیم. مرزهای مشترک ما تنها مرزهای 
جغرافیا نیست. همانگونه که برای حفظ مرزهای کشور همه در یک جبهه 
خواهیم بود برای بهبود معیشت مردم متحد شویم. منازعه از سیاست شروع 
میشود و سپس نظام اداری را تبدیل به صحنه نبرد قدرت میسازد. نظام اداری 
پس از سیاسی شدن خود به عنوان عامل تشدید کننده منازعه تبدیل می شود.
در خصوص الزامات ضروری برای حرکت به سمت پایان منازعات در اینده 
نکاتی خواهم گفت اما در این متن می خواهم تاکید کنم که شکل گیری یک 
گفت و گوی اجتماعی پیرامون اهمیت ، چرایی و چگونگی پایان منازعات، گام 

اول است که امیدوارم بتوان در این خصوص قدم برداشت .

رویکرد احتمالی دولت برای 
ترسیم آینده روابط با مصر

 وزیر امور خارجه کشورمان در ملاقات اخیر خود با 
گروه های فلسطینی در سوریه از تلاش های جاری 

برای ارتقا و بهبود روابط با مصر پرده برداشت و بر اهمیت و تأثیر نزدیکی دو 
کشور بر تحولات منطقه و جهان اسلام تاکید کرد.

در واقع نگاه جدید به روابط تهران _ قاهره در دولت سیزدهم بعد از سخنرانی 
رئیس جمهور کشورمان در ملاقات با سفرای کشورهای اسلامی مقیم شکل 
گرفت و به دنبال آن سیاست خارجی وزارت امورخارجه مبتنی بر تحسین روابط 
همسایگی و تنش زدایی در روابط منطقه ای از جمله مصر در هفته های اخیر 
شدت گرفت. در این رابطه نیز خبرهایی مبنی بر ورود عراق که در نزدیک کردن 
دیدگاه های تهران و ریاض موفق عمل کرد به چشم می خورد و وزیر خارجه عراق 

بر وجود این موضوع صحت گذاشته است.
حال سوالی که مطرح می باشد این است که آیا مقامات مصری پاسخ مثبتی 

به این رویکرد تهران نشان خواهند داد؟
دو تحلیل در این رابطه از سوی کارشناسان و ناظران روابط فی مابین دو کشور 
وجود دارد؛ تحلیل اول معتقد است تحولات جاری در منطقه از جمله مذاکرات 
برجام و برگزاری آن در دوحه و همچنین پیشرفت حاصله در روابط تهران و 
ریاض و بهبود روابط قاهره با دوحه و آنکارا، شرایط را برای آب شدن یخ روابط 
فی مابین دو کشور و برداشتن گام های مؤثر برای ارتقا روابط و حل اختلافات 

فراهم کرده است.
اما در مقابل جریانی همچنان معتقدند که قاهره با حفظ کمترین سطح 
روابط خود با تهران یعنی دفتر حافظ منافع، از برگه ایران برای تنظیم مناسبات 
خود با غرب بویژه آمریکا و کشورهای عربی متخاصم علیه جمهوری اسلامی 
ایران از جمله عربستان و بحرین استفاده و بهره برداری می نماید و حاضر به 
تغییر این وضعیت نیست. مشارکت قاهره در نشست هایی که با محوریت رژیم 
صهیونیستی و با حضور امارات، بحرین و مراکش و مدیریت آمریکا برگزار شده و 
اخیراً شیب تندی نیز گرفته است و با سفر »بایدن« در جده وارد مرحله جدیدی 
خواهد شد، موضوع مهم و راهبردی بود که استدلال این جریان را تقویت 
می کند. بی تردید صرف نظر از راستی آزمایی این دو دیدگاه و تحلیل آن، 
فضای روابط دو کشور همچنان مه آلود است و بعید به نظر می رسد قاهره قبل 
از تغییرات جدی و عمده ای در پرونده های منطقه ای و عربی تهران و تعیین 

تکلیف برجام، گام جدی برای ارتقای روابط بردارد.
تصریحات مقامات جمهوری اسلامی ایران بی تردید بر تعامل هوشمند و فعال 
و مبتنی بر سیاست همسایگی و منطقه ای دلالت دارد که حکمت، مصلحت و 
عزت حکم می کند بر اساس تجارب گذشته طی این 43 سال از تاریخ قطع 
روابط، رایزنی ها با واسطه و بی واسطه با جدیت تداوم یابد و زمینه برای اعتماد 

سازی دو جانبه و خروج تدریجی از وضعیت حاکم فراهم شود.
کارشناس غرب آسیا

اخبار

رئیس اداره موزه فاطمی خبرداد:

اهدای ۲۷۱ اثر تاریخی و هنری
 به موزه فاطمی 

 رئیس اداره موزه فاطمی از اهدای 36 اثر موزه ای در سال 1400 به موزه آستان 
مقدس فاطمی خبر داد و گفت: علاوه بر این آثار موزه ای، ۲35 اثر نمایشگاهی اعم 
از اشیا و آثار هنری و نمایشگاهی نیز در سال گذشته به موزه فاطمی اهدا شده است. 

حجت الاسلام محمدباقر مشکاتی در گفت وگویی اظهار کرد: اگرچه موزه فاطمی 
هنوز فراخوان جذب آثار نداده است ولی با این حال صاحبان آثار و هنرمندان به طور 
میانگین ماهانه دستکم یک اثر ارزشمند یا مجموعه ای از آثار نفیس را به موزه آستان 
اهدا می کنند. وی با بیان اینکه در سال 1400، تعداد 60 جلسه و آیین اهدای اثر به 
موزه فاطمی داشتیم، افزود: این تعداد نسبت به سال های قبل رشد 6 برابری داشته 
که اقبال واقفان و اهداگران اشیاء تاریخی و آثار هنری به موزه فاطمی را نشان می دهد.

رئیس اداره موزه فاطمی اقبال روزافزن به اهدای آثار تاریخی وهنری به موزه آستان 
مقدس فاطمی را نشان دهنده وجود سرمایه اجتماعی بسیاربالا وعمیق برای این موزه 
وقفی و بارگاهی دانست و افزود: مردمی بودن از ویژگی های اصلی این موزه است و 
این موزه به عنوان اولین موزه ایرانیان، از ابتدای شکل گیری تاکنون مردم پایه بوده و 

داشته ها و آثار آن ریشه در باورهای مذهبی و تکیه بر فرهنگ وقف و نذر داشته است.
وی عشق و دلدادگی بی نظیر در زائران و ارادتمندان بانوی کرامت را دلیل اصلی 
رشد اخیر اهدای آثار به موزه دانست و گفت: خادمان بانوی کرامت در موزه فاطمی 
در چندساله اخیر با اطلاع رسانی و تبلیغات موزه فاطمی در فضای مجازی و رسانه ها، 
روایتگری هدفمند و اطلاع دهی بازدیدکندگان و صاحبان آثار تاریخی نسبت به اهمیت 
حفظ و نگهداری میراث فرهنگی ایران اسلامی در موزه ها، برخورد مناسب و کریمانه و 
تداوم ارتباط با هنرمندان و فرهیختگان، و همچنین بروز کارایی و اثرگذاری گفتمان و 
چیدمان جدید و آموزنده موزه در بین اقشار مختلف جامعه، موجب گرایش هرچه بیشتر 
صاحبان آثار تاریخی و هنری به این موزه قدیمی شده است که امیدواریم با تداوم آگاهی 
بخشی، این روند ادامه داشته باشد. مشکاتی ادامه داد: از مجموع اشیاء و آثار اهدایی 
که در قالب 60 جلسه با حضور اهداگران یا نماینده رسمی آنها برگزار شده است 36 
اثر، موزه ای تشخیص داده شده که شامل سکه، مدال، قرآن خطی قاجار، آثار سفالینه 
و مفرغی چند هزارساله وآثار دیگر دست ساخته شامل ظروف چینی، قداره، خنجر، 
عصای شمشیری و یک قطعه پارچه قاجاری است. وی گفت: همچنین در این مدت 
تعداد ۲35 اثر نمایشگاهی شامل آثار تاریخی با قدمت کمتراز یکصدسال و آثار هنری با 
مضامین دینی و شامل قطعه کاشی معاصر، تابلوهای هنری، سکه های معاصر، کاسه، 
سفال و انگشتر و نگین که توسط همکاران و کارشناسان موزه بررسی اولیه شد و به امین 
اموال موزه تحویل گردیده است. رئیس اداره موزه فاطمی افزود: مجموعا در سال 1400 
تعداد ۲71 اثر تاریخی و هنری در دو درجه  موزه ای و نمایشگاهی به صورت اهدایی وارد 
موزه گردید تا فرایند ارائه رسید وقفی یا اهدایی، ثبت و کددهی آثار، پاک سازی و آفت 
زدایی اولیه، مستندنگاری و شناسنامه نویسی، تصویربرداری و دیجیتال سازی و ورود 
اطلاعات به نرم افزار و نگهداری بهینه در مخزن موزه انجام پذیرد و به تدریج در گنجواره 

ویژه آثار اهدایی جدید یا در یکی از گنجینه های موزه فاطمی به نمایش در آید.

مدیر کل بهزیستی استان قم  خبرداد:

آمادگی بهزیستی جهت جمع آوری 
نذورات مردمی درعید قربان

مدیر کل بهزیستی استان قم  گفت :اداره کل بهزییستی استان قم همزمان با عید 
بین  توزیع  نیکوکار جهت  مردم  و کمک های  نذورات  آماده جمع آوری  قربان  سعید 
نیازمندان می باشد. دکتر مهدی پهلوانی  با اشاره و اهمیت قربانی کردن و اطعام نمودن 
در دین مبین اسلام و توصیه معصومین )س( به کمک به نیازمندان و مستمندان افزود: 
این اداره کل همچون سنوات گذشته به عنوان واسطه خیر بین نیکوکاران ارجمند و 
نیازمندان واقعی آماده جمع آوری کمکهای مردمی ، نذورات ، گوسفند زنده و گوشت 
قربانی با هر میزان توان مالی جهت توزیع بین مددجویان است . دکتر پهلوانی افزود 
هموطنان نوع دوست و نیکوکار در روز عید سعید قربان و ایام دهه ولایت می توانند 
همانند سالهای گذشته گوشت قربانی و نذورات خود را علاوه بر تحویل به پایگاه مرکزی 
بهزیستی واقع در آسایشگاه معلولین و سالمندان انوار آفتاب واقع در میدان شهید 
محلاتی و مجتمع آیت الله گلپایگانی واقع در انتهای خیابان 19 دی بلوار شهید ظریفیان 
از طریق مراکز بهزیستی سطح استان و یا تماس با شماره همراه 09109073۲05به 
دست نیازمندان برسانند همچنین برای پرداخت آسان و نقدی مبالغ اهدائی شماره 
کارت ۲588-7618-9570-6367 مشارکتهای مردمی بهزیستی و درگاه پرداخت 

#9090*7۲4* در نظر گرفته شده است.

مدیربهبود تولیدات دامی جهاد کشاورزی استان قم :

دام ها برای ورود یا خروج از دامشهر
 باید پلاک دار شوند 

مدیربهبود تولیدات دامی جهاد کشاورزی استان قم گفت: از سال 97 و پس از کشف 
و ضبط متعدد دام های قاچاق در محور های مواصلاتی استان نظارت ها بر خروج دام 
از دامشهر افزایش یافته است. منصور دیان اردستانی با اشاره به افزایش کنترل بر 
جابه جایی دام از سال 97 پس از کشف و ضبط متعدد دام های قاچاق در محور های 
و توسط  باید پلاک دار شوند  از دامشهر  یا خروج  برای ورود  استان، گفت: دام ها 
دامپزشک مقیم برای آن ها مجوز صادر شود. وی افزود: در غیر این صورت هرگونه 
جابه جایی دام قاچاق به شمار رفته و توقیف می شود. اردستانی با اشاره به اینکه پیشتر 
دامپزشک  مقیم فقط تا ساعت 13 در دامشهر حضور داشت، گفت: یک دامپزشک 
دیگر هم تا هر زمان که دامداران نیاز داشته باشند برای آرامش بیشتر در شهرک دامشهر 
حضور خواهد داشت. مدیر بهبود تولیدات دامی جهاد کشاورزی گفت: تنها یک راه 
ورود و خروج مجاز در شهرک وجود دارد چرا که کل شهرک دیوار کشی صورت گرفته 

است و با این کار راه های قاچاق را محدود کرده ایم.
 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم:

 ۴۸۴ خانوار روستایی از شبکه فیبرنوری 
بهره مند شدند

 مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم، با اشاره به توسعه و بهره ¬برداری ۲1 
کیلومتر فیبرنوری روستایی از محل اعتبارهای طرح توسعه خدمات عمومی اجباری 
روستایی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: با این طرح 484 خانوار دو روستای 
بخش سلفچگان تحت پوشش شبکه فیبرنوری قرار گرفتند.  به گزارش روابط عمومی 
از  اینکه یکی  بیان  با  فناوری اطلاعات استان، جواد غلام پور  و  ارتباطات  اداره کل 
اهداف وزارت ارتباطات، توسعه ارتباطات روستایی از محل اعتبارهای طرح خدمات 
عمومی اجباری روستایی است بیان داشت: حدود 80 کیلومتر فیبر نوری از محل 
خدمات عمومی اجباری روستایی در استان مورد بهره¬ برداری قرار گرفته است که 
از این میان روستای خدیجه خاتون با ۲00 خانوار و 647 نفر جمعیت از شبکه ای به 
طول 7 کیلومتر فیبرنوری و روستای قلعه چم نیز با ۲84 خانوار و 891 نفر جمعیت از 
شبکه 14 کیلومتری فیبرنوری برخوردارشدند. روستاهای خدیجه خاتون و قلعه چم در 
بخش سلفچگان واقع در 40 کیلومتری جنوب غربی قم قرار دارند. غلام پور در ادامه 
ابراز امیدواری کرد: در سال جاری با هم افزایی و همکاری تمام اجزا خصوصی و دولتی 

ارتقای کمی و کیفی ارتباطات استان صورت پذیرد.
  

رئیس مرکز جهاد کشاورزی حومه قم خبر داد؛

پیش بینی برداشت ۲۱ هزارتن انگور
 از مزارع استان قم

رئیس مرکز جهاد کشاورزی حومه قم گفت: پیش بینی می شود امسال با افزایش 
تولید انگور، میزان برداشت این محصول در استان قم به ۲1000 تن برسد.

مجتبی پور دانا ظهر سه شنبه در گفتگو با خبرنگاران با اشاره به آغاز برداشت انگور از 
سطح زیر کشت استان قم اظهار داشت: در حال حاضر 1400 هکتار سطح زیر کشت 
استان قم مربوط به انگور است. وی با بیان اینکه در سال گذشته 14000 تن محصول 
انگور در استان قم برداشت شده است افزود: پیش بینی ها حاکی از آن است که این میزان 
در سال جاری به ۲1000 تن برسد. رئیس مرکز جهاد کشاورزی حومه قم با بیان اینکه 
برداشت انگور از باغات استان قم تا اواسط مردادماه ادامه دارد ابراز داشت: انگور یاقوتی، 

مهدیخانی، شاهانی و بیدانه؛ انواع ارقام پربازده این محصول در استان قم می باشد.

تولیت آستان  حرم مطهر حضرت معصومه )س( گفت: در اجرای طرح های 
عمرانی به ویژه اطراف حرم کریمه اهل بیت باید رفاه و مصلحت مردم در اولویت 

قرار گیرد. 
آیت الله سید محمد سعیدی روز سه شنبه در جلسه بررسی بافت اطراف حرم 
حضرت معصومه اظهار داشت: هر طرحی که می خواهد انجام شود، باید ۲ 
ملاک را مدنظر قرار دهیم، نخست آنکه کاملا کارشناسی شده و دیگر اینکه 

برای رضای خدا باشد.
امام جمعه قم گفت: بخشی از این اقدام ها از جنبه های فنی، معنوی و 
اجتماعی حائز اهمیت است، اما به طورکلی یک طرح خوب، طرحی است که 
هم کارشناسی شده و هم برای رضای خدا باشد، و اگر برای رضای خدا باشد 

ولی کارشناسی شده نباشد، ارزشی ندارد.
وی یادآور شد: به عنوان نمونه اگر وجود یک مسجد برای مردم مزاحمت ایجاد 
کند، فقیهان اجازه دادند که خراب شود و معادلش جای دیگری ساخته شود.

عضو خبرگان رهبری خاطرنشان کرد: در ذهنمان این نکته را برجسته نکنیم 
که نباید هیچ مکانی را خراب کنیم، البته این اقدام باید از روی یک تشخیص 

شرعی، قانونی و حساب شده باشد و منهای مصالح عمومی نباشد.
وی بیان کرد: وقتی در مورد مسجد که خانه خدا و وقف است، اجازه تخریب 

داده شده، پس مکان های دیگر نیز مانعی برای برداشتن آنها وجود ندارد
بافت اطراف حرم مطهروضعیت خوبی ندارد 

معاون اجرایی تولیت آستان حضرت معصومه )س( نیز با بیان اینکه بافت 
اطراف حرم حضرت معصومه وضعیت خوبی ندارد گفت: این بافت در حقیقت 
جز بافت چسبیده به حرم است، و به نوعی از دید عموم مردم، متعلق به حرم 

تلقی می شود.
هادی محمودنژاد همچنین پارکینگ شرقی حرم، خیابان ارم و مغازه های 
اطراف را از مهمترین معضل های اطراف حرم ذکر کرد و گفت: این موارد باید 
در ساماندهی اطراف حرم در اولویت قرار بگیرد، تعیین 470 هکتار محدوده 
برای اطراف حرم کار خوبی است، اما مهمتر از آن نقاطی است که متصل به 
بدنه حرم است و از وضعیت خیلی مناسبی نیز برخوردار نیست و برای مجاوران 

و زائران ایجاد مشکل کرده است.
معاون حرم حضرت معصومه)س(  با بیان اینکه بخش عمده ای از این وضعیت 
با مسائل امنیتی استان و حرم و همچنین بافت تاریخی و فرسوده موجود مرتبط 
است بیان کرد: در اجرای طرح های اطراف حرم باید اولویت ها را در نظر بگیریم 

و بر روی طرح هایی که در رفاه مردم تاثیری بیشتر دارند، متمرکز شویم.
انتقاد از عدم اطلاع رسانی مناسب تسهیلات 

برای بافت اطراف حرم مطهر
 استاندار قم  نیز در این جلسه با اشاره به اختصاص تسهیلات ارزان قیمت 
برای بافت های اطراف حرم حضرت معصومه )س( گفت: خانوارهایی که در 

این محدوده سکونت دارند باید در جریان ارائه این تسهیلات قرار بگیرند. 
سید محمدتقی شاهچراغی طی سخنانی افزود: مطابق گفته مدیرعامل 
صندوق سرمایه گذاری طرح حرم های مطهر، تعداد ۲ هزار و ۲00 خانوار 
تحت پوشش کمیته امداد امام و بهزیستی استان در محدوده 470 هکتاری 
اطراف حرم زندگی می کنند که از این تعداد یکهزار خانوار مالک ساختمان و 

بقیه مستاجر می باشند.
استاندار قم با اشاره به ارائه 6 میلیارد ریال تسهیلات با نرخ چهار درصد توسط 
این صندوق به این خانوارها که عمدتا جز دهک های اول تا سوم محسوب 
می شوند گفت: متاسفانه این خانوارها از این تسهیلات اطلاعی ندارند و این 

به ضعف مجموعه  ما باز می گردد.
وی اطلاع رسانی در خصوص این تسهیلات را ضروری دانست و تاکید کرد: 
باید یک راهکاری پیدا شود که مردم به تسهیلات بانکی دسترسی آسان تری 

داشته باشند.

شهردار قم :
طرح پارکینگ ضلع شرقی حرم با ۱۲ هزار میلیارد ریال به نتیجه رسیده است

شهردار قم نیز در این جلسه با اشاره به اهمیت طرح های اطراف حرم به 
لحاظ قرار داشتن در مرکزیت شهر گفت: در حال حاضر طرح پارکینگ ضلع 

شرقی حرم با 1۲ هزار میلیارد ریال به نتیجه رسیده است.
سید مرتضی سقائیان نژاد وجود خانه تاریخی نیازمند را از معضل ها و موانع 
موجود برای پیشرفت این طرح دانست و گفت: اگر این اثر از ثبت ملی خارج 

شود، طرح پارکینگ ضلع شرقی طرح کاملی خواهد شد.
وی افزود: به خاطر مانعی که به واسطه این خانه تاریخی، برای اجرای طرح 
داشتیم، تعداد پارکینگ ها را از سه هزار و 600 پارکینگ به حدود ۲ هزار و 600 

پارکینگ کاهش دادیم و دهانه نیز ۲4 متر در نظر گرفته شده است.
وی گفت: در صورت همکاری اداره کل میراث فرهنگی برای خروج این اثر از 
ثبت ملی، ما به راحتی طرح پارکینگ ضلع شرقی را اجرا و دهانه هر پارکینگ را 
نیز به 35 متر افزایش می دهیم. شهردار قم با بیان اینکه بحث های اراضی 48 
هکتاری که مربوط به ستاد بازآفرینی شهری است انجام شده و در کمیسیون 
ماده پنج نیز به تصویب رسیده است گفت: هشت طرحی که در رابطه با اطراف 

حرم حضرت معصومه )س( بوده، نیز به موازات زمین های 48 هکتاری به 
نتیجه می رسد.

وی با بیان اینکه در خصوص طرح های اطراف حرم، مجوزهایی که باید از 
وزارت راه و شهرسازی گرفته می شد به اداره کل راه و شهرسازی تفویض شده 
است بیان داشت: راه های اجرای طرح ها یکی پس از دیگری فراهم می شود، 

همراهی تهران نیز چشمگیر است و تا دوماه آینده وارد اجرا خواهیم شد.
مدیرعامل صندوق سرمایه گذاری طرح حرم های مطهر:

در محدوده حرم حضرت معصومه)س( ظرفیت ۲0 هزار واحد 
مسکونی وجود دارد

مدیرعامل صندوق سرمایه گذاری طرح حرم های مطهر نیز دراین جلسه  
گفت : بر اساس شناسایی که در محدوده 470 هکتاری حرم حضرت معصومه 
انجام دادیم، برای مجاوران این حرم در پهنه های مسکونی که در حال حاضر 

موجود است، ظرفیت ۲0 هزار واحد مسکونی وجود دارد.
میلاد امینی روز سه شنبه اظهار داشت: در کمیسیون ماده پنج استان، 470 
هکتار محدوده در اطراف حرم حضرت معصومه شناسایی و مصوب شده و 
مبنای ورود و عملیات اجرایی این صندوق نیز در این محدوده 470 هکتاری 

می باشد.
وی افزود: اگر نیاز است که محدوده بلافصل حرم، افزایش یا کاهش پیدا 
کند، این موضوع در اختیار کمیسیون ماده پنج است، و اختیاری است که در 
سفر هیات دولت به استان به استاندار و ستاد بازآفرینی شهری استان تفویض 

شده است.
وی با اشاره به برنامه ها و تصمیم های صندوق سرمایه گذاری طرح حرم های 
مطهر خاطرنشان کرد: این صندوق تنها نهاد و موسسه ای در کشور است که 
رویکرد خود را توسعه ای و حمایتی قرار داده، و به هیچ وجه به خدمتی که به 

اهل بیت و آستان های مقدس ارائه می دهد، نگاه انتفاعی ندارد.
امینی با اشاره به تعیین بالاترین تسهیلات مسکن توسط این صندوق یادآور 
شد: در کل کشور تسهیلات صندوق طرح حرم های مطهر ابلاغ شده و در حال 

واگذاری است.
وی بیان داشت: میزان تسهیلات این صندوق برای هر واحد مسکونی 6 
میلیارد ریال است، از این رو هر مالکی با در دست داشتن پروانه ساختمانی و 

سند مالکیت،  به ما مراجعه کند، پرداخت خواهیم کرد.
مدیرعامل سرمایه گذاری حرم های مطهر با بیان اینکه نرخ بهره این تسهیلات 
1۲ درصد است گفت: ما شناسایی اولیه ای را از خانوارهای دهک های یک تا 
سه که تحت پوشش کمیته امداد امام )ره( و بهزیستی هستند انجام دادیم، 
در این محدود 470 هکتاری ۲ هزار و ۲00 خانوار تحت پوشش این دو نهاد 

حمایتی قرار دارند.
وی ادامه داد: از این تعداد خانوار، یکهزار خانوار مالک ساختمان و هزار و 

۲00 خانوار نیز مستاجر هستند.
وی گفت: خانوارهای دهک های یک تا سه، اگر از طرف استانداری، تولیت 
آستان مقدس، کمیته امداد یا بهزیستی معرفی شوند، یارانه سود هم پرداخت 
می کنیم، یعنی 6 میلیارد ریال تسهیلات را به جای نرح 1۲ درصد، با نرخ چهار 

درصد در نظر می گیریم که قرض الحسنه ای محسوب شود.
مبلغ  که  زمانی  کرد:  خاطرنشان  حرم ها  طرح  سرمایه گذاری  مدیرعامل 
تسهیلات در بافت های فرسوده 800 میلیون ریال بود، ما یک میلیارد و 400 
میلیون ریال ابلاغ کرده بودیم، و مشوقی را از منابع خودمان گذاشتیم و به 179 

واحد، تسهیلات یک میلیارد و 400 میلیون ریالی دادیم.
وی اضافه کرد: برای تسهیلات 6 میلیارد ریالی که از ابتدای سال جاری 
ابلاغ کرده ایم، 1۲5 واحد مسکونی بافت فرسوده را به بانک عامل که بانک 
مسکن است معرفی کرده ایم، منابع ما مشخص است، تشکیل پرونده دادند و 

تسهیلات اول را دریافت کردند.
امینی تصریح کرد: هیچ مشکلی در اعطای تسهیلات وجود ندارد، چون 
ضوابط و مقرراتی که دولت برای تسهیلات نهضت ملی مسکن ابلاغ کرده را 

نیز نداریم، فقط ضابطه آن، پروانه ساختمانی و سند مالکیت زمین می باشد.
وی همچنین خاطرنشان کرد: بر اساس شناسایی که در محدوده 470 
در  حرم  این  مجاوران  برای  دادیم،  انجام  معصومه  حضرت  حرم  هکتاری 
پهنه های مسکونی که در حال حاضر موجود است، ظرفیت ۲0 هزار واحد 

مسکونی وجود دارد.
وی تاکید کرد: اگر همه این واحدها بر اساس ضوابط طرح تفصیلی اقدام به 

نوسازی بکنند، امکان ساخت این تعداد واحد مسکونی وجود دارد.
برای طرح های اطراف حرم مطهر "ال سی" باز می شود

امینی با اشاره به بازکردن ال.سی داخلی برای خرید مصالح ساختمانی بیان 
داشت: یکی از نیازمندی هایی که برای ساخت مسکن و طرح های محرک 
توسعه در اطراف حرم ها نیاز است، تهیه مصالح ساختمانی به قیمت مناسب 
و ارزان است. امینی یادآور شد: از طریق ضمانت صندوق و منابعی که از بانک  
عامل تامین می شود برای هر طرح تا 800 میلیارد ریال امکان باز کردن ال.سی 

وجود دارد که برای تامین مصالح ساختمانی اقدام شود.
وی افزود: با مجموعه هایی مانند بنیاد مستضعفان و شرکت شستا که تولید 
کنندگان مصالح ساختمانی هستند، برای تامین مصالح ساختمانی ارزان 
قیمت، مدت دار و ۲0 درصد زیر قیمت بازار، هماهنگی و اتفاق نظر صورت 

گرفته است.
امینی گفت: ما برای همه طرح های محرک توسعه و همچنین غیر انتفاعی 
مانند، زائرسرا، حسینه، حوزه علمیه یا کتابخانه که در محدود 470 هکتار قرار 
دارد، مبلغ ۲00 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت، و یارانه سود آن را نیز تقبل 

می کنیم که نرخ سود این تسهیلات را هم به چهار درصد کاهش دهیم.
کارکرد بناهای تاریخی متناسب با حرم مطهر خواهد بود

وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: صندوق سرمایه گذاری طرح های 
حرم، برای پرداخت تسهیلات ارزان قیمت 56 ماهه به خیران تا سقف سه 
میلیارد ریال با بانک قرض الحسنه رسالت نیز توافقی انجام، و منابعی را نیز نزد 

این بانک تودیع کرده است.
وی افزود: هر خَیِری که به ما مراجعه کند و بگوید که قصد ساخت مسکن 
برای خانواده های تحت پوشش کمیته امداد یا بهزیستی و یا کمک به حرم برای 
احداث زائر سرا و یا توسعه ضلع شرقی را دارد، فقط با ارائه یک کد ملی و معرفی 
به بانک، از تسهیلات با نرخ ۲ درصد بهره مند می شود که البته این ۲ درصد هم 

کارمزد بانک است، در واقع صفر درصد است.
امینی بیان کرد: برای اینکه کارکرد بناهای تاریخی متناسب با حرم مطهر قرار 
بگیرد، با صندوق احیا در وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
به منظور معرفی، اعطای کاربری و تعیین مجوزهای لازم و همچنین پرداخت 
تسهیلاتی تا سقف 300 میلیارد ریال برای احیای بنای تاریخی موجود در 

محدود 470 هکتاری، تفاهم نامه ای منعقد شده است.

تولیت آستان  حرم مطهر حضرت معصومه )س(:

دراجرای طرح های اطراف حرم باید رفاه و مصلحت مردم در اولویت قرار گیرد

مدیر حرم مطهر بانوی کرامت از راه اندازی خط ویژه 
در  زائربر  خودروهای  افزایش  حرم،  اطراف  اتوبوسرانی 
پیاده  عابران  ویژه  عبور  خط  یک  ایجاد  و  راه ها  پیاده 
روبروی درب 24 حرم مطهر با همکاری شهرداری قم 

خبر داد. 
حجت الاسلام والمسلمین علی اشرف عبدی در گفت 
و گویی از برگزاری دومین نشست مشترک مدیریت حرم 
مطهر بانوی کرامت با مدیران حمل و نقل شهرداری قم با 
موضوع بررسی دسترسی آسان زائران به حرم مطهر بانوی 

کرامت خبر داد.

خوبی  مصوبات  نشست  این  در  اینکه  بیان  با  وی 
داشتیم، افزود: قرار شد سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم 
خط ویژه ای را اطراف حرم مطهر ایجاد کند که از چهارراه 
شهدا شروع شود و به سمت پل آهنچی، میدان مطهری، 
سه راه بازار، عمار یاسر، میدان روح الله و چهارراه شهدا 

حرکت کند.
راه  برای  داد:  ادامه  کرامت  بانوی  مطهر  حرم  مدیر 
اندازی این خط ویژه 4 دستگاه اتوبوس ظرف هفته آینده 
اختصاص داده می شود تا دسترسی افراد به اطراف حرم 

آسانتر شود.

وی اضافه کرد: از دیگر مصوبات این جلسه ایجاد یک 
خط عبور ویژه عابران پیاده در روبروی درب ۲4 در عرض 
خیابان اراک است که طرح جدیدی را شهرداری برای 

حفظ جان و ایمنی مردم اجرا خواهد کرد.
عبدی گفت: در زمینه خودروهای زائربر نیز تا به حال 
3 خط داشتیم که بنا شد آستان مقدس بانوی کرامت 
یک خط هم از چهارراه شهدا تا درب 1۲ )باب القبله( 
خط،  این  اندازی  راه  صورت  در  که  کند  اندازی  راه 
هزینه  زائران  نقل  و  حمل  برای  شهرداری  خودروهای 

دریافت نخواهند کرد.

مدیر حرم مطهر بانوی کرامت: 

دسترسی زائران به حرم مطهر بانوی کرامت آسان تر می شود

محمد شریعتمداری*

محمدحسین سلطانی فر*
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نکات مهم برای شناخت بیماری وبا

آن می تواند  گرمای  اما  فرا رسیده  استراحت  و  تفریح  و فصل  تابستان 
خطراتی هم داشته باشد، خصوصا برای افرادی که بیماری های مزمن دارند.

وقتی بدنتان خیلی داغ می شود چه اتفاقی می افتد؟
بدن شما در هوای گرم با تعریق خودش را خنک نگه می دارد؛ اما اگر مدت 
زمان طولانی بدنتان گرم بماند می تواند منجر به مشکلاتی شود، مانند 

دهیدراته شدن بدن و عدم توانایی برای خوب خنک کردن بدن.
 در صورتی که مایعات از دست رفته بدن به واسطه عرق، جایگزین نشوند، 
هوای گرم باعث افزایش تعریق و بالا رفتن ریسک دهیدراته )کم آب( شدن 

بدن می شود.
وقتی گرمایی که وارد بدنتان می شود، بیشتر از گرمایی است که با عرق 
کردن از دست می دهید، این گرمای اضافی می تواند تنظیم گرمایی بدن را 
به هم زده و دمای بدن را بالا ببرد. بنابراین شما در معرض بیماری های مرتبط 

با گرما قرار می گیرید، مانند گرمازدگی و خستگی گرمایی و ... .
اثر گرما بر بدن شامل موارد زیر می شود:

. در ابتدا تعریق بسیار زیاد . قرمزی یا خارش پوست . تشنگی
. سردرد . تهوع و استفراغ و اسهال . خستگی . سرگیجه و از دست دادن 

هماهنگی و تعادل . گرفتگی عضله
در تابستان سلامت چه کسانی بیشتر در خطر است؟

لازم است همه ی افراد نسبت به خطرات هوای خیلی گرم آگاه باشند اما 
بعضی از افراد در تابستان بیشتر در معرض خطرند:

. کودکان و خردسالان . سالمندان . افرادی که در فضای باز کار می کنند . 
افرادی که بیماری مزمن دارند

بیماری هایی که با گرمای هوا تشدید می شوند
وقتی دمای هوا در تابستان بالا می رود، می تواند به بدن فشار وارد کند، 
خصوصا برای آن هایی که بیماری مزمن دارند. بیماری هایی که با گرمای هوا 

بدتر می شوند:

. بیماری های خودایمنی . آسم، آلرژی ها و بیماری مزمن انسدادی ریه
. میگرن . بیماری قلبی . آرتریت

بیماری های خودایمنی
گرمای تابستان می تواند علائم اختلالات خودایمنی را برانگیخته کند. 
بیماری های خودایمنی که تخت تاثیر گرمای تابستان قرار می گیرند شامل 

ام اس، لوپوس، آرتریت روماتوئید و دیگر بیماری ها می شوند.
حتی مقدار کمی افزایش دمای بدن می تواند علائم ام اس را تشدید کند. 
ام اس که یک بیماری نورلوژیکی است می تواند با بالا رفتن دمای بدن در اثر 

حمام گرم، ورزش و یا هوای گرم تابستان شعله ور شود.
علائم لوپوس نیز با گرمای زیاد و قرار گرفتن در معرض پرتوهای UVA و 
UVB شعله ور می شود، زیرا پاکسازی سلول  های مرده ی پوست توسط بدن 

کاهش یافته و به همین دلیل واکنش ایمنی بدن برانگیخته می شود.
دیگر  و  روماتوئید  آرتریت  لوپوس،  که  افرادی  می کنند  توصیه  پزشکان 
بیماری های خودایمنی دارند، طی ساعات گرم روز در معرض نور خورشید 
نباشند تا از خستگی و دردهای عضلانی، درد و تورم مفاصل پیشگیری شود. 

اگر قصد پیاده روی دارید، صبح زود یا غروب مناسب تر است.
آسم، بیماری مزمن انسدادی ریه و آلرژی ها

برخی از بیماری های تنفسی می توانند در گرمای تابستان بدتر شوند. 
دمای بالا منجر به تجمع آلاینده های هوا شده و مشکلات تنفسی را تشدید 
می کند. هوای گرم و مرطوب، آلودگی هوا و ریزگردها همگی عاملی برای 
شعله ور شدن آسم و آلرژی و بیماری  مزمن انسدادی ریه اند. پیشگیری، کلید 

پرهیز از عوامل مشکل ساز تنفسی در تابستان است.
میگرن

سردردهای میگرنی واقعا ناتوان کننده اند. علائم میگرن می تواند بسته 
به نوع آن متفاوت باشد، از درد در سر و حساسیت به نور گرفته تا تهوع و 

استفراغ.

طی تابستان، گرمای زیاد می تواند موجب دهیدراته شدن بدن شود که یک 
عامل مهم برای بروز سردردها و میگرن است. وقتی هوا خیلی گرم است، 
هیدراته نگه داشتن بدن سخت می شود. کمتر کافئین مصرف کنید زیرا 

کافئین خاصیت ادرارآور دارد و موجب کم آبی بدن می شود.
بیماری قلبی و آریتمی قلب

دمای زیاد هوا در تابستان می تواند به بدن فشار وارد کند، خصوصا برای 
افرادی که بیماری قلبی دارند. فعالیت بدنی در گرما یا دهیدراته شدن بدن، 
فشار وارد بر قلب را افزایش می دهد. ضمنا برخی از داروهایی که برای درمان 
بیماری قلبی به کار می روند، مانند ادرارآورها و مهارکننده های بتا، مایعات 
بدن را کاهش می دهند که باعث افزایش ریسک دهیدراته شدن بدن خواهد 
شد. داروهای تجویزی تان را طبق دستور پزشک مصرف کنید و اگر هرگونه 

علامتی مبنی بر بدتر شدن بیماری تان داشتید به پزشک مراجعه کنید.
آرتریت

هوا از راه های زیادی بر بدن اثر می گذارد و خیلی از افرادی که آرتریت دارند 
می گویند علائم بیماری شان با تغییرات آب و هوایی بدتر می شود. برای 
عده ای از این افراد، هوای سرد و بارانی تشدیدکننده ی علائم است و برای 

عده ای دیگر، هوای گرم می تواند علائم آرتریت را بدتر کند.
اتفاق ها می افتند می گویند  این  تئوری هایی که توضیح می دهند چرا 
تغییرات در فشار جوی و همچنین تغییرات سطح فعالیت در هوای خیلی 

سرد یا خیلی گرم نیز می تواند دخیل باشد.
سرماخوردگی تابستانی

که  هستند  میکروب  از  متفاوتی  نوع  از  ناشی  تابستانی  ویروس های 
انتروویروس نامیده می شوند و می توانند شکم درد و علائم تنفسی ایجاد 

کنند. ورزش زیاد هم می تواند شما را مستعد این سرماخوردگی کند.
گرفتگی های شبانه پا

این دردها در تابستان دو برابر بیشتر از فصل های دیگر شایع اند. نورون های 
حرکتی در پاهای شما ممکن است طی تابستان دستخوش تغییراتی شوند 
که احتمال گرفتگی را بالا می برند. زیاد آب بنوشید و در مورد رژیم دارویی تان 
با پزشکتان حرف بزنید. برخی از داروها مانند ادرارآورها می توانند گرفتگی ها 

را تشدید کنند.
رُزاسه

ماه های گرم سال می توانند این عارضه پوستی را بدتر کنند. رزاسه یک 
بیماری التهابی پوست است که سبب قرمزی شدید و بثورات می شود. در 
تابستان این علائم می توانند مکرر بروز کرده و طولانی تر هم بمانند. آلوئه ورا و 

پروبیوتیک های موضعی می توانند به تسکین پوست کمک کنند.
اگزما

فصل تابستان علاوه بر گرما و رطوبت، عرق کردن هم دارد. اگر پوست 
حساسی داشته باشید تعریق می تواند برایتان دردسرساز شود. اگر اگزما 

دارید از عوامل برانگیزاننده ی آن اجتناب کنید.
سنگ کلیه

دانشمندان دریافته اند با افزایش دمای هوا، آمار سنگ کلیه نیز بالا می رود. 
احتمالا دلیلش این است که در ماه های گرم سال، افراد بیشتر دهیدراته 
می شوند. پس زیاد آب بنوشید و کمتر قند و نمک مصرف کنید تا دچار این 

عارضه دردناک نشوید.

مشکلات و بیماری هایی که در هوای گرم تشدید می شوند؛

متخصص تغذیه و رژیم درمانی عنوان کرد؛بیماری هایی که در تابستان بدتر می شوند

باورهای خطرناک در رژیم غذایی

متخصص تغذیه و رژیم درمانی، با بیان اینکه هدف از رژیم های غذایی باید ارتقای 
سلامت و نه صرفا کاهش وزن باشد، به بیان رایج ترین باورهای تغذیه ای خطرناک 

پرداخت.
تیرنگ نیستانی گفت: یکی از باورهای اشتباه رایج بین عموم مردم، این است که 

سالم ترین نان، سنگک است، اما این باور درست نیست.
وی با اشاره به اینکه سلامت نان در گرو سلامت آرد، خواص تغذیه ای و روش طبخ 
است، افزود: در حال حاضر عمدتاً نانوایی ها برای تهیه نان سنگک از آرد سفید 
استفاده می کنند بنابراین نان سنگکی که با آرد سفید تولید می شود مزیتی بر سایر 

نان های سنتی ندارد.
نیستانی با بیان اینکه نان سنگک با حرارت مستقیم و سوخت های فسیلی طبخ 
می شود ادامه داد: این موضوع باعث می شود که مواد زیان بار و مضر، سلامت نان 

را تحت تأثیر قرار دهد.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، با اشاره به اینکه برخی بر 
این باورند که با ریختن سبوس روی نان سنگک سلامت آن به مراتب بیشتر می شود 
گفت: جدا از این که در بیشتر موارد سبوس ها به فلزات سنگین و مشخصاً آرسنیک 
آلوده هستند، اضافه کردن سبوس به نان مزیتی بیشتری در مقایسه با انواع نان ایجاد 

نمی کند.
وی توصیه کرد: نان سنگک به سایر نان های سنتی مزیتی ندارد، بنابراین صرفاً با 

معیار سالم تر بودن این نان ها، نمی توان توصیه به استفاده از آن کرد.
نیستانی به دومین باور خطرناک تغذیه ای در بین عموم مردم اشاره کرد و افزود: 
بسیاری از افراد معتقدند روغن های جانوری خصوصاً روغن دنبه به عنوان چربی 

مفید به سایر روغن ها ارجحیت دارد، این باور نیز از اساس غلط است.
متخصص تغذیه و رژیم درمانی با انتقاد از این باور تغذیه ای غلط مبنی بر اینکه 
در گذشته مردم با استفاده از روغن های حیوانی زندگی سالم تری داشتند، گفت: 
گذشتگان ما به مشاغلی چون دامپروری و کشاورزی مشغول بودند، با صنعتی شدن 
جوامع و مشاغل و همچنین پدیده پشت میز نشینی نمی توان همان اصول تغذیه ای 
قدیم را برای زندگی امروز تجویز کرد. ضمن این که امراض مختلف در گذشته حتی 

جوان ترها را قربانی می کرد.
وی، مصرف روغن ها جانوری به بهانه سالم تر بودن را مورد انتقاد قرارداد و گفت: 
بدون شک استفاده از روغن های جانوری و مشخصاً روغن دنبه در دراز مدت باعث 

انسداد عروق می شود.
این متخصص تغذیه و رژیم درمانی با تاکید بر این که قوانین علمی تابع شواهد 
علمی، عینی و ثابت شده هستند، خاطرنشان کرد: افرادی که مصرف روغن دنبه 
را توصیه می کنند اگر یافته ای مبنی بر سلامت این چربی ها دارند باید با مستندات 

علمی ثابت کنند.
وی تاکید کرد: تمامی مستندات و شواهد علمی نشان از این دارد که آثار زیانبار 

چربی های حیوانی به مراتب بیشتر از فواید آن است.
به گفته نیستانی، باور سوم، غلط و متداولی که بین عموم مردم رواج دارد این است 

که هر زمان احساس ضعف یا گرسنگی دارید بیسکویت سبوس دار بخورید.
متخصص تغذیه و رژیم درمانی توضیح داد: اضافه شدن سبوس به مواد غذایی 
مثل بیسکویت، نان ها و ماکارونی، ارزش و مزیت نسبی ماده غذایی را بالاتر می برد 
ولی هرگز به این معنی نیست که از کالری آن می کاهد یا برای سلامت مفید است و 

یا می توان در مقادیر بالا از آن استفاده کرد.
نیستانی با اشاره به این که یکی از رایج ترین و اشتباه ترین باورهای عمومی این 
است که "دوره بارداری دوره رژیم غذایی نیست" اضافه کرد: خیلی از مردم برداشت 
درستی از واژه رژیم ندارند، رژیم بارداری به معنی برقراری تعادل تغذیه ای برای حفظ 

سلامت مادر و جنین است.
وی یادآوری کرد: دوره بارداری بی تردید زمان گرفتن رژیم کاهش وزن نیست، یک 
خانم باردار حتی اگر حین بارداری وزن بسیار بالایی هم داشته باشد نباید رژیم هایی 
را با قصد کاهش وزن دنبال کند، در این دوران حساس وزن باید به صورت منطقی 

بالا رود.
نیستانی با بیان این که زنان باردار نیازمند مشاوره گرفتن از متخصصان تغذیه در 
دوران بارداری هستند، تاکید کرد: این توصیه که در بارداری یا شیردهی باید جای 
دو نفر غذا بخوریم از پایه و اساس غلط است. وی در ادامه با بیان این که هدف از 
رژیم های غذایی کاهش یا کنترل وزن باید ارتقای سلامت باشد ادامه داد: اگر هدف 
صرفاً کاهش وزن باشد، هر راهکاری می تواند برای لاغر شدن به عنوان ابزار استفاده 
شود، این کار به ضرر سلامت منجر خواهد شد. نیستانی در ادامه با اشاره به این 
موضوع که خوردن غذاهای کم کالری به کاهش وزن کمک می کند خاطرنشان کرد 
که برخی از افراد برای این که وزنشان را کم کنند به رژیم های لاغری میوه و سبزیجات 
رو می آورند و انواع میوه ها را در سبد غذایی شان قرار می دهند غافل از این که استفاده 
بیش از حد از میوه ها هم برای رژیم لاغری مناسب نیست و حتی به دلیل قند بالا 
باعث چاق شدن هم می شود. وی با بیان اینکه استفاده بیش از حد نیاز بدن از شیر 
با هدف لاغر شدن یکی دیگر از باورهای غذایی غلطی است که بسیار رایج است، 
گفت: استفاده از شیر و لبنیات در مقادیر توصیه شده هیچ اشکالی ندارد و می تواند 
سلامت بدن را تضمین کند ولی نکته اینجاست که افراط در مصرف این ماده غذایی 
موجب انباشت چربی در بدن می شود. نیستانی ادامه داد: هر لیوان شیر ۲ و نیم 
درصد چربی معادل 10 قاشق برنج )منهای روغن( کالری دارد، بنابراین با این باور که 
شیر غذایی سالم است و کالری ندارد نمی توان بیش از مقدار توصیه شده )دو لیوان 

در روز( از این ماده غذایی استفاده کرد.

یافته جدید تحقیقاتی؛

شناسایی ارتباط میکروبی بین رژیم غذایی 
غربی و سرطان کولورکتال

تحقیقات جدید نشان می دهد رژیم غذایی غربی سرشار از گوشت قرمز و فرآوری 
شده، قند و دانه های تصفیه شده/کربوهیدرات، با خطر بیشتر سرطان روده بزرگ از 

طریق میکروبیوم های روده مرتبط است.
به گزارش خبرنگار مهر به نقل از هلث لاین، محققان بیمارستان زنان بریگام 
بوستون، داده های بیش از 134 هزار شرکت کننده در ایالات متحده را بررسی 
 Escherichiaرا از سویه های DNA کردند. این تیم الگوهای رژیم غذایی و همچنین
coli که در بیش از 1000 تومور کولورکتال )سرطان روده بزرگ( یافت می شود، تجزیه 

و تحلیل کرد.
این تیم به دنبال سویه های باکتریایی حامل ژنتیک مجزا معروف به پلی کتید سنتاز 
)PKS( بود. PKS آنزیمی را رمزگذاری می کند که نشان داده شده است باعث ایجاد 
جهش در سلول های انسانی می شود. به طور کلی، این تیم دریافت که رژیم غذایی 
غربی با تومورهای کولورکتال حاوی مقادیر زیادی از PKS+ E. coli مرتبط است اما با 

تومورهای حاوی مقدار کمی از PKS+ E. coli مرتبط نیست.
»شوجی اوگینو«، سرپرست تیم تحقیق، می گوید: »این یافته ها از این فرضیه ما 
 PKS+ حمایت می کنند که رژیم های غذایی به سبک غربی از طریق تأثیر آن بر روی

E. coli ، خطر ابتلا به سرطان روده بزرگ را افزایش می دهد.«
با  غربی  غذایی  رژیم  ارتباط  مورد  در  مطالعه  اولین  »این  افزود:  ادامه  در  وی 
باکتری های بیماری زا خاص در سرطان است. سوال بعدی ما این است که کدام یک 
از رژیم های غذایی و سبک زندگی به سبک غربی مربوط به سرطان کولورکتال حاوی 

این گونه باکتریایی است.«

سلامت

برای سلامت روان خود چه کنیم؟
عوامل مختلفی در سلامت روان نقش دارند مثلا اگر از تجربه یک خواب کامل 
و عمیق شبانه بی بهره هستید، مشکلات متعددی برای سلامت روان شما پیش 

خواهد آمد. در ادامه با چند روش کاربردی برای سلامت روان آشنا می شوید:
توجه به کیفیت خواب

اگر از تجربه یک خواب کامل و عمیق شبانه بی بهره هستید، مشکلات متعددی 
برای سلامت روان شما پیش خواهد آمد. سعی کنید با به کارگیری روش های 
توصیه شده توسط محققان و یا مشورت با پزشک متخصص در موارد جدی تر، 

کیفیت خواب خود را افزایش دهید.
  افزایش تحرک بدنی  و داشتن برنامه منظم ورزشی

یکی دیگر از نکات بسیار مهم که همانند کیفیت خواب باید به آن توجه کنید، 
فعالیت بدنی مناسب است. داشتن فعالیت بدنی علاوه بر فواید بیشماری که 
برای سلامتی جسمی شما دارد، برای مراقبت از سلامت روان نیز بسیار ضروری 
است. بر اساس تحقیقات صورت گرفته، فعالیت بدنی و ورزش کردن می تواند 
موجب بهبود خلق و خوی افراد در کوتاه مدت و بلند مدت شود؛ بنابراین داشتن 
یک برنامه منظم ورزشی را برای تقویت سلامت روان خود جدی بگیرید. خصوصا 
تمرینات مدیتیشن و یوگا در خانه که در بهبود وضعیت روحی شما بسیار موثر 

است.
  از بین بردن تنهایی با روش های مختلف

تنهایی برای بسیاری از افراد در حال حاضر بزرگترین مشکل به حساب می آید. 
با توجه به اینکه باید فاصله اجتماعی به منظور قطع زنجیره ابتلا به کرونا رعایت 
کنید، سعی کنید از طریق برخی مکالمات و تماس های تصویری برای جبران 
تنهایی و دلتنگی های خود بهره بگیرید. این گونه ارتباط ها می توانند تاثیرات مثبت 

فراوانی بر سلامت روح و روان شما داشته باشند.
  اهمیت به تغذیه سالم

شواهد و تحقیقات بسیاری وجود دارند که تاثیرات آنچه که می خوریم را بر روحیه 
و سلامت روان اثبات می کنند؛ بنابراین سعی کنید از خوراکی های سالم و مفید 
برای تقویت سیستم ایمنی استفاده کنید. همچنین خورن اسید های چرب امگا 
3 و یا نوشیدن یک فنجان قهوه در ابتدای صبح برای سلامت روان مفید هستند. 
از مصرف خوراکی هایی نظیر نوشیدنی های الکلی و یا استعمال مواد مخدر مانند 
سیگار به طور جدی پرهیز کنید، زیرا این مواد در طولانی مدت تاثیرات منفی 

فراوانی بر سلامت روان افراد خواهند گذاشت.
  درباره احساسات خود صحبت کنید

صحبت کردن درباره احساسات خود در حفظ و مراقبت از سلامت روان کمک 
می کند. این موضوع هرگز یک مشکل و نشانه ضعف شما نخواهد بود. بلکه به 
شما کمک می کند تا راهی برای کنار آمدن با مشکلات پیدا کنید؛ و موضوعاتی که 
برای مدت طولانی در ذهن خود نگه داشتید را تخلیه کنید؛ و احساس سبکی به 
شما دست بدهد؛ بنابراین بدون اینکه احساس ضعف کنید، با دیگران در خصوص 
مشکلات و احساسات خود صحبت کنید. این وظیفه شما برای حفظ سلامت روح 

و روان تان می باشد.
  در صورت لزوم از دیگران درخواست کمک کنید

همه ما انسان ها گاهی با مشکلاتی مواجه می شویم؛ که به تنهایی نمی توانیم 
آن ها را حل کنیم؛ و به کمک دیگران نیاز داریم. در حقیقت هیچ یک از ما توانایی 
فوق بشری نداریم؛ و در مقابله با مشکلات نیاز به همفکری و مشورت و کمک سایر 
افراد نیازمندیم. اگر با مشکلی مواجه شدید که توانایی مقابله با آن به صورت تنها را 

ندارید، از افرادی که به آن ها اعتماد دارید درخواست کمک کنید.
  استراحت و تفریح کافی

انجام می دهید،  یا محل کار  یا بدنی که در خانه  از فعالیت های ذهنی  بعد 
استراحت و تفریح برای سلامت روان شما مفید خواهند بود. سعی کنید در زمان 
انجام کار های مختلف و در طول فعالیت های روزانه، زمان هایی را برای استراحت و 
بازیابی توان جسمی و روانی خود اختصاص دهید. تا به این ترتیب به سلامت روان 

خود کمک کرده باشید.
  کاهش استرس 

اگر احساس می کنید که درگیر استرس بیش از حد نرمال هستید، ممکن است 
سلامت روان شما با مشکل جدی روبه رو شود؛ بنابراین سعی کنید با به کارگیری 
با یک روان پزشک،  یا مشورت  برخی روش های توصیه شده توسط محققان 

استرس خود را کاهش دهید؛ و علائم استرس زیاد را کنترل کنید.
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معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم: 

منابع بانک های خصوصی در مسیر 
تولید و اشتغال هدایت شود

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: باید سازوکار مدونی جهت 
هدایت منابع سرشار بانک های خصوصی استان در مسیر اشتغال، تولید و توسعه 

در پیش گرفته شود. 
محسن امیدیان روز سه شنبه در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید در سالن 
کرامت استانداری، با تاکید بر منابع قابل توجه بانکهای خصوصی قم یادآور 
شد: لازم است تا این بانکها جهت تامین مالی طرح های صنعتی، کشاورزی و 

گردشگری ورود نمایند.
وی در ادامه با تاکید بر اینکه مجموعه مدیریت استان هیچ علاقه ای برای ادامه 
حمایت از برخی تصمیمات اشتباه در استقرار صنایع آلاینده و پرآب بر ندارد، 
گفت: صنایع آلاینده آورده خاصی برای قم ندارد و از طرفی مشکلات شدید 

زیست محیطی برای استان بوجود آورده است.
امیدیان با اشاره به وضعیت واحدهای تملیکی استان تصریح کرد: از ۲4 رقبه 
واحد تملیکی مورد بررسی شده طی ماه های گذشته برای 7 مورد حکم اقاله 

اعمال شده است.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم نیز در ادامه، بیان کرد: حذف 
ارز ترجیحی و تغییر نرخ تعرفه از ابتدای سالجاری هزینه تامین و خرید ماشین 

آلات خرید تولید را بشدت افزایش داده است.
اکبر ابدالی بیان داشت:  طی یک هفته گذشته 4 طرح و واحد برای دریافت 
تسهیلات سرمایه ثابت و در گردش به ارزش 709 به بانک های عامل معرفی 
با اشاره به ضرورت ورود  شده اند. رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم 
بانکهای خصوصی به تامین مالی بخش های مختلف اقتصادی استان، گفت: 
طبق تصمیمات استانی لازم است تا این بانکها به شورای هماهنگی بانکهای 

استان اضافه و سازوکار مطلوبی جهت استفاده از منابع آنها صورت بگیرد.
بانک های خصوصی موظفند 50 درصد از منابع خود را به تولید اختصاص دهند 
معاون امور منابع و معادن سازمان صمت استان قم نیز  گفت: بر اساس مصوبه 
شورای پول و اعتبار، بانک های خصوصی موظف هستند 50 درصد از منابع خود 

را در حوزه تولید استان با عنوان تسهیلات هزینه کنند.
عبدالرضا شاملی با اشاره به مصوبه شورای پول و اعتبار تصریح کرد: بانک های 
خصوصی موظف هستند 50 درصد از منابع خود را در حوزه تولید استان محل 

استقرار خود با عنوان تسهیلات هزینه کنند.
شاملی افزود: اجرای شدن این طرح منوط به در اختیار بودن منابع بانک های 
خصوصی است که مقرر گردید شورای بانک ها راهکاری در جلسه بعدی ارائه دهد.

 مشکلات صنایع آلاینده و آب بر برای قم
سیدرضا موسوی مشکینی مدیرکل محیط زیست قم نیز در بخشی از این جلسه، 
بیان کرد: فولاد یکی از صنایع آلاینده است که لازم است اصلاحات و فیلتراسیون 

محیط زیستی در برخی واحدهای آلاینده و پرخطر کنونی نصب شود.
 حسن بختیاری مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب قم نیز در بخش پایانی این 
جلسه، گفت: وضعیت استان قم هیچ تناسبی با فعالیت صنایع پرآب بر مانند فولاد 
ندارد و هم اکنون تامین آب و میزان مصرف این صنایع مشکلات زیادی را برای قم 

بوجود آورده است.

سرپرست اداره کل دامپزشکی استان قم :

هیچ مسئولیتی در قبال سگ های ولگرد نداریم
سرپرست اداره کل دامپزشکی استان قم با اشاره به معضلات سگ های ولگرد 
در قم، گفت: اداره کل دامپزشکی قم به تبع سیاست های سازمان دامپزشکی 
کشور در خصوص حیوانات زنده، فقط مسوول تامین سلامت سگ های صاحب 

دار است. 
حسن توحیدی مهر روز سه شنبه در گفت وگو با خبرنگاران با اشاره به چالش 
سگ های ولگرد در برخی نقاط قم، افزود: سگ های خارج از مجموعه دامداری 
و بی صاحب ارتباطی به دامپزشکی ندارد و تنها در صورتی که سگ متعلق به 
دامداری با پروانه بهداشتی و بهره برداری باشد، خدمات سلامت از دامپزشکی 

دریافت می کند.
وی اضافه کرد: از سوی دیگر اگر سگ صاحبداری از مجموعه دامداری که در آن 
نگهداری می شد، خارج شود، از نظر دامپزشکی سگ ولگرد محسوب می شود و 

دامپزشکی مسوولیتی در این زمینه ندارد.
مجتمع دامشهر در جمع آوری سگ های ولگرد با چالش روبه روست

وی به چالش سگ های ولگرد در اطراف مجتمع دامشهر قم اشاره و بیان کرد: 
مجتمع دامشهر مدیریت متمرکزی دارد و همان طور که شهرداری ها در سطح 
شهر و دهیاری ها در سطح روستا مسوولیت جمع آوری سگ های ولگرد را دارند، 

در سطح واحدهای مجتمعی نیز این مسوولیت بر عهده مدیریت مجتمع است.
توحیدی مهر تصریح کرد: آن طور که مطلع شده ایم مجتمع دامشهر در این 
خصوص علاوه بر امکانات خود، از سازمان های مردم نهاد و دستگاه های دولتی 

هم کمک گرفته اند.
وی ادامه داد: مصوبات خوبی در سطح فرمانداری و کارگروه حیوانات ناقل 
بیماری در راستای حل این معضل مصوب شده است؛ البته برخی مصوبات 

ایراداتی دارد و با شاکله کار دامپزشکی در تضاد است.
فوت یک نفر بر اثر بیماری تب کریمه کنگو در قم 

 وی در ادامه به بیماری تب خونریزی دهنده کریمه کنگو اشاره کرد و گفت: این 
بیماری ویروسی است که در حیوان زنده بیماری محسوب نمی شود و یا علائمش 

محرز نیست، ولی علائم این بیماری در انسان بروز می کند.
سرپرست دامپزشکی قم با بیان این که کنه ها عامل انتقال این بیماری هستند، 

افزود: بهترین راه مقابله با این بیماری کاهش جمعیت کنه ها با سم پاشی است.
وی اضافه کرد: برای پیشگیری از ابتلا به این بیماری، لاشه دام باید تا ۲4 ساعت 
بعد از کشتار، در دمای یخچال نگهداری شود که این اقدام در تمام کشتارگاه های 
سطح استان انجام می شود. سرپرست اداره کل دامپزشکی استان قم درادامه با 
بیان اینکه یک نفر بر اثر بیماری تب کریمه کنگو در استان جان خود را از دست 
دادگفت: این بیمار در قم مبتلاء به این بیماری نشده بود و اهل یکی از استان های 

مجاور بود که برای مداوا به قم آمده بود.
سمپاشی  بیماری،  این  با  مقابله  منظور  به  افزود:  مهر  توحیدی  حسن 

دامداری های استان در حال انجام است.
به گفته توحیدی مهر، کشتارگاه مهر زمستانه پس از 9 سال فعالیت خود را آغاز 

خواهد کرد؛ مشکلات اقتصادی و بانکی علت بسته شدن این کشتارگاه بود.
استفاده از ۱600 لیتر سم در جایگاه های دام

این که  بیان  با  نیز  قم  دامپزشکی  اداره کل  بهداشت  اداره  ریاست  جانشین 
سم پاشی از مهم ترین اقدامات برای پیشگیری از بیماری تب خونریزی دهنده 
کریمه کنگو است، گفت: از ابتدای امسال تاکنون، ۲ هزار و 500 لیتر سم برای 

جایگاه های دام تهیه و یک هزار و 600 لیتر مصرف شده است.
مجید صادق افزود: دامداری های روستاهای قمرود، جاده اصفهان، خلجستان، 

کهک و جعفرآباد در حال سم پاشی است.
به گفته وی، تامین سم و نظارت توسط دامپزشکی و عملیات سم پاشی توسط 

نیروهای بسیج به صورت رایگان انجام می شود.

معاون آموزش ابتدایی آموزش وپرورش استان قم:

۸۰ درصد دانش آموزان پایه اول ابتدایی 
ثبت نام کرده اند

درصد  این که 80  بیان  با  قم  استان  آموزش وپرورش  ابتدایی  آموزش  معاون 
دانش آموزان پایه اول ابتدایی در این استان ثبت نام کرده اند، گفت: دانش آموزان 
تا 31 مردادماه فرصت دارند در مدارس ثبت نام کنند.  مریم سادات پناهنده با 
بیان این که ثبت نام اولیه دانش آموزان ابتدایی از 16 خردادماه آغاز شده، افزود: 
دانش آموزان پایه اول ابتدایی پس از ثبت نام اولیه در مدارس باید برای سنجش 

سلامت به پایگاه های سنجش فعال در سطح شهر مراجعه کنند.

مدیر کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم:

دبیرخانه دائمی  جشنواره فیلم  کوتاه 
دفاع مقدس در قم ایجاد می شود

مدیر کل بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس قم از ایجاد دبیرخانه 
دائمی  جشنواره فیلم  کوتاه دفاع مقدس در این استان خبر داد. 

حجت الاسلام والمسلمین علی لقمان پور ظهر سه شنبه در نشست خبری 
آئین اختتامیه نخستین جشنواره فیلمنامه نویسی کوتاه دفاع مقدس و مقاومت 
شهادت قلم ابراز داشت: در آئین اختتامیه این جشنواره ملی محمد مهدی 
اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و سردار بهمن کارگر رئیس بنیاد حفظ 
آثار و نشر  آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس شرکت می کنند. مدیرکل حفظ 
ارزش های دفاع مقدس قم با اشاره به علت واگذاری دبیرخانه جشنواره به قم 
گفت: همزمان با برگزاری کنگره ملی شش هزار شهید دفاع مقدس استان قم از 
بنیاد حفظ آثار تقاضا شد که جشنواره ملی شهادت قلم به میزبانی استان قم برگزار 
شود. وی افزود: فیلم های دفاع مقدسی ارزشمند و اثرگذار می بایست در اختیار 
تهیه کنندگان علاقمند به این حوزه قرار گیرد و از این جهت نیازمند راه اندازی 
یک دبیرخانه متمرکز هستیم. لقمان پور اظهار داشت: بنیاد حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس باید سیاست گذاری و حمایت از فیلم های با محوریت دفاع 
مقدس داشته باشد از این رو پیشنهاد ایجاد دبیرخانه دائمی فیلم دفاع مقدس 
در قم را دادیم . لقمان پور افزود: مجوز ایجاد دبیرخانه دائمی جشنواره فیلم کوتاه 
دفاع مقدس به قم داده شده است، این در حالیست که برگزاری سایر جشنواره ها 
در استان ها گردشی است. وی بیان کرد: با توجه به اینکه از 13 ملیت در استان قم 

شهید داریم نگاه جشنواره شهادت قلم در این استان بین المللی است.
ارسال300 اثر به جشنواره ملی فیلمنامه کوتاه شهادت قلم 

دبیر جشنواره ملی شهادت قلم نیز دراین نشست خبری  گفت: 300 اثر به 
دبیرخانه این جشنواره که به میزبانی قم برگزار می شود ارسال شد.

رضا ابوذر اظهار داشت: نخستین جشنواره ملی فیلمنامه نویسی کوتاه دفاع 
مقدس در قم کلید خورد و در پایان مدت ارسال آثار، 300 اثر به دبیرخانه جشنواره 
ارسال شد. دبیر جشنواره ملی شهادت قلم گفت: این جشنواره در موضوعات 
دفاع مقدس، مدافعان حرم ، مدافعان سلامت، شهدای حرم و شهدای سلامت 
برگزار شد. وی افزود: جمع آوری آثار از نقاط مختلف کشور بود و حتی از روستاها 
و شهرهای کوچک هم اثر به جشنواره ارسال شد. ابوذر با اشاره به اینکه داوری 
جشنواره در ۲ بخش انجام شد اظهار داشت: در پایان مرحله اول داوری در نهایت 
47 اثر به بخش اصلی راه پیدا کرد و به کتاب تبدیل خواهد شد و در سراسر ایران 
عرضه می شود. وی ادامه داد: پس از وارد شدن آثار به مرحله دوم داوری و پس از 
مطالعه داوران، 6 اثر حائز رتبه و دریافت جایزه شدند. دبیر جشنواره ملی شهادت 
قلم گفت: اختتامیه جشنواره پنجشنبه هفته جاری و ساعت 18 در تالار آوینی 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم برگزار می شود و برگزیدگان از شهرهای 

اصفهان، اراک، ملایر و قم تجلیل خواهند شد.
 

رئیس کمیته توزیع عادلانه خدمات و امکانات شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد :

نگاه راهبردی مدیریت شهری
 در توزیع عادلانه خدمات 

با  قم  شهر  اسلامی  شورای  امکانات  و  خدمات  عادلانه  توزیع  کمیته  رئیس 
بیان اینکه در طول یک سال گذشته نظام مسائل 116 محله شهر قم احصاء و 
دسته بندی شده است گفت: بخشی از مطالبات شهروندان در این محلات در 
بودجه سال 1401 گنجانده شد که بخشی از  مطالبات در فرآیند اجرایی شدن 
است. معصومه آمره با اشاره به اینکه با اشاره به اقدامات و بسترسازی های صورت 
گرفته کمیته توزیع عادلانه خدمات و امکانات شورای اسلامی شهر قم اظهار 
داشت: در یک سال فعالیت این کمیته، بستر مناسبی برای تحقق اهداف و 
تبدیل روند توزیع عادلانه خدمات به راهبردی اصلی در مدیریت شهری قم فراهم 
شده است . وی با بیان اینکه در طول یک سال گذشته نظام مسائل 116 محله 
شهر قم احصاء و دسته بندی شده است یادآور شد: بخشی از مطالبات شهروندان 
در این محلات در بودجه سال 1401 گنجانده شد که بخشی از  مطالبات در 
فرآیند اجرایی شدن است. رئیس کمیته توزیع عادلانه خدمات و امکانات شورای 
با بیان اینکه از زمان تشکیل کمیته، با همراهی شهرداران  اسلامی شهر قم 
مناطق و بسیج محلات، بازدیدهای میدانی از سطح محلات مختلف شهر قم 
صورت گرفته است گفت: جلسات متعددی هم با مسئولان ذیربط در شهرداری، 
گروه های جهادی، صاحب نظران و معتمدان محلات در همین ارتباط برگزارشده 
است.  وی ادامه داد: ازجمله اقداماتی که طی یک سال گذشته و بعد از تشکیل 
این کمیته اجرایی شده  است، می توان به نظارت میدانی و حضور در محلات با 
هدف تعیین نیازها و تعیین اولویت های محلات با مشارکت مردمی، استفاده از 
ظرفیت گروه های جهادی و مساجد و جلسات مستمر با فعالان اجتماعی برای 
جلب مشارکت در توزیع عادلانه خدمات و امکانات اشاره کرد. آمره با تأکید بر اینکه 
در حال حاضر با حضور معتمدین محلات و جلسات منظم در محل شهرداری 
مناطق هشت گانه، مطالبه گری برای تعیین وضعیت درخواست های سال گذشته 
شهروندان که در جلسات کمیته و بازدیدهای میدانی مطرح شده بود آغازشده 
است افزود: همکاری مناسب با دستگاه های اجرایی و استانی برای تسریع در حل 

نظام مسائل محلات کم برخوردار یکی از دستاوردهای کمیته بوده است.

رییس نظارت بر بهداشت عمومی دامپزشکی استان قم:

۲۰ اکیپ دامپزشکی بر ذبح دام
 درعید قربان نظارت دارند

 رییس نظارت بر بهداشت عمومی و مواد غذایی دامپزشکی استان قم گفت: در 
روز عید قربان ۲0 اکیپ ثابت و سیار بر ذبح بهداشتی و شرعی دام در این استان 

نظارت دارند. 
سید محمدرضا مرعشیان روز سه شنبه درگفت وگو با خبرنگاران، افزود: 55 نفر 
شامل دامپزشک، ناظر بهداشتی و ناظر شرعی در قالب اکیپ های ثابت و سیار از 

ساعت 6 صبح تا 14 فعال خواهند بود.
وی اضافه کرد: اکیپ های ثابت در کشتارگاه دام قم، جاهد، پرتو، سالن کشتار 
مسجد جمکران و سالن کشتار اداره کل بهزیستی مستقر هستند و اکیپ های 
سیار نیز در سطح شهر می باشند. وی ادامه داد: شهروندان در صورت درخواست 
برای نظارت بر کشتار دام می توانند با شماره تلفن 151۲ تماس حاصل نمایند 
تا دامپزشکی نسبت به اعزام اکیپ اقدام نمایند. مرعشیان بیان کرد: در روز عید 
قربان سال گذشته 4 هزار و 504 راس دام در کشتارگاه های دام و سایر جایگاه ها 

ذبح شد و ۲ تن انواع لاشه دام ضبط و از چرخه مصرف خارج شد.
وی افزود: از این تعداد، سه هزار راس دام معادل 67 درصد در کشتارگاه ها، 
سالن کشتار مسجد جمکران و بهزیستی کشتار و 33 درصد نیز در مناطق مختلف 
شهر ذبح شد. وی با تاکید بر تشدید نظارت های بهداشتی نسبت به کشتار دام در 
عید قربان، گفت: در حال حاضر بیماری تب خونریزی دهنده کریمه کنگو در کل 
کشور ابتلا و تلفات دارد، در استان قم نیز یک مورد فوتی گزارش شد که این فرد از 

استان مرکزی برای درمان به قم آمده بود.
مرعشیان تاکید کرد: شهروندان برای پیشگیری از ابتلا به این بیماری باید 
گوشت را ۲4 ساعت و آلایش دامی را 48 ساعت در دمای یخچال نگهداری کنند.

از  که  دام هایی  سلامت  تایید  برای  اقدامات  تمام  کرد:  خاطرنشان  وی 
کشتارگاه های دام در روز عید قربان خارج می شود، انجام خواهد شد.

به گفته وی، ناظران بهداشتی اداره کل دامپزشکی در نقاطی که در روز عید 
قربان دام زنده به فروش برسد نیز حضور دارند و نسبت به سلامت دام نظارت می 

کنند.
نماینده دفتر ولی فقیه در دامپزشکی قم نیز گفت: در کشتارگاه پرتو یک ناظر 
شرعی، در کشتارگاه طیب گوشت پارسا ۲ ناظر و در کشتارگاه بهاران نیز یک ناظر 

شرعی فعالیت می کنند.
حجت الاسلام حمیدرضا سجادی افزود: ناظران شرعی در روز عید قربان همراه 

اکیپ های ثابت و سیار برای نظارت بر ذبح شرعی دام حضور دارند.

سومین یادواره شهدا و تکریم 79۲ عضو خانواده ایثارگری شهرداری قم همراه با آئین 
رونمایی از سردیس شهید حسین مولوی و با حضور پیکر پاک شهید گمنام برگزار شد.

ایثارگری  براساس این گزارش، سومین یادواره شهدا و تکریم 79۲ عضو خانواده 
شهرداری قم همراه با آئین رونمایی از سردیس شهید حسین مولوی پیش از ظهر روز 
سه شنبه در مرکز همایش های بین المللی شهرداری قم با حضور دکتر سید مرتضی 
سقائیان نژاد شهردار قم، احمد امیرآبادی فراهانی نماینده مردم قم و عضو هیات رئیسه 
مجلس شورای اسلامی، جمعی از مدیران شهری و استانی و همچنین خانواده شهدای 
شهرداری قم برگزار شد. در این مراسم که هم زمان با روز ملی شهرداری ها برگزار شد 
حجت الاسلام والمسلمین حاج علیرضا پناهیان و حاج مهدی سلحشور سخنرانی و 

مداحی کردند.
لازم به ذکر است در این مراسم که پیش از ظهر روزسه شنبه در سالن همایش های 
شهرداری قم برگزار شد، کارکنان و خانواده ایثارگری شهرداری قم به همراه مدیران 

شهری و استان پیکر شهید گمنام هشت سال دفاع مقدس را تکریم کردند.
مسئول بسیج ادارات استان قم:

حرکت شهر قم در مسیر نظم و توسعه قابل تقدیر است
مسئول بسیج ادارات استان قم دراین یادواره  با تقدیر از شهردار قم در برقراری نظم و 
توسعه شهر گفت: برگزاری یادواره شهدا و بزرگداشت 792 عضو ایثارگر شهرداری نشان 

قدرت و جایگاه شهدا در مجموعه شهرداری دارد.
 سردار سید جواد هاشمی به جایگاه و نقش شهرداری در ایجاد نظم در شهر قم اشاره 
کرد و اظهار داشت: تلاش خالصانه و انقلابی برادر سخت کوش دکتر سقائیان نژاد که 
نظم را در استان حاکم کرده و خدمات شایسته همه کارکنان شهرداری قابل تقدیر است.

شهدا نماد عالی تفکر و فرهیختگی در کشور هستند 
وی سپس بسیج را پایگاه رشد و سخاوت در کشور دانست و افزود: امروز برگزاری یادواره 
شهدا و بزرگداشت 79۲ عضو ایثارگر شهرداری نشان قدرت و جایگاه شهدا در مجموعه 

شهرداری داشته و برگزاری یادواره یکی از راه های زنده نگه داشتن خاطره شهدا است.
مسئول بسیج ادارات استان قم با بیان اینکه شهدا نماد عالی تفکر و فرهیختگی در 
کشور هستند تصریح کرد: شهر قم بیشترین اسطوره و اسوه را در این حوزه داشته و 

روحشان ناظر عملکرد ما در جایگاه هایمان است.

وی با یادآوری دوباره نظم و توسعه شهر قم خاطرنشان کرد: امروز باید فرهنگ ایثار و 
شهادت را مانند نظم در شهر قم پیاده کرده و امربه معروف و نهی از منکر را سرلوحه کار 

خود قرار دهیم.
هاشمی با یادآوری سخن مقام معظم رهبری در پاسخ به تعرض دشمنان به کشور 
تأکید کرد: دشمنان باید شاهد حضور ما در یادواره شهدا باشند و بدانند هر تعرضی به 

کشور ما پاسخی سنگین خواهد داشت.
استاد حوزه و دانشگاه  :

شهدا نماد قدرت در جامعه هستند
استاد حوزه و دانشگاه  نیز دراین یادواره، بر تربیت قدرتمند فرزندان تأکید کرد و شهدا 
را نماد قدرت در جامعه دانست و گفت: مقام معظم رهبری ملت را قوی تربیت کرده و از 
همه مسئولان می خواهد تا باقدرت دادن به ملت، مردم را در تمام تصمیم گیری ها سهیم 
کنند. حجت الاسلام والمسلمین علیرضا پناهیان اظهار داشت: باید راه شهدا را ادامه 

داده و پیام آن ها را به درستی دریافت کنیم.
وی حفظ و ایجاد قدرت را تنها شیوه زنده نگه داشتن راه شهدا دانست و افزود: وقتی 
مقام معظم رهبری شهدا را مظهر قدرت ملت می داند باید بدانیم شهدا هم قدرتمند 
هستند و هم قدرت آفرین و این خصلت را باید در جامعه ایجاد کنیم تا راه شهدا زنده 
تأکید کرد و گفت: مقام  تربیت قدرتمند فرزندان  بر  و دانشگاه  بماند. استاد حوزه 
معظم رهبری ملت را قوی تربیت کرده و از بسیج انتظار قدرت دارد و از همه مسئولان 

می خواهد تا باقدرت دادن به ملت، مردم را در تمام تصمیم گیری ها سهیم کنند.
وی تشکیل هیئت های اندیشه ورز در بسیج را نشان از قدرت بخشی به بسیج دانست 
و ابراز کرد: مقام معظم رهبری اجازه نمی دهد بسیج تنها مطیع باشد و با تأکید بر 
تشکیل هیئت اندیشه ورز تلاش می کنند بسیج را که تحت مدیریت مستقیم ایشان است 

قدرتمند و با تفکر تربیت کند.
پناهیان با بیان اینکه دولت های غرب با تضعیف مردم حکم فرمایی می کنند تصریح 
کرد: حکومت در ایران با ممنوعیت کارهایی مانند قمار و مشروب که ملت را تضعیف 
می کند، به ملت قدرت داده است درحالی که غرب هرزگی را به جوانان تحمیل می کند.

به  باید  با قاطعیت خاطرنشان کرد:  بزرگ  یادآوری قدرت مکتب سلیمانی  با  وی 
نوجوانان و جوانان قدرت عزم، فکر و اراده بدهیم و در همه حوزه ها آن ها را قوی تربیت 
کنیم. استاد حوزه و دانشگاه در ادامه قدرت امام حسین)ع( را عامل زنده ماندن عاشورا 
دانست و افزود: شهدا معلم قدرت هستند و باید بسیجی را قدرتمند تربیت کنیم تا ظلم 

نکند، بدانیم شجاعت تنها یک مظهر قدرت است.
وی در پایان عزت را یکی از ویژگی های قدرت امام حسین )ع( عنوان کرد و گفت: 
خانواده شهدا ما دست بوس شما هستیم که قدرت را به جامعه ما دادید و همچنین 

جانبازان تواضع را به جامعه هدیه دادند و مظهر قدرت هستند.
شهردار قم :

نهادینه کردن سیره شهدا دغدغه شهرداری قم است
شهردار قم  نیز در حاشیه این یادواره ،یکی از دغدغه های فرهنگی شهرداری را نهادینه 
کردن سیره شهدا دانست و گفت: نهادینه کردن سیره شهدا و ترویج روحیه ایثارگری در 

شهر راهی برای خدمت صحیح به مردم و احقاق حقوق شهروندان است.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد اظهارداشت :یکی از ارزش های محوری در نظام 

جمهوری اسلامی زنده نگه داشتن سیره شهدا است.
وی سیره ایثار و شهادت را عامل قدرت و ماندگاری انقلاب دانست و افزود: ایثار و 
شهادت به ملت ایران استقامت و قدرت داده و تاب آوری ملت ایران در برابر دشمنان از 

فرهنگ ایثار و شهادت و از فرهنگ کربلا و امام حسین)ع( گرفته شده است.
شهردار قم برگزاری یادواره شهدا را عامل تقویت روح معنویت در جامعه عنوان و تأکید 
کرد: باید مردم را با سیره شهدا و روح معنویت آن ها آشنا کنیم زیرا مردم با آشنایی باروح 

معنویت و ایثار شهدا می توانند بر تمام سختی ها فائق آمده و راه خود را ادامه دهند.
وی با یادآوری 79۲ عضو ایثارگر شهرداری بیان کرد: اگر شهرداری بخواهد درست 
و باعزت کار کند باید روح معنویت شهدا و ایثارگران را در خود به وجود آورد و با ایجاد 

سلامت به مردم خدمت کرده و حق وحقوق مردم را به جا آورد.
سقائیان نژاد سپس هم زمانی روز شهرداری ها را با سومین یادواره شهدا حرکتی معنادار 
خواند و گفت: این هم زمانی به تمام کارکنان شهرداری یادآوری می کند که وظیفه ما 
خدمت به مردم بوده و با خدمت به مردم خداوند عزت و بزرگی به افراد و مجموعه ها عطا 

می کند.
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم :

تکریم ایثار و شهادت عامل تقویت عقبه فکری و فرهنگی شهرداری است
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم نیز در حاشیه این 
یادواره گفت: یکی از اسناد هویتی شهرداری قم شهدایی است که به انقلاب و نظام 
تقدیم کرده و با برگزاری این یادواره ها شهرداری علاوه بر معرفی گذشته خود، به معرفی 

عقبه فکری و اعتقادی این مجموعه نیز می پردازد.
مصطفی ملایی ،برگزاری یادواره شهدا را حرکتی فرهنگی و قابل تقدیر دانست و اظهار 
داشت: اولویت شهرداری قم و شورای اسلامی شهر پرداختن به مقوله هویت اصیل 

انقلابی است.
شدن  مشخص  برای  افزود:  و  قرارداد  موردبررسی  را  هویت  مقوله  به  پرداخت  وی 
چیستی و چرایی و شناخت موقعیت گذشته و حال، لازم است به موضوع ایثار و شهادت 

به عنوان یکی از محوری ترین بخش از هویت ما با دقت بیشتری پرداخته شود.

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم تصریح کرد: یکی از 
اسناد هویتی شهرداری قم شهدایی است که به انقلاب و نظام تقدیم کرده و با برگزاری 
این یادواره ها شهرداری علاوه بر معرفی گذشته خود به معرفی عقبه فکری و اعتقادی 

خود نیز می پردازد.
وی توجه به برگزاری یادواره شهدا را پرداختن به هویت اصیل انقلابی و اسلامی دانست 
و تأکید کرد: در کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر قم به پیوست نگاری 
فرهنگی، رفتار شهروندی، مشارکت شهروندان در تمام حوزه ها و ایجاد شادی و نشاط 

اجتماعی توجه می شود.
ملایی تأکید کرد: در برنامه های فرهنگی شهر به موضوع خانواده و عفاف و حجاب 
به صورت جدی پرداخته شده و برای اجرای برنامه های خود باید از تمام ظرفیت های شهر 

به خوبی استفاده شود.
مشاور شهردار قم در امورخانواده شهدا و ایثارگران مطرح کرد:
وجود اعتقاد قلبی به فرهنگ ایثار و شهادت در شهرداری قم

مشاور شهردار قم در امور خانواده شهدا و ایثارگران نیز در حاشیه این یادواره با ابراز 
خرسندی از نحوه برگزاری سومین یادواره شهدای شهرداری گفت: این مراسم در سه 

بخش محتوا، تنوع و پیام رسانی شاخص است.
طوبی  حجازی با تقدیر از وجود اعتقاد به راه شهدا در کارکنان شهرداری قم در سطوح 
مختلف اظهار داشت: تشکیل کمیته شهدا و برگزاری یادواره نشان دهنده وجود باور به 

این مسیر است.
وی با ابراز خرسندی از نحوه برگزاری سومین یادواره شهدای شهرداری افزود: این 
مراسم بهترین مراسمی بود که در شهرداری برای شهدا برگزارشده و در سه بخش محتوا، 
تنوع و پیام رسانی شاخص است؛ هر قدر در مسیر معرفی شهدا کیفی تر و به روزتر عمل 

کنیم تأثیرگذاری بیشتری خواهد داشت.
مشاور شهردار قم در امور خانواده شهدا و ایثارگران برگزاری یادواره شهدا را عامل 
دوری از روزمرگی در شهرداری دانست و بیان کرد: این یادآوری راه شهدا و سیره شهدا 
در روحیه همه مردم تأثیر گذاشته و مردم و همه کارمندان را از روزمرگی خارج می کند و 

باعث افزایش کیفیت خدمت رسانی به مردم می شود.
رونمایی از یادمان شهید مولوی و سند هویتی شهید بابا احمدی 

یادمان شهید حسین مولوی و سند هویتی شهید غلامرضا بابا احمدی در شهرداری 
قم در مراسم سومین یادواره شهدای شهرداری قم رونمایی شد.

 همچنین در حاشیه این یادواره سردیس شهید حسین مولوی و سند هویتی شهید 
غلامرضا بابا احمدی در شهرداری قم و با حضور دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد شهردار 
قم و احمد امیرآبادی فراهانی نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی و جمعی از 

اعضای شورای اسلامی شهر قم و مدیران شهری و استانی رونمایی شد.
در پایان مراسم از خانواده شهید حسین مولایی، خانواده شهید غلامرضا بابا احمدی 

و خانواده شهید یدالله صادقی تقدیر و تشکر شد.
لازم به ذکر است سردیس شهید مولوی به همت سازمان زیباسازی شهرداری قم 

ساخته و به زودی با حضور خانواده شهید در شهر قم نصب خواهد شد.

با تکریم 7۹۲ عضو خانواده ایثارگری شهرداری قم؛ 

سومین یادواره شهدای شهرداری قم  برگزار شد
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وزیر صمت:

 ۲۸ درصد معادن کشور غیرفعال است

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: 10 هزار معدن در کشور داریم اما از نظر 
ذخایر و ظرفیت ۲8 درصد از این تعداد غیرفعال است که عمدتا معادن مصالح و 

سنگ های ساختمانی است.
رضا فاطمی امین روز سه شنبه در آیین بهره برداری از خط سوم کنستانتره 
گهرزمین در سیرجان با بیان اینکه 500 میلیون تن استخراج مواد معدنی در کشور 
وجود دارد افزود: اما سال گذشته در خام فروشی فقط 4.5 میلیون تن صادرات 

داشتیم اما گرفتار نیمه خام فروشی هستیم.
وی اظهار داشت: بیش از هفت میلیون تن فولاد نیمه خام از کشور صادرات 
کردیم در حالی که شرکت هایی داریم که ورق فلزی وارد می کنند، پس زنجیره 

تولید در کشور ناقص است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه اولویت ما تکمیل زنجیره های تامین و 
توزیع مناسب در مناطق جغرافیایی و متناسب ارزش افزوده است اظهار داشت: 
در تکمیل زنجیره تولید فولاد نقص داریم و بیکاری، مهاجرت، آلودگی و انباشتگی 

نیز وجود دارد و سودهای زنجیره معادن نیز بالا و پایین است.
وی تصریح کرد: در حوزه معدن و صنایع معدنی از نیروی توانمندی برخورداریم 
و خوشبختانه قدرت مالی این شرکت ها بسیار افزایش پیدا کرده و از مسیر فرصت 

بلوغ صنعت و توانمندی مالی باید مسائل و مشکلات را رفع کنیم.
فاطمی امین افزود: شرکت های بزرگ علاوه بر طرح های توسعه خود به توسعه 

صنعت در سایر مناطق هم توجه داشته باشند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: دانش بنیان کردن شرکت ها هم اولویت ما 
است و شرکت ها باید پس از بزرگ شدن، سایر رشته فعالیت ها را به حرکت درآورند 

و مساله اصلی با ایجاد تقاضا در شرکت های بزرگ اتفاق می افتد.
وی ابراز داشت: شرکت هایی در کشور 70 هزار میلیارد تومان در سال سود 
خالص دارند لذا یک شرکت ما سود خالصی بیش از بودجه عمرانی کل کشور دارد.
وی ادامه داد: قانون معادن الزام کرده که 15 درصد از مالیات در منطقه معدنی 
هزینه شود و 65 درصد وزارت صمت نیز به زیرساخت های صنعتی و معدنی بیاید.
فاطمی امین افزود: قانون بازگشت 15 درصد را در دولت مطرح کردیم و دولت 
برای نخستین بار آن را در لایحه بودجه 1401 به مجلس فرستاد که مصوب شد و 

این 15 درصد از امسال قانونا نمی تواند در جای دیگری هزینه شود.
 

معاون صنایع حمل و نقل وزارت صمت  مطرح کرد:

 راهکارهای مقابله با تحریم ها 
در صنعت خودروسازی تجاری

معاون صنایع حمل و نقل وزارت صمت درخصوص راهکارهای مقابله با تحریم ها 
در صنعت خودروسازی تجاری کشور، گفت: باید بتوان میزان داخلی سازی را به 

محصولاتی که دارای پلتفرم مشترک هستند تعمیم داد.
 »منوچهر منطقی«  در جریان بازدید از شرکت خودروسازی زامیاد تصریح کرد: 
خودروهای تجاری با دارا بودن منابع گسترده تر برای تامین و تولید نسبت به 
خودروهای سواری، به هم افزایی بیشتری در میزان داخلی سازی بخش قطعات 

نیاز دارند.
وی با بیان اینکه در این زمینه شرکت هایی مانند زامیاد موفق عمل کرده اند، 
به  را  داخلی سازی  میزان  بتوانیم  باید  موضوع  این  ارتقای  برای  ادامه داد: 
محصولاتی که دارای پلتفرم مشترک هستند تعمیم دهیم. منطقی با اشاره به 
عرضه خودروهای متنوع باری و مسافری در آینده ای نزدیک توسط شرکت زامیاد، 
تاکیدکرد: در سبد محصولات شرکت زامیاد، خودروهایی قرار گرفته است که نیاز 
بازار را تامین خواهد کرد و اگر زامیاد به تیراژ بالاتر دست یابد، مشکلات بازار در 

زمینه عرضه و تقاضای خودروهای تجاری با کیفیت رفع خواهد شد.
عبور زامیاد از تک محصولی

همچنین رییس هیات عامل سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران در این 
بازدید اظهار داشت: شرکت زامیاد عملکرد مطلوبی در حوزه مالی، مدیریتی 
و توسعه محصول داشته است که نتایج آن را در رشد ارزش سهام این شرکت در 
بازار فرابورس قابل مشاهده است. »علی نبوی«  با یادآوری این موضوع که در 
سال های گذشته شرکت زامیاد حالت تک محصولی داشت، بیان داشت: در حال 
حاضر تحول بزرگی در عرضه محصولات سبک زامیاد رخ داده است و امیدواریم 
این شرکت با عرضه خودروهایی مدرن، با کیفیت و منطبق بر نیاز بازار، به حرکت 
رو به رشد خود ادامه دهد. شرکت زامیاد با تولید بیش از 10 هزار خودرو در 100 
روز ابتدایی سال، با افزایش 40 درصدی تولید نسبت به مدت مشابه سال گذشته، 

توانست رکورد جدید 10 ساله را ثبت کند.
 

عضو هیات مدیره اتحادیه مشاوران املاک:

عدم صدور کد رهگیری در معاملات 
مسکن تخلف است

عضو هیات مدیره اتحادیه مشاوران املاک تهران، گفت: عدم صدور کد رهگیری 
در معاملات اجاره و خرید و فروش تخلف است و از مردم درخواست داریم در دفاتر 
املاکی که کد رهگیری صادر نمی کنند، معاملات خود را ثبت نکنند و تخلفات را 

به اتحادیه گزارش کنند.
گفت:  تهران  املاک  مشاوران  اتحادیه  مدیره  هیات  عضو  لطفی«  »سعید 
کمیسیون حل اختلاف مستقر در اتحادیه املاک برابر قانون نظام صنفی به طور 
دائم تخلفات صنفی را رسیدگی می کند و مردم می توانند تخلف عدم صدور کد 

رهگیری را به شماره تلفن 7334 گزارش دهند.
به گفته عضو هیات مدیره اتحادیه مشاوران املاک تهران، بعد از ثبت شکایت 
شهروندان اگر بنگاه ملکی به قانون تمکین نکند، دفتر مشاور املاک متخلف 

پلمپ خواهد شد.
وی توضیح داد: عدم جواز کسب می تواند یکی از دلایل عدم صدور کد رهگیری 
در معاملات باشد. بر همین اساس از مردم درخواست کردیم در بنگاه هایی که 
جواز کسب ندارد، هیچ گونه معامله ملکی انجام ندهند. حتی مردم آدرس فعلی 
بنگاه مسکن را با آدرس روی جواز کسب تطابق دهند و در صورت تغییر آدرس از 

معامله در آن بنگاه املاکی خودداری کنند.

 سخنگوی صمت: 
قرعه کشی خودرو تا پایان سال حذف می شود

اجتماعی  شبکه های  از  یکی  در  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  سخنگوی 
نوشت: با روند فعلی تولید خودرو، قرعه کشی تا پایان سال حذف خواهد شد.

»امید قالیباف« در حساب شخصی خود در توئیتر نوشت: برنامه ای که امسال 
وزارت صمت از خودروسازان مطالبه کرده تولید بیش از یک میلیون و 500 هزار 
میلیون دستگاه خودرو است که در بهار امسال 98 درصد آن برنامه محقق شده 

است.
وی افزود: تا هفتم تیرماه، 300 درصد رشد در تولید خودرو کامل نسبت به مدت 

مشابه سال قبل محقق شد.
سخنگوی وزارت صمت تصریح کرد: با ادامه این روند، به تدریج شاهد حذف 

قرعه کشی خودرو تا آخر سال خواهیم بود.

رمزریال  با  کار  اظهار داشت: صرف  اقتصادی مجلس  سخنگوی کمیسیون 
سودی را در برنخواهد داشت و رمزریال ارز رایج کشور محسوب می شود که پشتوانه 
آن ریال است. از مهم ترین ویژگی های رمز ریال اینکه سرعت مبادلات پولی را بالا 

می برد.
براساس این گزارش، اوایل نیمه دوم سال گذشته بانک مرکزی از پایش های 
بکارگیری رمزریال خبر داد و قرار بر این است که پایان نیمه اول امسال یعنی کمتر از 

دوماه دیگر رمزریال فعال شود و به صورت آزمایشی شروع به کار می کند.   
رییس کل بانک مرکزی درباره رمزریال اینگونه توضیح داده است که »رمزریال 
به جای همین اسکناسی که مردم در دست دارند، خواهد بود و فرد به جای اینکه 
اسکناس داشته باشد رمزریال دارد؛ به آن مفهوم جهانی )رمزارز( نخواهد بود و 

ریال های اسکناس جای خود را به رمزریال می دهند.«
موضوع رمزریال در شرایطی مطرح شد که در کشورمان استقبال گسترده ای 

ازانواع  مرزارزهای جهانی شده و تصور عام این است که رمز ریال هم کارکردی شبیه 
به رمزارزهای بین المللی دارند اما طبق آن چیزی که از سوی بانک مرکزی توضیح 
داده شده، رمز ریال در واقع ارز دیجیتال بانک مرکزی ایران است که نیاز به تسویه 
بین بانکی نیست و پول نقد الکترونیکی محسوب می شود و مکمل پول نقد خواهد 

بود.
غلامرضا مرحبا، سخنگوی کمیسیون اقتصادی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی 
ایلنا درباره را ه اندازی رمز ریال تا کمتر از دو ماه دیگر و ماهیت و کارکرد رمزریال 
اظهار داشت: رمز ریال همان ریال خودمان است که در شکل دیجیتال عرضه 

می شود و مردم می توانند آن رابه صورت دیجیتال مصرف کنند.
وی تاکید کرد: اشتباهی درباره رمز ریال مصطلح شده و نباید این تصور را داشته 
باشیم که رمز ریال همان رمز ارزها هستند. در واقع رمزریال هیچ شباهتی به 

رمزارزهای مورد مصرف در دنیا ندارند .
سخنگوی کمیسیون اقتصادی با تاکید بر اینکه پشوانه رمزریال، خود ریال است، 
گفت: صرف کار با رمزریال سودی را در برنخواهد داشت و رمز ریال ارز رایج کشور 
محسوب می شود که پشتوانه آن ریال است و از مهم ترین ویژگی های رمز ریال این 

است که سرعت مبادلات پولی را بالا می برد.
مرحبا ادامه داد: مردم توجه داشته باشند که رمز ریال هیچ شباهتی به بیت کوین 
ندارد و بسیار متفاوت از رمز ارزهای جهانی هستند اما هر بار که نام رمز در کنار واحد 
پولی می آید تصور این است که  ماهیتی شبیه به رمزارزهای جهانی خواهد داشت.  
وی تاکید کرد: مهم ترین تفاوت رمز ریال با رمزارزها این است که رمزریال ماینینگ 
نمی شود و ماینر ندارد، به این شکل نیست که دستگاهی برای استخراج آن وجود 
داشته باشد و عده ای بتوانند برای  استخراج رمز ریال از بانک مرکزی مجوز بگیرند.
سخنگوی کمیسیون اقتصادی افزود: رمزریال به صورت انحصاری توسط بانک 
مرکزی منتشر می شود و همان ریال رایج به شکل دیجیتالی است که در واقع حمل 

و نقل، ذخیره و استفاده و پرداخت در فضای دیجتال را راحت تر خواهد بود.
مرحبا بیان اینکه رمزریال شکلی از پول اسکناسی خودمان است که برای اولین 
بار دراین شکل و شمایل عرضه می شود، اظهار داشت: با توجه به اینکه رمز ریال در 
فضای دیجیتال عرضه می شود، یکی از کارکردهای خوب آن اینکه نقل و انتقالات 
راحت تر خواهد بود و امکان  نقل و انتقالات فرامرزی آن برای علاقه مندان وجود 

دارد. 

سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس:

رمزریال همان ریالِ خودمان و با پشتوانه ریال است

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک ثبت جعفریه 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور 
را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تایید نموده اند.
کلاسه   1394/07/05- شماره 139460330005000700  1-رای 
فرزند  چراغی  وحید  آقای  به  مربوط   1391114430005000478
صدراله به کدملی 03867846۲0 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که 
درآن احداث بنا شده به مساحت ۲۲6 مترمربع،پلاک 1134 فرعی از 55 
اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی حسینقلی مرادبگلو)م الف14148(

۲- رای شماره 139460330005000755 -1394/07/۲0 کلاسه 
فرزند  چراغی  صدراله  آقای  به  مربوط   1391114430005000480
محمد به کدملی 0383094569 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که 
درآن احداث بنا شده به مساحت ۲10/40 مترمربع،پلاک 1109 فرعی 
از 55 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی حسینقلی مرادبگلو)م الف14149(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار 

آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه تسلیم 
و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آفتاب یزد(
تاریخ انتشارنوبت اول: ۱40۱/04/۱5  
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱40۱/05/0۱
محمدرضا خدایاری- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان 
جعفرآباد

آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه

وزارت راه و شهرسازی در پی انتشار محتواهایی در رسانه ها مبنی بر دریافت مبالغی برای تخلیه مستاجر اعلام کرد: هرگونه تهدید 
مستاجر و ورود به ملک بدون حکم قضایی و یا دستور تخلیه جرم است.

به گزارش ایلنا، انتشار تصاویر آگهی هایی با عنوان "تخلیه مستاجر" و انجام اقدامات خلاف قانون توسط این افراد قطعا می تواند 
مورد پیگرد قانونی قرار گیرد.

در بسته سیاستی مصوب شده در جلسه سران قوا علاوه بر تعیین میزان افزایش سقف تمدید قراردادهای اجاره بها در سال 1401 
و تمدید خودکار یکساله قراردادهای اجاره، موارد استثناء شده از تمدید خودکار اجاره نامه ها قید شده است.

بنابر این گزارش مستاجر در صورتی که مالک، ملک یا واحد مورداجاره را به فروش رسانیده باشد و قرارداد فروش را در سامانه 
ثبت معاملات املاک ثبت نموده و کد رهگیری دریافت کرده باشد و اطلاعات ملک را در سامانه املاک و اسکان ثبت کرده باشد، و 
یا اینکه مالک برای تخریب، بازسازی یا تعمیر نسبت به اخذ پروانه ساختمانی از مراجع ذی ربط اقدام کرده باشد، لازم است واحد 
مسکونی را تخلیه کند. همچنین درصورتی که مستاجر در دوره اجاره قبلی با تشخصیص مرجع قضایی )شورای حل اختلاف( 
نسبت به انجام به موقع تکالیف اقدام نکرده باشد و یا اینکه افزایش مبلغ اجاره بها معادل درصدهای مصوب توسط مستاجر پذیرفته 

نشود، لازم است واحد مسکونی توسط مستاجر تخلیه شود.
سران قوا همچنین مصوب کردند؛ درصورتی که فرزند مالک ازدواج رسمی کرده و برای سکونت به واحد مورداجاره نیاز داشته 
باشد و یا اینکه مالک نیاز به سکونت در واحد مسکونی خود داشته باشد با داشتن شرایط لازم، مستأجر لازم است واحد مسکونی 
را تخلیه کند. ملاک رسیدگی و بررسی حقوقی اختلافات اجاره بین موجر و مستاجر در مراجع قضایی )شورای حل اختلاف( 

اطلاعات ثبت شده در سامانه کد رهگیری و املاک و اسکان است.
مراجع قضایی )شورای حل اختلاف( مکلفند در کوتاه ترین زمان ممکن و حداکثر ظرف مدت یک ماه نسبت به بررسی موارد 
اختلاف و صدور رای اقدام کنند. وزارت راه و شهرسازی در پایان از ضابطان قضایی و مجریان قانون درخواست کرد که مطابق 

قوانین و مقررات با بر هم زنندگان آرامش و آسایش مردم، برخود لازم صورت گیرد.

مشاور رییس سازمان بورس و اوراق بهادار در امور بین الملل گفت: در سطح دوجانبه یعنی روابطی که با نهادهای 
ناظر هدف خود داریم، اکنون سازمان بورس با بیش از ۲0 نهاد ناظر و بورس موافقت نامه امضا کرده است.

بهادر بیژنی اظهارداشت : ورود چندین هیات خارجی در ماه های گذشته به بازار سرمایه کشور از جمله نشانه های 
مثبت برداشته شدن سایه مشکلات بین المللی از سر بازار سرمایه ایران بوده است.

مشاور رییس سازمان بورس و اوراق بهادار در امور بین الملل افزود: از سوی دیگر تعاملات بین المللی شرکت های 
بورسی که بسیاری از آنها معاملات بین المللی داشتند با مشکلاتی مواجه بودند که اکنون به نظر می رسد این معضلات 
تسهیل شده باشند. مشاور رییس سازمان بورس و اوراق بهادار در امور بین الملل ادامه داد: در سطح دوجانبه یعنی 
روابطی که با نهادهای ناظر هدف خود داریم، اکنون سازمان بورس با بیش از ۲0 نهاد ناظر و بورس موافقت نامه امضا 
کرده است. بیژنی اظهار داشت: در سطح چندجانبه می توان به ارتباطاتی اشاره کرد که در چارچوب سازمان های 
بین الملل مانند سازمان بین المللی کمیسیون های اوراق بهادار )آیسکو( وجود دارد که اکنون ایران به عضویت 
کامل این هیات در آمده است. مشاور رییس سازمان بورس و اوراق بهادار در امور بین الملل اظهار داشت: یکی از 
سازمان های مهم دیگری که سازمان بورس ایران به عضویت آن در آمده است، هیات خدمات مالی است که این 
سازمان به عنوان مهم ترین نهاد استاندارد ساز در بازار محسوب می شود، تمرکز آن فراتر از بازار سرمایه است و در کنار 
این بازار بیمه اسلامی و نیز بانکداری اسلامی را در بر می گیرد. بیژنی با بیان اینکه ایران بعد از 13 سال در فروردین 
سال 95 موفق شد تا به عضویت پیوسته آیسکو در آید که این موضوع به عنوان نکته ای مهم تلقی می شود، گفت: ایران 

در آذر 97 توانست به عضویت عادی که بالاترین سطح عضویت آیسکو است دست پیدا کند.
وی با بیان اینکه آیسکو بیش از 95 بازارهای سرمایه دنیا را در بیش از 105 حوزه اجرایی تنظیم و نظارت می کند، 
گفت: ایران می تواند در سازمانی که بیش از 95 درصد بازارهای سرمایه دنیا را در بیش از 105 حوزه اجرایی تنظیم و 

نظارت می کند، نقش مهم تری را ایفا کند.

جزئیات شرایط تخلیه واحدهای مسکونی در مصوبه سران قوا؛

تهدیدکنندگان مستاجران تحت پیگیرد قانونی قرار می گیرند
مشاور رییس سازمان بورس اعلام کرد؛

ورود چندین هیات خارجی به بازار سرمایه ایران

آمار تکان دهنده از بحران گرانی مسکن در ایران؛

 سهم هزینه مسکن در جهان ۱۸ درصد است در ایران ۶۰ تا ۷۰ درصد!
رئیس مرکز پژوهش های مجلس سهم هزینه های مسکن 
در سبد خانوارهای شهری ایران را بین 60 تا 70 درصد خواند 
و تاکید کرد: این در حالی است که میانگین این شاخص در 
جهان 18 درصد است و در دامنه نوسانات حدودا 15 تا ۲5 

درصد است.
بابک نگاهداری در همایش الزامات و سازوکارهای فنی، 
گفت:  مسکن  ملی  نهضت  تحقق  اقتصادی  و  اجتماعی 
بر  تاثیرگذار  و  اقتصادی  رشد  موتور  مسکن  تولید  صنعت 

صنایع مادر است.
نگاهداری با اشاره به برخی از عوامل مشکلات مسکن و 
اقدامات پژوهشگران این مرکز در راستای بهبود بخشی به 
وضعیت کنونی، بیان داشت: تاثیر حوزه مسکن بر رشد و 

توسعه اقتصادی کشور غیر قابل انکار است.
ژرف  تاثیرات  بر  علاوه  مسکن  تولید  صنعت  افزود:  وی 
اجتماعی و فرهنگی به لحاظ اقتصادی نیز دارای اهمیت 
ویژه ای است چرا که همچون موتور رشد و توسعه اقتصاد 

کشور عمل می کند.
رییس مرکز پژوهش های مجلس خاطرنشان کرد: بخش 
مسکن با ایجاد رشد اقتصادی و اشتغال آفرینی در بخش 
مخارج  بر  تاثیر  طریق  از  وابسته  های  بخش  و  ساختمان 
مصرفی، سرمایه گذاری و تغییرات در تولید ناخالص داخلی، 
نوسانات اقتصادی را به شدت تحت تاثیر خود قرار می دهد، 
به بخش مسکن  نیز محدود  آن  از  ناشی  تاثیرات  بنابراین 

نیست.
وی ادامه داد: در کشور ما باتوجه به ابعاد نیاز به مسکن در 
دوره های مختلف، قوانین و سیاست های متعددی وضع 
شده است اما مقطعی بودن سیاست ها و نبود برنامه مشخص 
نبود  رفع مشکل مسکن،  برای چگونگی  بلند  دورنمای  و 
اطلاعات و آمار شفاف و دقیق، نحوه اجرای سیاست ها و 
میزان کارایی آنها و موانع احتمالی که بر سر اجرای آنها وجود 

دارد مانند کمبود مالی، فقدان دانش لازم و همچنین سیستم 
نهادی ناقص و کج کارکرد، موجب شده است تا رویکردهای 
حقوقی و برنامه ای مصوبات همواره از خلاءهای متعددی 
برخوردار باشند. رئیس مرکز پژوهش های مجلس سهم هزینه 
های مسکن در سبد خانوارهای شهری ایران را بین 60 تا 70 
درصد خواند و تاکید کرد: این در حالی است که میانگین این 
شاخص در جهان 18 درصد است و در دامنه نوسانات حدودا 

15 تا ۲5 درصد است.
وی با بررسی مطالعات بخش مسکن در 6 برنامه توسعه 
قبلی گفت: دربررسی بخش مسکن در 6 برنامه قبلی توسعه 
کشور، مهمترین مسئله ای را که می توان در عدم توفیق موثر 

در بخش مسکن جمع بندی کرد مسئله عدم وجود یک 
بسته جامع، با ابعاد مختلف برای رفع نیازهای مختلف آحاد 
جامعه ایرانی با نگاه به حل مشکلات حوزه مسکن همچون 

بدمسکنی، بی مسکنی و نظایر آن است.
وی افزود: برخوردهای موضعی و محدود برای حل مسئله 
و  حقوقی  حاکمیتی،  ابزارهای  از  استفاده  بدون  مسکن 
قانونی سبب گردیده مسئله مسکن، به شکل پایدار و مضمن 

از مسائل اصلی حوزه شهری و اجتماعی کشور باقی بماند.
نیز  مسکن  تولید  جهش  قانون  کرد:  تاکید  نگاهداری 
در پی راهکاری عملیاتی برای برون رفت بخش مسکن از 
وضعیت کنونی و تبعات آن بوده اما این قانون نیز صرفا تمرکز 

خود را بر بخشی محدود از ابعاد گسترده مسکن که شامل 
سرمایه گذاری تولید و عرضه مسکن است محدود می شود.

رئیس مرکز پژوهش های مجلس در خصوص فعالیت ها 
اثر گذاری این مرکز برای بهبود وضعیت فعلی مسکن،  و 
گفت: مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی در راستای 
وظایف ذاتی خود ضمن همکاری در تدوین قانون جهش 
تولید مسکن با پایش مستمر طرح های گذشته و وضعیت 
فعلی بازار مسکن همواره ضمن حفظ جایگاه مشورتی خود 
و با ارائه جایگزین های مختلف با نگاهی چند بعدی شامل 
اجاره به شرط تملیک، ساخت تدریجی، پیش خرید، مالکیت 
مشترک، مسکن استیجاری در قالب سازمانی نهادی و اجاره 
داری حرفه ای مالکیت سهام مشترک و تشویق به ارائه طیف 
وسیعی از واحدها با مساحت ها و ویژگی های مختلف از طرف 
سازندگان جهت ساماندهی به شرایط فعلی اقدام کرده است.
نیازهای  درک  با  مجلس  پژوهش های  مرکز  افزود:  وی 
مختلف در بازار مسکن باتوجه به درآمدها و توانایی اقتصادی 
اقشار مختلف جامعه، پیشنهاد برنامه ای جامع را در راستای 
سرمایه گذاری، تولید و عرضه مسکن دارد تا ضمن تامین 
مسکن برای طبقات متوسط جامعه و گروه های کم درآمد، 
به  پاسخگویی  عدم  و  کشور  از  سرمایه  خروج  زمینه های 

نیازهای موجود رفع شود.
نگاهداری با اشاره به نقش دولت در بهبود وضعیت حاکم 
کلیه  گرفتن  درنظر  با  دولت  است  امید  گفت:  مسکن  بر 
راهکارهای پیشنهادی و مشاوره کارشناسان امکان دسترسی 
همه آحاد جامعه و بخصوص اقشار با درآمد متوسط و کم را به 

مسکن فراهم آورد.
رئیس مرکز پژوهش های مجلس در پایان ابرازی امیدواری 
کرد که مجموعه گفتگوها و مباحث کارشناسی که در نشست 
امروز برگزار خواهد شد چند قدمی در راستای رفع مشکل 

تامین مسکن بتواند نقش ایفا کند.
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به بهانه راه اندازی آکادمی تخصصی فوتبال پایه هلال احمر ومشعل:

نوگلان دوست داشتنی
چمن سرسبز طبیعی ومربیان کاردان

 ایمان /رضا ملکی
آکادمی فوتبال نوگلان تیم خوب وبا ریشه هلال احمر ومشعل طی یک مراسم 

باشکوه افتتاح گردید.
حضور چهره های خوشنام در تاسیس این آکادمی نوید دهنده روزهای خوب برای 

عزیزان نوگل پایه فوتبال ولایت را میدهد.
اساتید گرانقدری چون استاد برخورداری،سید جواد حسینی،ارسلان مهاجری 

ومحسن هاشمی بعنوان بزرگان ان تیم کار هدایت نوگلان را به عهده دارند.
چمن سرسبز وطبیعی این مجموعه فاخر اجازه فوتبالی روانتر وزیباتر را به کوچولوهای 

دوست داشتنی فوتبال ولایت میدهد.
استاد سید جواد حسینی مرد کهنه کار فوتبال قم درآئین افتتاحیه این مراسم باشکوه 
خطاب به خانواده این عزیزان گفت:هدف مسئولان این آکادمی در درجه اول ارتقاء 
سطح فرهنگی واخلاقی این عزیزان میباشد ودردرجه بعدی به مسائل فوتبالی آنها 

خواهیم پرداخت.
وی گفت :با استفاده از مربیان خوشنام واخلاق مدار سعی خواهیم کرد که بعنوان 
یک آکادمی پیشرفته در سطح فوتبال پایه خودمان را عرضه کنیم وامید داریم با اتکاء به 
پروردگاریگانه بتوانیم تجارب شصت سال حضور درفوتبال ولایت را به این عزیزان دیکته 

نمائیم.
استاد عباسی رحمانی از مربیان با دانش واز فوتبالیستهای خوب دوران طلائی 
فوتبال قم بعنوان مدیر آکادمی به نحوی تمرینات نظارت خواهد کرد ضمن اینکه 
وجود عزیزان شایسته ای چون سعید توسلی،اسماعیل امیرجانی،محمود حیدری 
برای  مفیدی  بسیار  بازده  تواند  می  آکادمی  این  فنی  دربدنه  مطهری  ومهدی 
کوچولوها دربرداشته باشد تا مسیر روشنی درآینده برای این عزیزان درفوتبال پایه 

ترسیم گردد.

رضازاده: حضورم در انتخابات مشخص نیست

 وزنه برداری باید به جایگاهی 
که در گذشته  داشت، برسد

المپیک  و  این رشته قهرمان جهان  برداری گفت:  رئیس سابق فدراسیون وزنه 
داشته و باید به همان جایگاه قبلی اش برسد.

حسین رضا زاده در گفت وگویی ، در مورد شرایط فدراسیون وزنه برداری اظهار 
داشت: نیروهای خوبی در فدراسیون حضور پیدا کرده  اند که همه از قهرمانان این 
رشته بوده اند و شناخت خوبی از وزنه برداری دارند. باید همه کمک کنیم و هرکسی 
نباید دریغ کند. وزنه برداری رشته ای است که مدال  از دستش می آید،  هرکاری 
جهانی و المپیک زیادی دارد و قویترین مرد دنیا از ایران بوده است. الان هم باید به 

همان جایگاهی که قبلا داشته برسد.
وی ادامه داد: سجاد انوشیروانی خودش قهرمان بوده و خاک این رشته را خورده 
است. یک دوره نیز مدیرکل ورزش و جوانان اردبیل بود و آنجا مدیریت کرده و به کار 
آشناست. در حال حاضر مهمترین رویداد ما مسابقات جهانی کلمبیا است که حکم 

گزینش المپیک پاریس را هم دارد و باید با تمام توان کار کرد.
رضازاده در مورد اینکه قرار است در فدراسیون کاری انجام دهد، گفت: فعلا نه، 

فقط برای عرض تبریک رفته بودم، البته هر کاری از دستم بر بیاید انجام می دهم.
پوشان  ملی  بازگشت  مورد  در  برداری  وزنه  فدراسیون  فدراسیون  سابق  رئیس 
معترض گفت: شرایط اردوها در گذشته خوب نبوده و مشکلاتی وجود داشته است، 
حالا طبق صحبتی که شده قرار است به اردو بازگردند. وزنه برداری یک رشته رکوردی 
است و چون تمرینات سنگین است، باید امکانات خوبی فراهم شود. بحث تغذیه و 
محل اسکان بچه ها مهم است و باید توجه ویژه ای به آن شود. وی ادامه داد: حالا 
شرایط گذشته و مشکلاتی که وجود داشت، تمام شده و باید نگاه مان به آینده باشد. 
بچه ها باید بدون دغدغه و در اردوهای شبانه روزی باشند تا بتوانند رکوردهای خوبی 
را به ثبت برسانند. رضازاده در خصوص حضور وزنه برداری در کشورهای اسلامی 
گفت: این مسابقات به نظرم برای رشته های دیگر مهمتر باشد، چون وزنه برداری 
است.   رقابت ها  این  هدف  فعلا  و  دارد  رو  پیش  را  کلمبیا  جهانی  مهم  مسابقات 
قهرمان سابق جهان و المپیک در مورد اینکه ارزیابی اش از بودجه مجلس و کمک 
5 میلیاردی به فدراسیون  وزنه برداری چیست، گفت: نمی دانم، من در جریان این 
بحث ها نیستم و نمی توانم نظر خاصی بدهم. وی در پایان در پاسخ به این سوال که 
از وی به عنوان یکی از نامزدهای آینده انتخابات وزنه برداری نام برده می شود، عنوان 

کرد: فعلا معلوم نیست و باید ببینیم در آینده چه پیش می آید.

شهاب در صدر پوشکاش؛

مهاجم ایران رکورد نقل و انتقالات
 باشگاه مجارستانی را شکست!

شهاب زاهدی مهاجم ایرانی تیم فوتبال آکادمی پوشکاش مجارستان رکورد نقل و 
انتقالات این باشگاه را شکست.

 شهاب زاهدی مهاجم ایرانی که فصل گذشته در تیم زوریا لوهانسک اوکراین بود، 
بعد از حمله نظامی روسیه به اوکراین و طبق قانون فیفا قراردادش را با این باشگاه 
تعلیق کرد. زاهدی سپس به تیم آکادمی پوشکاش مجارستان رفت و باوجود فرصت 

کمی که در این تیم داشت، در هشت مسابقه چهار گل به ثمر رساند.
همین مسئله باعث شد تا پوشکاش علاقه خود را برای ادامه کار با زاهدی، با تمدید 
قرارداد او عملی کند. در حالی که مدیران باشگاه زوریا انتظار داشتند مهاجم ایرانی 
برای فصل آینده به اوکراین بازگردد، زاهدی مجدداً قراردادش را با پوشکاش و این 
بار هم با مجوز فیفا تمدید کرد. نکته جالب توجه قرارداد مالی زاهدی با پوشکاش 
است که به گفته »ویکتور واتسکو« خبرنگار و روزنامه نگار سرشناس اوکراینی رکورد 
نقل و انتقالات این باشگاه مجارستانی را شکسته است. واتسکو در این خصوص 
مدعی شد شهاب زاهدی ماهانه مبلغی بیش از 60 هزار یورو از پوشکاش دریافت 
می کند که قرارداد سالانه او به حدود 800 هزار یورو می رسد. به گفته این روزنامه نگار 
اوکراینی، زاهدی گران ترین بازیکن تاریخ آکادمی پوشکاش است و یکی از بزرگترین 

قراردادهای فوتبال مجارستان را امضا کرده است.
زاهدی در سال ۲0۲1 زمانی که در تیم المپیک دونتسک اوکراین بود، با مبلغ 360 
هزار دلار به زوریا لوهانسک منتقل شد. زاهدی آن زمان هم رکورد نقل و انتقالات 

باشگاه دونتسک را با این مبلغ شکسته بود!

در ورزشگاه شهید رضائیان قم برگزارشد؛ ؛

مسابقات لیگ ملی بسکتبال سه نفره 
منطقه یک کشور

ورزشگاه شهید  در  منطقه یک کشور  نفره  بسکتبال سه  ملی  لیگ  دوره  اولین 
رضائیان به کار خود پایان داد.

براساس این گزارش ،  اولین دوره لیگ ملی بسکتبال سه نفره منطقه یک کشور در 
ورزشگاه شهید رضائیان با مشخص شدن تیم های قهرمان پایان یافت.

در این دوره از مسابقات 1۲ تیم از استان های خراسان شمالی، تهران، قم، سمنان 
و مازندران با یکدیگر به رقابت پرداختند.

در پایان این مسابقات تیم رادین مشهد، تیم خانه بسکتبال محمودآباد و تیم خانه 
بسکتبال شیروان به ترتیب اول تا سوم شدند. تیم بسکتبال قم هم به مقام هفتمی 
این دوره از مسابقات دست یافت. یادآور می شود مرحله دوم مسابقات بین هشتم تیم 

اول، شانزدهم و هفدهم تیرماه در تهران برگزار می شود. 

دبیرکل فدراسیون فوتبال با بیان اینکه رای پرونده »مارک ویلموتس« هفته آینده 
اعلام می شود، گفت: هر صحبتی که در خصوص شکسته شدن رای این پرونده 

مطرح شده یک گمانه زنی است و واقعیت ندارد.
حسن کامرانی فر روز سه شنبه در جمع خبرنگاران در خصوص اینکه هواداران 
اظهار  اقدام کنند،  نمی توانند  بلیت جام جهانی  برای خرید  نمی توانند  ایرانی 
فروشی  بلیت  به  مربوط  اول  بخش  داریم.  بخش  دو  خصوص  این  در  داشت: 
فدراسیون فوتبال است. آنهایی که از طریق فدراسیون اقدام کردند، اسامی شان به 
فیفا ارسال شده و در آنجا قرعه کشی صورت گرفته و بلیت واگذار شده است. بعد از 
آن هم دوباره درخواست بلیت کردیم که باز هم فیفا موافقت کرد و در این زمینه نیز 

کار در حال انجام شدن است.
کامرانی فر تاکید کرد: یکسری خودشان از طریق سایت فیفا برای تهیه بلیت 
اقدام کردند. فیفا برای قرعه کشی، آنهایی که از لیست ایران ثبت نام کردند را خارج 
کرده است. آنهایی که در لیست فیفا ثبت نام کردند، طبق قوانین باید با کارت و 
حساب شخصی خود هزینه اش را پرداخت کند. برخی کارت بین المللی نداشتند 
و قصد داشتند با استفاده از حساب دیگران که در خارج از کشور بودند این هزینه را 

پرداخت کنند که این اتفاق رخ نداد چرا که طبق قانون فیفا نبود.
دبیرکل فدراسیون فوتبال خاطرنشان کرد: مشکلی که برای هواداران ایرانی رخ 
داد را به فیفا اطلاع دادیم اما آنها به صورت شفاهی این مشکل را رد کردند. فیفا 
روی قانون خودش که پرداخت با کارت اعتباری خود شخص است تاکید دارد و در 
این باره نتوانستیم به نتیجه برسیم. منتظر رایزنی و نشست هستیم تا این مشکل 

را حل کنیم.
کامرانی فر در رابطه با اینکه در ایران افراد کمی هستند که کارت بین المللی دارند، 
گفت: هر فردی می خواست در سایت فیفا ثبت نام کند باید تعهدنامه را مشاهده 
می کرد که در آن صریحا ذکر شده است که هر فردی قصد خرید بلیت دارد باید با 
کارت خودش پرداخت کند و این مشخص بود. یکسری موضوعات از اختیارات 

فدراسیون خارج است.
وی در مورد اظهارات شهاب الدین عزیزی خادم رییس سابق فدراسیون فوتبال که 
به او اعلام کرده بود نشست هیات رییسه را قبول ندارد، گفت: در این باره قرار شده 
فقط سخنگوی فدراسیون صحبت کند. در این باره نیز او صحبت کرده و من ورود 

نمی کنم.
شهریورماه  در  اروگوئه  ملی  تیم  با  بازی  مورد  در  فوتبال  فدراسیون  دبیرکل 
خاطرنشان کرد: برنامه ریزی اردو نهایی شده و تیم ملی در اروپا اردو خواهد زد. 
اتریش و دو کشور دیگر گزینه هستند و دو بازی خیلی خوب برای تیم ملی خواهیم 

داشت.

وی در مورد آغاز ثبت نام ریاست فدراسیون فوتبال تاکید کرد: این نام نویسی 
از امروز آغاز شده و تا دوشنبه هفته آتی ادامه دارد. حتی در روزهای تعطیل هم 
فدراسیون هستیم چرا که در اساسنامه صریحا اعلام شده که هفت روز زمان نام 
نویسی است. من لحظه به لحظه همه مسائل را چک می کنم تا الان کسی ثبت نام 
نکرده است. امیدوارم بتوانیم شاهد حضور افراد خوب در فوتبال باشیم. امیدوارم در 

این مدتی که مانده مجموعه خوبی کار را پیش ببرند.
کامرانی فر در مورد اینکه آیا قانون سقف قراردادها به باشگاه ها ابلاغ شده یا خیر، 

گفت: این موضوع اعلام شده و توسط اعضای هیات رییسه در حال بررسی است. 
امروز این قانون ابلاغ خواهد شد.

وی در پاسخ به این پرسش که تکلیف بازیکنانی که قراردادشان را ثبت کردند، 
چه می شود، تاکید کرد: ما فقط قانون را اعلام می کنیم و آن افراد باید تغییری در 

قراردادهایشان بدهند.
دبیرکل فدراسیون فوتبال در رابطه با اینکه این سقف چقدر خواهد بود، تاکید 
کرد: کمیته تدوین مقررات باید نظر نهایی اش را در این باره اعلام کند و امکان دارد 

که تغییر کند. به محض اینکه رسمی شد، اعلام می شود.
کامرانی فر در مورد اینکه برای وضع قانون اعضای هیات رییسه به حد نصاب 
خواهند رسید یا خیر؟ گفت:  بله. مجمع یکسری اختیارات داده و اعضای هیات 
رییسه هم می توانند یکسری قوانین را تایید کنند. نمی توانیم فوتبال را متوقف 

کنیم. اعضای هیات رییسه هر چقدر هستند می توانند تصمیم بگیرند.
وی در مورد تعلیق کمیته مجوز حرفه ای گفت: آن کمیته پنج نفره که اعلام شد 
تاییدیه فدراسیون را ندارد. به زودی این کمیته از سازمان لیگ به فدراسیون فوتبال 
منتقل خواهد شد. جلسات زیادی داشتیم و کارشان را به صورت غیر رسمی آغاز 
کردند. از مسوول کمیته مجوز حرفه ای afc هم دعوت کردیم به ایران بیاید و بتوانیم 

تمام مسائل را انجام دهیم.
رای ویلموتس هفته آینده صادر می شود 

ویلموتس شکسته شده، گفت:  پرونده  رای  اینکه ظاهرا  مورد  در  کامرانی فر 
هر صحبتی که در این باره مطرح شده یک گمانه زنی است و واقعیت ندارد. رای 

ویلموتس به زودی و در هفته آینده خواهد آمد.
وی در رابطه با ادعای کانادایی ها مبنی بر اینکه چون قرارداد بازی دوستانه افشا 
شده آنها غرامت نخواهند داد، گفت: یک کمیته حقوقی بسیار قوی از سوی 
فدراسیون فوتبال، وزارت ورزش، نهاد ریاست جمهوری و وزارت امور خارجه تعیین 
شده و کار پیش می برد. در لغو این بازی بحث مالی مطرح نیست بلکه یک فرصت 
از تیم ملی ایران گرفته شده است. علت را از کانادا خواستیم و در این باره کوتاه 

نخواهیم آمد. هنوز شکایت ارسال نشده اما به زودی این اتفاق می افتد.
دبیر کل فدراسیون فوتبال در مورد شفافیت قراردادها گفت: در بحث مجوز 
حرفه ای هم روی بحث شفافیت مالی تاکید شده است. شاید بندهای قراردادی 
محرمانه است. تمام قراردادها یک نسخه اش در سازمان لیگ است و باید ارائه 

دهند. قراردادها شفاف است اما در جامعه شاید مطرح نباشد.
کامرانی فر در مورد اینکه در آستانه شروع مسابقات لیگ هنوز برخی تیم ها پرونده 
باز دارند، گفت: باشگاه های لیگ برتر و لیگ یک؛ هرچه سریعتر برای تسویه 

حساب اقدام کنند و اگر می خواهند بازیکنی ثبت کنند تسویه حساب کنند.

دبیرکل فدراسیون فوتبال :

قانون سقف قرارداد ابلاغ می شود

سخنگوی فدراسیون فوتبال :

عزیزی خادم در خصوص خیانت مطرح شده باید پاسخگو باشد

سخنگوی فدراسیون فوتبال با اشاره به صحبت های رئیس اسبق فدراسیون فوتبال 
گفت: اطلاق واژه خیانت، بار حقوقی روشنی دارد و  او باید این را اثبات کند، البته 
این حق برای فدراسیون فوتبال محفوظ است و پیگیری های لازم را در این خصوص 

خواهیم داشت.
احسان اصولی در پاسخ به صحبت های ارائه شده شهاب الدین عزیزی خادم 
گفت: در ابتدا باید یک مساله روشن شود، این که ما هیچ مشکلی با شخصیت 
حقیقی او نداریم و اعتقاد راسخ داریم که همه ما باید در راه عدالت و انصاف گام 

برداریم.
وی ادامه داد: فوتبال ایران به یک شخص یا گروه خاص تعلق ندارد، ما یکی از 
قدرت های فوتبال قاره آسیا هستیم و نباید این فوتبال را معطوف به یک شخص 
خاص دانست. تاکید می کنم همه اتفاقاتی که در این مدت روی داد از زمانی که 
وی انتخاب شد تا زمانی که شاهد برکناری او بودیم، همه و همه طبق مر قانون، 
اساسنامه فدراسیون فوتبال و تایید مجمع بوده است و هیچ تخلف یا خلافی صورت 

نگرفته است.

سخنگوی فدراسیون فوتبال افزود: صحبت های مختلفی از سوی عزیزی خادم 
مطرح شده است اما برای این مساله 13 صفحه رای صادر شده است، در همه این 
موارد بر اساس بندهای اساسنامه، آئین نامه اخلاق فیفا و قانون رفتار شده است. 
برخی از حقوق دانان کشورمان نیز این پرونده را مورد بررسی قرار داده اند و هیچ 

تخطی یا تخلفی صورت نگرفته که بخواهیم از خط عدل و انصاف عدول کنیم.
اصولی در واکنش به این سئوال که رئیس اسبق فدراسیون فوتبال اعتقاد دارد در 
حق او ظلم شده، گفت: وقتی وی در دفاع حضور پیدا کرده و پاسخگو است یعنی 
این روند را قبول کرده و حتی رای را در کمیته استیناف هم دنبال کرده است.  رای 
ابلاغ شده و لایحه  دفاعیه آن هم موجود است که اتفاقا مفصل هم بود. اینکه تا زمانی 
که به نفع مان باشد سکوت کنیم و وقتی به ضرر ماست گلایه کنیم درست نیست و 

بازهم تاکید می کنم عدالت و انصاف را سرلوحه کار خود قرار دهیم. 
نماینده فیفا در جریان عدم حضور او در مجمع بود

 وی تایید کرد: ما باید پایند به قانون باشیم، در مجمع فدراسیون فوتبال هم دیدید 
که با حضور نماینده فیفا رای مجمع به این بود که او کنار برود. با نماینده فیفا 3 
ساعت جلسه برگزار شد و عدم حضور وی با تایید نماینده فیفا صورت گرفت. البته 
از قبل از برگزاری مجمع هم به او اعلام شده بود که نمی تواند در مجمع حضور پیدا 
کند اما اینکه گفته می شود گیت و ورودی ها را بسته بودیم، کذب است و صحت 

ندارد.
سخنگوی فدراسیون فوتبال یادآور شد: همه چیز شفاف و روشن است اما اگر 
عزیزی خادم دوست دارد می تواند رای صادر شده را منتشر کند و ما مشکلی از این 
بابت نداریم. تصمیمی گرفته شده که  بر اساس مر قانون بوده و اینکه گفته می شود 
فدراسیون فوتبال یا مجموعه های دیگر تحت فشار بوده اند، از آن حرف هایی است 

که از واقعیت به دور بوده و درست نیست.به هیچ عنوان ارکان قضایی و فدراسیون 
فوتبال تحت فشار نبوده و به عنوان سخنگوی فدراسیون فوتبال آن را رد می کنم و 

برای آنکه همه چیز روشن باشد اعلام می کنم اگر او مستنداتی دارد، ارائه کند.
اصولی خاطر نشان کرد:فدراسیون و هیات رئیسه کاملا مستقل بوده و در این 
خصوص عمل کرده است، ما باید دقیق صحبت کنیم و نباید در گفته هایمان از 
انصاف عدول کنیم. عزیزی خادم وعده هایی داده بود که محقق نشد به عنوان 
مثال بحث درآمدزایی چندمیلیون دلاری بود که محقق نشد و حتی در مورد آن 
1۲8 میلیون تومانی که به اشتباه به حساب او واریز شده بود، پس از مدت ها مبلغ 

به حساب بازگشت.
و  را داشته  فوتبال  فدراسیون  او مدعی است مظلوم ترین  که  این  مورد  در  وی 
موفق ترین آن هم بوده است، تاکید کرد: واقعا برای این کار متر و معیار دقیقی 
نداریم. روزی یک نفر میخی را در زمین کاشت و گفت اینجا وسط زمین است و وقتی 

از او پرسیدند چرا، گفت باور ندارید متر کنید. الان هم همین طور است. 
سخنگوی فدراسیون فوتبال ادامه داد: وی در جملاتی از واژه خیانت نام برد، 
اطلاق این واژه، بار حقوقی مشخصی به همراه دارد و باید این را اثبات کند و این حق 

برای فدراسیون فوتبال محفوظ است تا از حقانیت خود دفاع کند. 
او در مورد این که گفته می شود در سفرهای تیم ملی افرادی بی ربط به فوتبال و به 
اصطلاح مرتبط با خوبان عالم همراه تیم ملی بوده اند گفت: از خوبان عالم اطلاعی 
ندارم اما نباید از چارچوب انصاف خارج شویم، واقعیت این است که مصداقی در این 

خصوص ندیدیم و نمی توانم در این مورد اظهار نظری کنم.
وی در پایان تاکید کرد: فراموش نکنیم فوتبال از همه ما بزرگتر است و منافع ملی 

بر همه چیز ارجح است.

رئیس کمیته فوتسال استان قم :

غول های صنعتی قم رغبتی برای حمایت از ورزش قهرمانی ندارند
رئیس کمیته فوتسال استان قم با اشاره به حضور پررنگ 
استان کرمان در فوتبال و فوتسال گفت: استان کرمان از 
ظرفیتی به نام مس استفاده می کند در حالی که مس نیز 
خصوصی نیست و در استان قم نیز معدن منگنز را داریم که 

می گویند بزرگ ترین معدن منگنز خاورمیانه است. 
رضا بمانی در نشست بررسی مشکلات نماینده لیگ برتری 
فوتسال قم اظهارداشت :: هر استانی را به لحاظ ورزشی به 

یک نام می شناسند و قم نیز ورزش فوتسال معرفی می شود.
و  است  قم  استان  ورزش  برآیند  فوتسال  داد:  ادامه  وی 
ظرفیت بزرگی برای قم ایجاد کرده است به همین خاطر 
رئیس سابق فدراسیون فوتبال به قم پیشنهاد کرده بود که قم 
پایگاه قهرمانی فوتسال شود و بودجه ای ویژه به آن اختصاص 

یابد.
وی با تأکید بر اینکه قم در همه ادوار لیگ برتر فوتسال 
حضور مستمر داشته و هیچ گاه این حضور قطع نشده است، 
گفت: تنها استانی هستیم که در همه رده های سنی فوتسال 
در بالاترین سطح حضور داریم که این امر ظرفیتی بزرگ ایجاد 
کرده است و سبب شده که مربی تیم ملی فوتسال بیان کند 

که از محله نیروگاه قم چندین تیم ملی می توان ایجاد کرد.
مدیر کمیته فوتسال قم بیان کرد: ظرفیت نیروی انسانی 
قم در فوتسال سبب شده است وقتی سال گذشته چند روز 
شروع به مسابقات تیم بسته شد باز هم در بازی های ابتدایی 
توانست پیروز شود؛ اما امسال کار به جایی رسیده است که 
ابتدایی ترین نیازها برای حضور در لیگ برتر فوتسال را نداریم.
وی اضافه کرد: زمانی که اعلام کردند تیم را از استان خارج 
می کنند مخالفت کردیم؛ زیرا اگرچه به لحاظ مادی این تیم 
سرمایه یک شخص است اما سرمایه استان هم هست و برای 
آن زحمت کشیده شده و امکانات قم این تیم را بالا آورده 

است.
بمانی بابیان اینکه مسئولین استانی بیان کردند که وظیفه 
ما کمک به تیم های ورزشی نیست، اظهار کرد: این نگاه 
باعث می شود که هر کسی وارد ورزش استان می شود بعد از 

مدتی خسته شود و برود.
شیمیدر بعلت بی توجهی ها تصمیم به خروج از 

استان گرفته است 
وی با اشاره به اینکه شیمیدر مشکل مادی ندارد اما به دلیل 
بی توجهی ها تصمیم به خروج از استان را گرفته است، گفت: 
نهادهای قدرت در قم احتیاجی به ورزش ندارند به همین 

خاطر نگاه حاشیه ای به ورزش دارند.
وی با اشاره به اینکه مردم باید به نخبگان شهرشان در همه 
رشته ها توجه کنند، ادامه داد: کسانی که در ورزش هم به 
موفقیتی می رسند نخبه هستند؛ در جویبار اگر حسن یزدانی 
برای هر جایگاهی کاندید شود بدون نیاز به تبلیغ، رأی اول 
است اما در استان ما به دلیل اینکه نیاز به ورزش ندارند توجه 
هم نمی کنند به همین خاطر باید به قدری از ورزشکاران 
حمایت کنیم تا در مراکز قدرت حضور پیدا کنند تا به ورزش 

استان توجه شود.
وی بابیان اینکه معاونت فرهنگی شورای شهر سابق گفته 
بود ما به ورزش قهرمانی کاری نداریم و از ورزش همگانی 
رای  بعد  دور  در  فرد  این  وقتی  افزود:  می کنیم،  حمایت 
می آورد متوجه می شویم که نگاه مردم سیاست زده و حزبی 
است و مردم نیز به بعد اجتماعی، فرهنگی ورزشی توجه 

ندارند.
مدیر کمیته فوتسال قم بابیان اینکه در دنیا ورزش یک 
نهاد قدرتمند است، اظهار کرد: 16 روز به مسابقات است 

تیم استان قم اسم ندارد در حالی که اگر کسی دلسوز باشد 
سکوت نمی کند.

وی با تأکید بر اینکه فوتسال باعث می شود هزاران جوان 
به سالن بیایند و انرژی روحی و روانی خود را تخلیه کنند و 
به سمت ورزش بروند، گفت: همه دیدارهایی که با استاندار 

انجام شده است در حد معاونت ها بوده است.
بمانی بابیان اینکه انسان های توانمند در قم هم توجهی به 
ورزش ندارند، اضافه کرد: مدتی قبل در تلویزیون با حضور 
خیرین استانی گل ریزانی برای آزادی زندانیان برگزار شد که 
کار بسیار خوبی است؛ اما بهتر است کاری کنیم که این افراد 

به زندان نیافتند.
وی ادامه داد: نمی گوییم که برای آزادی زندانیان کار نکنند 
اما باید دو بعد در کنار هم باشند؛ زیرا اگر هزینه ها مدیریت 
شود بسیاری از معضلات اجتماعی کاهش میابد اما متأسفانه 
همیشه به جای پیشگیر به دنبال درمان هستیم و همین 
دیدگاه نیز سبب شده است که خیرین کمک به ورزش را مهم 

ندانند.

مدیر کمیته فوتسال قم عنوان کرد: زمانی در حمایت از 
ورزش چالش ایجاد می شود که بیان می کنند که هر تیمی 
باید بتواند خودش را اداره کند در حالی که در سطح لیگ برتر 

فوتبال نیز چنین چیزی وجود ندارد.
وی بابیان اینکه تیم های فوتسال به اسم خصوصی هستند 
اما از ظرفیت های قانونی استفاده می کنند، تصریح کرد: 
ظرفیت قانون یعنی اگر صنعتگری می خواهد وام بگیرد بیان 

شود اگر به ورزش کمک کنید در اولویت قرار می گیرید.
بمانی اضافه کرد: بزرگ ترین جامعه ورزشی استان قم برای 
فوتسال است اما یک سالن اختصاصی فوتسال در قم وجود 
ندارد و این در حالی است که همه رشته ها سالن اختصاصی 

دارند و اداره کل نیز بیش از 70 سالن دارد.
قبول ندارم شهردارنگاه ورزشی ندارد او تابع مسئولان 

استانی است 
شهید  سالن  در  فوتسال  مسابقات  همه  داد:  ادامه  وی 
حیدریان انجام می شود اما این سالن به بخش خصوصی 
آن  در  سودآوری  برای  نیز  فرد  آن  و  می شود  داده  اجاره 
برگزاری  برای  تیم ها  و  می کند  برگزار  آموزشی  کلاس های 
مسابقات مجبور به پرداخت هزینه سالن می شوند که این امر 

هزینه های تیم را افزایش می دهد.
مدیر کمیته فوتسال قم با اشاره به اینکه شهرداری ها در 
بسیاری شهرها تیم داری می کنند اما در قم می گویند که 
شهردار نگاه ورزشی ندارد، بیان کرد: شهردار یک شهر نگاه 

می کند مسئولین استانی از او چه می خواهند.
با اشاره به حضور پررنگ استان کرمان در فوتبال و  وی 
فوتسال گفت: استان کرمان از ظرفیتی به نام مس استفاده 
می کند در حالی که مس نیز خصوصی نیست و در استان قم 
نیز معدن منگنز را داریم که می گویند بزرگ ترین معدن منگنز 

خاورمیانه است.
بمانی ادامه داد: شرکت های آلاینده باید برای سلامت شهر 
دو درصد هزینه کنند و ذوب آهن و سپاهان نیز با استفاده 
از همین ظرفیت در رشته های مختلف فعالیت می کنند در 
حالی که در استان قم با وجود شرکت ها و صنعت های آلاینده 

متعددی که وجود دارد از این ظرفیت استفاده نمی شود.
نیز  شیمیدر  از  اگر  شد:  یادآور  قم  فوتسال  کمیته  مدیر 
حمایت می شد می توانست از ظرفیت آن در فوتسال نیز بهره 
برد و از ظرفیت تماشاگرهای فوتسال نیز برای بسکتبال آن 

استفاده کرد.
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سیدمحمد صدر:

مجمع تشخیص حضور فعالی
 در حل مشکلات کشور ندارد

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام درباره نوع مدیریت مجمع تشخیص مصلحت 
نظام در دوره پس از مرحوم آیت الله هاشمی، گفت: مجمع تشخیص مصلحت 
نظام نهاد بسیار مهمی است و حتی به لحاظ قانون اساسی مجمع فوق دولت، فوق 
مجلس، فوق شورای نگهبان به شمار می آید. قانون این اجازه را به مجمع تشخیص 

داده است که گاهی بخاطر مصلحت نظام برخی از قوانین را کنار بگذارد.
سیدمحمد صدر: اظهارداشت  اینکه نهادی چنین ویژگی داشته باشد به لحاظ 
قدرت و موقعیت ویژگی کمی نیست و به راحتی می تواند مهره تاثیرگذاری برای حل 
مشکلات مملکت باشد. این نکته را نیز اشاره کنم، مجمع حتی از دولت، مجلس و 
شورای نگهبان مهمتر است و مشاور قطعی رهبری به شمار می آید و مصلحت نظام 
به او سپرده شده است. برهمین اساس هم معتقدم که مجمع تشخیص حداقل باید 

به اندازه دولت و مجلس و قوه قضاییه فعال باشد.
عضو مجمع تشخیص ادامه داد: با توجه به مسئولیت هایی که در قانون اساسی 
به مجمع تشخیص واگذار شده می تواند نهادی اثرگذار در ساختار نظام باشد ولی 
متاسفانه فعال عمل نمی کند. شخصا در جلسات مجمع به صراحت مطرح کرده ام 
همه مسائلی که در مملکت می بینیم و اتفاق افتاده یا درباره مشکلات مردم باید در 
این جلسات بحث و بررسی شود و به نتیجه مهمی برای حل آنها برسیم ولی متاسفانه 

آن حساسیتی که شایسته و زیبنده مجمع تشخیص است دیده نمی شود.
صدر درباره علت رویکرد انفعالی مجمع تشخیص به مسائل و مباحث اصلی کشور، 
گفت: معتقدم بعضی از روحانیون حاضر در مجمع بیشتر به درس، فقه و... اهمیت 

می دهند و این مباحث برایشان اولویت دارد تا مسائل مربوط به مجمع تشخیص.
اعضای مجمع تشخیص باید تمام وقت در خدمت این نهاد باشند

این عضو مجمع تشخیص تاکید کرد: مجمع تشخیص نهادی است که رئیس و 
اعضایش باید تمام وقت در خدمت آن باشد و مسائل مهمی را پیگیری کنند نه اینکه 

هر دو هفته یکبار بیایند و یک یا دو جلسه بگذارند و تمام.
رئیس مجمع باید این نهاد را فعال کند اما ...

صدر با تاکید بر نقش رئیس مجمع تشخیص در فعال تر کردن این نهاد مهم در 
ساختار نظامی ایران، گفت: رئیس مجمع می تواند جلسات فعال تر و اثرگذارتری را 
برگزار کند و اعضا را به فعالیت وادار کند چرا که رئیس است که می تواند تعیین کند 
جلسه ای باشد یا نباشد و اعضا چنین مسئولیتی ندارند اما متاسفانه شاهد چنین 

رویکردی نیستیم.
احتمال تغییر برخی اعضای مسن مجمع تشخیص در دوره جدید

عضو اصلاح طلب مجمع تشخیص درباره احتمالات بر سر چینش جدید مجمع 
تشخیص در دوره آینده، گفت: فعلا چیزی مشخص نیست و بیشتر گمانه و شایعه 
مطرح است و شخصا به این مباحث ورود نمی کنم. این احتمال وجود دارد که برخی 
اعضایی که سن بالایی دارند و توان حضور در جلسات مجمع را ندارند در دوره بعد 
حضور نداشته باشند. مثلا فقهای شورای نگهبان در جلسات مجمع شرکت نمی 

کنند که یک دلیل آن می تواند سن بالا و سختی حضور در جلسات باشد.
هاشمی  الله  آیت  مرحوم  ریاست  دوران  به  گریزی  ادامه  در  صدر  سیدمحمد 
شاهرودی نیز زد و گفت: در آن زمان بحث هیات عالی نظارت مجمع مطرح شد که 
من گفتم کسانی عضو هیات عالی شوند که این مسئولیت را یک کار و وظیفه دائمی 
خود ببینید و هر روز به مجمع بیایند و در جلسات حضور داشته باشند نه اینکه هفته 

ای یک یا دو جلسه باشد.
احمدی نژاد عمدتا برای نامه دادن به محسنی اژه ای به مجمع می آید

وی ادامه داد: در شرایط فعلی هم بسیاری از مسائل و مشکلات در حوزه سیاست 
داخلی و خارجی و مباحث اقتصادی روبرو هستیم که جای بحث و بررسی در مجمع 
تشخیص دارند و باید براساس مصحلت برای آنها چاره اندیشی شود ولی متاسفانه 
هیچ کدام از مسائل مربوط به بازنشسته ها، معلمان، کارگران، درگیری های منطقه 
ای و ..در مجمع بحث و بررسی نمی شود و معتقدم که این به نوع نگاه رئیس مجمع 

برمی گردد.
سیدمحمد صدر همچنین درباره گمانه ها درباره عدم حضور احمدی نژاد در دوره 
آینده مجمع گفت: من نمی دانم که در دوره بعد ایشان هست یا نیست، و در دوره 
فعلی ایشان خیلی در جلسات مجمع فعال نیست و عمدتا هم وقتی به مجمع می 
آید نزد آقای اژه ای رئیس قوه قضاییه می رود )برای همان مشکلاتی که همکاران 
قدیمی اش داشتند( و به ایشان نامه می دهد وگرنه ایشان در مجمع خیلی فعال 

نیست. 
 

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور :

بالاترین مسئول هر دستگاه متولی
 دفاع و امنیت سایبری است 

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور گفت: با توجه به اینکه سازمان پدافند 
غیرعامل یک نهاد حاکمیتی، ناظر و سیاست گذار پدافند سایبری است، ضرورت 

دارد طبق قوانین مسئول تامین امنیت سایبری بالاترین مقام آن دستگاه باشد.
سردار غلامرضا جلالی با اشاره به برنامه ریزی گسترده دشمن برای آسیب رساندن 
به زیرساخت های حیاتی کشور به ویژه از طریق جنگ سایبری اظهار کرد: دشمنان 
ملت ایران برای آسیب زدن به ظرفیت ها و زیرساخت های کشور راهبرد عملیات 
ترکیبی را اتخاذ کرده اند. دشمن ابتدا نقاط آسیب پذیر را شناسایی می کند و سپس 
با استفاده از همین نقاط ضعف ضربه می زند. معمولًا چنین آسیب پذیری هایی، 
آسیب پذیری ذاتی است که در سیستم های سایبری وجود دارد و فرصت حمله 

سایبری را در اختیار دشمنان قرار می دهد.
وی افزود: علاوه بر آسیب پذیری ذاتی که در فضای سایبر وجود دارد در برخی 
موارد نیز دشمن از کم توجهی دستگاه ها و سازمان های مختلف برای ایجاد اختلال 
در روند خدمات رسانی به مردم استفاده می کند. به دلیل جنگ سایبری که رژیم 
صهیونیستی علیه ایران در دستور کار قرار داده است عوامل این رژیم جعلی با 
پادویی جریان نفاق تلاش گسترده ای برای آسیب رساندن به زیرساخت های ارتباطی 
و خدماتی کشور می کنند که اغلب آن ها با شکست مواجه شده و دفع می گردد و در 

مواردی نیز به طور موقت اختلال هایی را ایجاد می کنند.
رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور با بیان اینکه دشمنان می کوشند با استفاده 
از ابزار های رسانه ای ابعاد این حملات را بزرگ تر از آنچه در واقعیت است نشان دهند، 
افزود: سازمان پدافند غیرعامل در همین زمینه تأکید و تمرکز ویژه ای بر مصون سازی 
زیرساخت های حساس، حیاتی و مهم کشور دارد. در همین راستا دستورالعمل های 
عملیاتی تهیه و در اختیار همه دستگاه ها قرار گرفته و همچنین گروه های نظارت و 

ارزیابی آسیب پذیری سایبری به سازمان مختلف اعزام شده است.
جلالی ادامه داد: در شرایطی که احتمال بروز مخاطرات سایبری افزایش می یابد 
هشدار های عملیاتی صادر و در وضعیت عادی نیز به سمت امن سازی زیرساخت ها 
حرکت می کنیم، ولی این به معنای آن نیست که در این حوزه ها عقب ماندگی نداریم. 
به دلیل آنکه در سال های اخیر برخی سیاست های توسعه سریع بدون توجه به 
ملاحظات امنیت، ایمنی و دفاع اجرا شده است باید به سرعت تهدیدات موجود را 

شناسایی و آن ها را رفع کرد.
وی همچنین با اشاره به برنامه ریزی های گسترده سازمان پدافند غیرعامل کشور در 
تعامل با تمامی بخش های مسئول در حوزه امنیت سایبری از جمله مرکز ملی فضای 
مجازی، افتای ریاست جمهوری، مرکز ماهر، وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
و... به تصویب کلیات قانون پدافند غیرعامل اشاره کرد و گفت: متاسفانه برخی 
دستگاه ها عمل به الزامات و ضوابط پدافند غیرعامل را امری مستحبی می دانند و 

همین سهل انگاری ها منجر به بروز برخی اختلال در خدمات به مردم می شود.
سردار جلالی در پایان تاکید کرد: هرچند دشمن در برخی حملات به صورت موقت 
توانسته است اختلال هایی را ایجاد کند، اما مطمئنا این حجم از جنگ سایبری علیه 
کشور، باعث می شود تمامی آسیب پذیری های ما در حوزه سایبری برطرف شود 
همانطور که هشت سال دفاع مقدس در نهایت منتج به توسعه بازدارندگی دفاعی 

در کشور شد این مدل جنگ ها نیز منتج به بازدارندگی سایبری کشور خواهد شد.
وی در پایان با تاکید بر اینکه آسیب پذیری دشمنان در حوزه سایبری قطعا بیش از 
کشور ماست، گفت: جمهوری اسلامی حق دفاع مشروع در برابر تهاجمات سایبری 

با منبع مشخص از کشور های متخاصم را برای خود محفوظ می دارد.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس :

اشتباهات گذشته را در تفکیک
 وزارت صمت تکرار نکنیم

 عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی گفت: اگر قرار است، طرح 
تفکیک وزارت بازرگانی از صمت در دستور کار قرار گیرد باید کامل و بی نقص باشد و 

اشتباهات گذشته را تکرار نکنیم.
رضا تقی پور در خصوص تفکیک وزارت بازرگانی از وزارت صمت، گفت: حدود 10 سال 
از تصمیم قطعی مجلس مبنی بر ادغام وزارت بازرگانی در وزارت صنایع می گذرد، اما هنوز 
ساختارهای جدید به صورت کامل مستقر نشده اند تا بتوانیم آثار و پیامدهای این تصمیم 
را در عمل و در خروجی اندازه گیری کنیم. سوال ما این است که آیا در مقایسه با ساختار 

قبلی اثربخشی و کارایی بیشتری داشته است یا خیر؟
وی با بیان اینکه تفکیک و ادغام وزارتخانه ها تصمیمات کلان و ساختاری هستند، 
افزود: این تصمیمات کلان نیازمند بررسی های طولانی مدت است. این بررسی ها باید با 

مطالعات تفصیلی و مقایسه ای با کشورهایی که این تجربه را دارند، انجام شود.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با یادآوری اینکه در طول 43 سال اخیر 
چند بار تجربه ادغام و تفکیک وزارت صنایع و بازرگانی را داشتیم و آزمون کردیم، تاکید 

کرد: منطق حکم می کند تفکیک وزارت بازرگانی از وزارت صمت آسیب شناسی شود.
تقی پور افزود: ساختارها قراردادهایی هستند که ما تنظیم و تدوین می کنیم و مهم 
فرآیندهای داخلی این ساختار است که به آن روح می بخشد. اگر این اتفاق درست نیفتد، 

تغییر ساختار به صلاح نخواهد بود.
وی گفت: تفکیک وزارت بازرگانی از وزارت صمت به پژوهش های عملیاتی و کاربردی 
نیازمند است و پیش از هر اقدامی باید این مطالعات صورت گیرد. با ساختار فعلی نیز 

می توان شرایط را مدیریت کرد، به شرطی که فرآیندها درست باشد.
عضو کمیسیون صنایع و معادن با اشاره به موافقت هیئت دولت با تشکیل وزارت 
بازرگانی تأکید کرد: تدوین لایحه از سوی دولت نیازمند کار تخصصی است. وی در 
خصوص طرح تفکیک وزارت بازرگانی از وزارت صمت در مجلس، گفت: پیش تر این 
وزارتخانه ها از هم منفک بودند و سپس ادغام شدند، بنابراین اگر طرح مجلس در دستور 
کار قرار می گیرد باید کامل و بی نقص باشد و اشتباهات گذشته را تکرار نکنیم. نماینده 
مردم تهران در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: امیدواریم با تصمیم جدید و ساختار 

جدید، ناهماهنگی های گذشته بین بخش های مختلف زنجیره تولید را نداشته باشیم.
  

رییس دیوان محاسبات :

استقرار حسابرسی برخط، سیاست قطعی 
و ضرورت مهم است 

رییس دیوان محاسبات گفت: استقرار حسابرسی برخط، سیاست قطعی و ضرورت 
مهم است. 

از فاز اجرایی سامانه جامع حسابرسی برخط  مهرداد بذرپاش  درآئین بهره برداری 
با اشاره به اینکه گام اول برنامه تحول دیجیتال دیوان محاسبات با بهره گیری از کلیه 
زیرساخت ها، فناوری ها و ابزارهای هوشمندسازی حسابرسی اجرایی شده است، بر لزوم 

ایجاد پیوست فناوری در طی فرآیندهای کلیدی دیوان محاسبات تاکید کرد.
وی افزود: حکمرانی داده ها بهترین ابزار برای تصمیم سازی هوشمند بوده و دیوان 
محاسبات با بهره گیری از این فناوری می تواند بهترین مرکز مشاوره در امور مالی کشور 

محسوب شود.
بذرپاش با بیان اینکه از ابتدای دوره فعلی جهت گیری اصلی دیوان محاسبات توسعه 
فناوری بوده است، افزود: طبق برنامه ریزی صورت گرفته، تا پایان سال به صورت ماهانه 

یک خدمت جدید در سامانه حسابرسی برخط به بهره برداری خواهد رسید.
رئیس کل دیوان محاسبات کشور خاطرنشان کرد: با سازماندهی شورای حسابرسی 
برخط متشکل از کارشناسان داخلی و نیروهای توانمند بیرونی، طرح جامع فناوری 

اطلاعات دیوان محاسبات طراحی و سند معماری سامانه ها تدوین شده است.
از فناوری اطلاعات یکی  با استفاده  بذرپاش اظهار داشت: توانمندسازی سازمان 
از رویکردهای اصلی در دیوان محاسبات است و در این راستا باید سبد تکنولوژی به 
روزرسانی شود. بذرپاش با تاکید بر اینکه استقرار حسابرسی برخط یک سیاست قطعی و 
یک ضرورت مهم است و باید برای فناورانه شدن، زیست بوم جدید ایجاد کنیم، افزود: با 
روش های سنتی نمی توان خروجی بیشتری را انتظار داشت و نیازمند جهش به سوی 

نظارت هوشمند هستیم.
رئیس کل دیوان محاسبات کشور گفت: مکانیزم های یکپارچه و فرآیندهای کلیدی این 
نهاد نظارتی با استفاده از تکنولوژی نوین استقرار برخط سیستم در تمام دستگاه های 
اجرایی )بیش از 4000 دستگاه( و جمع آوری اطلاعات مورد نیاز از دستگاه ها به صورت 

برخط آغاز شده است.
  

بورل: 

هنوز فرصت برای توافق بر سر احیای 
برجام وجود دارد

 مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا از تماس تلفنی با وزیر امور خارجه ایران خبر داد 
و گفت که هنوز فرصت برای توافق بر سر احیای برجام وجود دارد. 

با حسین  بار دیگر  توئیتر نوشت:  پیامی در  انتشار  با  جوسپ بورل عصر سه شنبه 
امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه ایران گفتگو کردم. وی افزود: اگر بخواهیم توافقی را 

)برای ازسرگیری اجرای برجام( منعقد کنیم، اکنون نیاز به تصمیم گیری است.
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا با بیان اینکه هنوز فرصت برای توافق وجود دارد 

افزود: اما فضای سیاسی برای احیای برجام ممکن است به زودی محدود شود.
بورل هفته پیش در راس هیاتی دیپلماتیک به تهران سفر کرد تا در خصوص آخرین 
وضعیت مذاکرات رفع تحریم ها با مقام های کشورمان گفت  وگو کند. در نتیجه رایزنی های 
صورت گرفته مذاکرات برای حل اختلاف های باقی مانده میان ایران و آمریکا از طریق 
نماینده اتحادیه اروپا از سرگرفته شد. در جریان گفتگوهای فشرده ای که هفته گذشته 
با وساطت انریکه مورا )معاون بورل( در دوحه برگزار شد نظرات و پیشنهادهای عملیاتی 
ایران درباره موارد باقیمانده طرح شد و طرف مقابل نیز ملاحظات خود را ارائه کرد. حسین 
امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان، برآیند گفت وگوها را مثبت ارزیابی اما تصریح 
کرد: باید دید طرف آمریکایی چگونه می خواهد از فرصت دیپلماسی بهره گیرد. اکنون 
مسیر دیپلماسی باز است و ما برای رسیدن به نقطه نهایی توافقی خوب و پایدار، جدی و 
صادق هستیم و همواره در مذاکرات، پیشنهادات و ایده های مثبت خود را مطرح کرده ایم. 
وی دیروز در گفت وگو با همتای فرانسوی افزود: طرف آمریکایی  بدون رویکرد مبتنی بر 
ابتکار و پیشرفت در دوحه حضور یافت. معتقدیم نباید جای ابتکار سیاسی را تکرار مواضع 
قبلی پر کند. دور بعدی مذاکرات میان ایران و آمریکا به واسطه اتحادیه اروپا، در حال 
برنامه ریزی است. علی باقری کنی معاون سیاسی وزیر امور خارجه و مذاکره کننده ارشد 
کشورمان عنوان کرد: ادامه گفت وگوها براساس توافقی است که بین ما و طرف مقابل که 
به طور مشخص آقای مورا است، ادامه دارد.  زمان و مکان مذاکرات بعدی در تبادلات ما و 

آقای مورا وجود دارد و در حال نهایی سازی است.
 

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش:

هرگونه حرکت نابجای دشمن
 با پاسخی کوبنده مواجه می شود

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش گفت: ما دشمنان را فراتر از مرزها کشف، رصد و 
شناسایی می کنیم و هرگونه حرکت نابجا و اشتباهی با پاسخ کوبنده غیور مندان پدافند 

هوایی مواجه خواهد شد.
امیر علیرضا صباحی فرد با حضور در منطقه پدافند هوایی جنوب شرق از بخش های 
مختلف این یگان بازدید کرد. فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش، این نیرو را در دستیابی 
به تجهیزات پیشرفته پیشگام دانست و اظهار داشت: پدافند هوایی ارتش با تکیه بر توان 
داخلی و بهره گیری از ظرفیت تخصص و تعهد خود، پیشرفت های بسیار چشمگیر را 
در زمینه علوم پدافندی کسب کرده است و دشمنان از این پیشرفت انگشت به دهان 
مانده اند. وی افزود: ما تجهیزاتی در داخل کشور می سازیم که در لبه فناوری قرار دارد 
و این را دشمنان می دانند چرا که آنها مدام قدرت ما را رصد می کنند و می دانند در چند 
سال اخیر چه توانمندی های بومی به توان رزم نیروی پدافند هوایی اضافه شده است، 
این پیشرفت ها سبب شده حرف اول را در منطقه بزنیم و در دنیا حرف برای گفتن داشته 
باشیم. امیر صباحی فرد با بیان اینکه حفظ آمادگی رزمی و تقویت توان دفاعی این نیرو 
همواره با صیانت از آسمان کشورمان بدون وقفه و در طول شبانه روز در حال اجرا است، 
تصریح کرد: ما دشمنان را فراتر از مرزها کشف، رصد و شناسایی می کنیم و هرگونه حرکت 

نابجا و اشتباهی با پاسخ کوبنده غیور مندان پدافند هوایی مواجه خواهد شد.

رئیس  جمهور بر ضرورت آسیب شناسی وضع موجود در حوزه علوم انسانی 
تأکید کرد و تحقق علوم انسانی ترازِ انقلاب اسلامی را حائز عقب ماندگی هایی 
دانست که باید با نگاه اجتهادی و نوآورانه عالمان و دانشمندان این عرصه 

جبران شود. 
اختتامیه  مراسم  در  سه شنبه  روز  صبح  رئیسی«  ابراهیم  »سید  آیت الله 
سیزدهمین جشنواره بین المللی فارابی که در سالن اجلاس سران برگزار شد، با 
ابراز خرسندی از حضور در جمع استادان، فرهیختگان و محققان علوم انسانی 
و اسلامی و تبریک به برگزیدگان این جشنواره، گفت: در نشست هایی از این 
دست، لازم است دانشمندان و فرهیختگان ضمن آسیب شناسی وضع موجود، 

نسبت به کاهش فاصله با وضع مطلوب، پیشنهاد و راهکار ارائه کنند.
رئیس جمهور همچنین با تاکید بر ضرورت آسیب شناسی در حوزه علوم 
انسانی، افزود: علوم انسانی اسلامی، مغزافزار حاکمیت و مدیریت و نیز قوه 
محرکه پیشرفت در نظامی است که مبتنی بر دین بوده و درون مایه آن علم و 
دانش است. در چهل و چهارمین سال پیروزی انقلاب شکوهمند اسلامی، 
لازم است یک آسیب شناسی کنیم که چه میزان رشد و پیشرفت در این حوزه 

صورت گرفته است؟
آیت الله رئیسی بر این که علوم انسانی ما باید تراز انقلاب اسلامی باشد تاکید 
کرد و افزود: به نظر می رسد برای نیل به علوم انسانی تراز انقلاب اسلامی، در 
آنچه که باید اتفاق می افتاد، عقب ماندگی هایی وجود دارد و این عقب ماندگی 

باید به دست پژوهشگران و اساتید این حوزه جبران شود.

باید تقلید از غرب در حوزه علوم انسانی کنار گذاشته شود
رئیس جمهور با تأکید بر لزوم نظریه پردازی، نوآوری و خلاقیت در حوزه علوم 
انسانی و توجه به رویکرد دینی در این حوزه، اظهار داشت: فصل الفصول 
انسان، تعلم است و علاوه بر آن، انسانیت انسان مبتنی بر آموخته های او از 

وحی است و با ارتباط با وحی شکل می گیرد.
آیت الله رئیسی نشان دادن راه به انسان را ماموریت خطیر علوم انسانی 
اسلامی دانست و تصریح کرد: برای بالندگی و رشد در حوزه علوم انسانی، باید 
تقلید از غرب در این حوزه کنار گذاشته شده و مبتنی بر مبانی غنی اسلامی، 
کار اجتهادی و نوآورانه انجام گیرد. در گام بعدی اجتهاد و نوآوری در این حوزه 
باید در مجامع علمی و حوزوی و دانشگاهی مورد استقبال قرار گیرد و نخبگان 
و عالمان و دانشگاهیان ما با دید باز اما نگاهی نقادانه به سراغ نظریه های جدید 

بروند و آنها را با ابزار نقد، مورد پالایش قرار دهند.
وی بر لزوم ایجاد کرسی های نقد و نقدپذیری تأکید کرد و اظهار داشت: 
همان طور که رهبری حکیم و فرزانه انقلاب فرمودند، نباید باکی از نقد نظریات 

وجود داشته باشد و باید مجال بحث و طرح نقد فراهم شود.
استفاده از چهره های تحول خواه اولین شرط تحقق

 تحول در علوم انسانی است
رئیس جمهور گفت: متولیان علوم انسانی باید بدانند اولین شرط تحقق 
تحول در این حوزه، تحول شناختی است و در این زمینه باید از چهره های 

تحول خواه و تحول گرا استفاده کنیم.
آیت الله رئیسی تکریم، تشویق و حمایت از اساتید، محققان و پژوهشگران در 
ایجاد این تحول را ضروری و موثر دانست و افزود: گاهی برخی اساتید و بزرگان 
علوم انسانی گلایه دارند که شرایط علوم دیگر بر علوم انسانی هم تحمیل 
می شود در صورتی که علوم انسانی باید با شرایط و مقتضیات خود تبیین و 

تشریح شود.
وی با بیان این که پیام این نشست و رویداد باید این باشد که تا چه میزان 
نظام مسائل کشور مبتنی بر علوم انسانی پاسخ گرفته، افزود: همواره یکی از 
دغدغه های بنده اجرای عدالت در همه عرصه ها به ویژه در پرداخت دستمزدها 
بوده است که در این زمینه از استادان دانشگاهی برای تبیین و تنظیم یک 
شیوه علمی عادلانه برای پایان دادن به نظام ناعادلانه پرداخت ها دعوت شده 

است.

رئیس جمهور در اختتامیه جشنواره بین المللی فارابی:

در تحقق علوم انسانی ترازِ انقلاب اسلامی عقب مانده ایم

امنیتی  از دادسرای جرایم  بازدید  رییس قوه قضاییه در 
»شخص  پرونده  به  قضایی  رسیدگی  مسئول  کرد:  تاکید 
گیرد.  قرار  قاضی  کنار  در  باید  »ضابط«  و  است  قاضی« 
شناخت مقام قضایی از ضابط و ویژگی ها و ابعاد شخصیتی 
و کاری او موضوع بسیار حائز اهمیتی است و این شناخت به 

مرور زمان حاصل می شود.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، روز سه شنبه 
جرایم   – مقدس  شهید  دادسرای  از  بازدید  ضمن  تیر   14
دادسرا  این  کارکنان  و  قضات  جمع  در  تهران،  امنیتی- 
خطاب به مسئولان دادسرا تاکید کرد که از مسائلی نظیر 
عدم صورتجلسه ضابط پیرامون انجام مراحل مختلف بازرسی 
به سادگی عبور نکنند و چنانچه یک ضابط پس از اجازه 
مقام قضائی و با رعایت موازین قانونی، اقدام به بازرسی و یا 
ضبط اشیایی از متهم کرد و نسبت به صورتجلسه کردن آن، 
اقدام لازم را ترتیب نداد، موضوع را به صورت دقیق پیگیری 
کنند؛ چراکه عدم صورتجلسه موارد بازرسی از ناحیه ضابط 
نیز  ضابط  خود  برای  و  بوده  فساد  و  مشکلات  زمینه ساز 

خطرناک است.
و  ذیربط  قضائی  مسئولان  به  البته  قضائیه  قوه  رئیس 
مشخصاً مقامات دادسرا تاکید کرد که در سیر رسیدگی به 
پرونده و تحقیق از متهم یا متهمین حتماً بهره گیری از نظرات 

تخصصی ضابطین را مورد توجه قرار دهند.
اسناد ناظر بر اتهام پیش از دستگیری جمع آوری شود

 محسنی اژه ای در ادامه بر اهمیت و ضرورت جمع آوری 

ادلّه و اسناد ناظر بر اتهام انتسابی فرد پیش از مرحله احضار 
و بازداشت او تاکید کرد و گفت: باید از ضابط بخواهیم تا 
آنجایی که مقدور است قبل از مرحله بازرسی و جلب فرد، 
نسبت به جمع آوری ادله، اسناد و مدارک ناظر بر انتساب 
را  فرد  ابتدا  نباید  حتی الامکان  و  کند  اقدام  فرد،  به  اتهام 

بازداشت و سپس نسبت به تحصیل ادله اتهامی اقدام کرد.
وی همچنین خطاب به مسئولان دادسرا گفت: در جریان 
دستوراتی که خطاب به ضابطین صادر می کنید باید دقت 
داشته باشید که تا حتی الامکان، اطلاعات پیرامون اتهام 
انتسابی به فرد، قبل از بازداشت او به دست شما برسد؛ البته 
در برخی از موارد تحقق این امر ممکن نیست اما اهتمام شما 
باید آن باشد که تا حد مقدور، این مورد لحاظ شود. نظارت بر 
وضعیت فرد بازداشتی و سرکشی از محل بازداشت او بدون 
اطلاع قبلی، توصیه دیگر قاضی القضات خطاب به مسئولان 
دادسرا بود؛ رئیس عدلیه در همین رابطه تصریح کرد: قضات 
و بازپرس هایی که اقدام به صدور قرارهای بازداشت موقت 
باید  و  قانونی هستند  و  می کنند دارای مسئولیت شرعی 
در مدتی که فرد متهم در بازداشت به سر می برد، بر مراحل 
مختلف تحقیقات از او نظارت داشته باشند بدون اطلاع قبلی 
از وضعیت متهم بازدید کنند و توجه کنند که در اختیار بودن 
متهم نزد ضابط، رافع مسئولیت های شرعی و قانونی قاضی 

صادرکننده قرار نیست.
باید پس از بازداشت فرد خانواده او را در جریان قرار داد 

سخنرانی  جریان  در  اژه ای  محسنی  که  دیگری  توصیه 

شهید  دادسرای  کارکنان  و  مسئولان  جمع  در  امروزش 
مقدس – جرایم امنیتی مطرح کرد، اهمیت برخورد محترمانه 
و کریمانه با خانواده متهمین بود؛ قاضی القضات در این راستا 
گفت: مقوله رفتار محترمانه با خانواده متهمین و زندانیان و 
وقت ملاقات دادن به آنها جهت دیدار با عضو خانوداه شان 
موضوع بسیار حائز اهمیتی است؛ باید توجه داشت که در 
بسیاری از موارد، خانواده فرد زندانی، هم مسیر او نیست و با 

راه طی شده توسط او مخالف بوده است.
 رئیس قوه قضائیه همچنین با تاکید بر اینکه باید پس 
از بازداشت فرد، خانواده او را در جریان قرار داد، گفت: 
ما مسئول تفهیم اتهام به متهم هستیم اما در برخی موارد 
این خانواده متهم بازداشتی است که با قرار گرفتن در 
جریان امور می تواند به روشن شدن برخی از ابعاد پرونده 
یا قانع کردن عضو بازداشتی خانواده خود بواسطه نفوذ 
است  لازم  همچنین  کند  کمک  دارد،  او  بر  که  کلامی 
منزل  از  غیر  مکانی  و  خیابان  در  متهم  که  صورتی  در 
مسکونی بازداشت می شود مراتب به اطلاع خانواده اش 

برسد.
رئیس دستگاه قضا در پایان با اشاره به اهمیت تعامل میان 
مقام قضائی و ضابطین در امر برقراری و ارتقا امنیت و مقابله 
با جرایم سازمان یافته، خطاب به مسئولان دادسرا تاکید کرد: 
در برخورد با افرادی که به اشکال مختلف آرامش مردم را سلب 
می کنند و امنیت جامعه را به مخاطره می اندازند باید با نهایت 

سرعت، دقت و جدیت اقدام شود.

تذکر مهم رئیس قوه قضاییه:

 مسئول رسیدگی قضایی به پرونده »شخص قاضی« است

 یک فعال سیاسی تاکید کرد: به جای این که باعث به انزوا کشیدن نخبگان و نهاد دانش 
شویم، از آن ها کمک بگیریم و در کنار این کار از شیوه های حکمرانی خوب، شفاف سازی 

مسائل، اصلاح ساختارها بهره ببریم
غلامرضا ظریفیان در گفت وگو با ایلنا، درباره صحبت های اخیر رئیس جمهور در خصوص 
مسائل و مشکلات و این که علت تمامی اتفاقات امروز کشور دولت گذشته است؛ حال چه 
باید کرد، گفت: معتقدم مسائل بنیادی تر از این گفته هاست؛ کاندیدا و جریانات هنگامی 
که می خواهند سر کار بیایند به نظر می رسد تصویر درست و دقیقی از مسائل کشور ندارند 
بنابراین اگر رجوع کنیم به گفته های آقای رئیسی که هنگام انتخابات داشتند، مخصوصا 
نقدهایی که ایشان به دولت های پیشین به خصوص دولت آقای روحانی ارائه می کرد، 
این طور عنوان می شد که جریانی سر کار می آید می تواند منجی مسائل مختلف کشور 

باشد.
این فعال سیاسی افزود: مسائل کشور ریشه عمیق دارد و کسانی که خودشان را در این 
موقعیت ها قرار می دهند، دقیقا نمی دانند با چه مسائل و مشکلاتی روبه رو هستند با چه 
انباشت هایی در مسائل ساختاری و رفتاری باید چالش داشته باشند، بنابراین با وجود 
بی اطلاعی خودشان را در این معرکه وارد می کنند و بعد حرف ها و قول و قرارهایی را مطرح 
می کنند. جامعه هم به دلیل مشکلاتی که به خصوص در عرصه اقتصادی روبه رو است، این 
تلقی برایش پیش می آید که یک دست غیب و پنهان به میدان خواهد آمد و مسائل را رفع و 
رجوع خواهد کرد.  وی با اشاره به این که اگر همین سخنرانی اخیر آقای رئیسی را بگذاریم 
کنار بیانات ایشان در بحث های کاندیداتوری مشخص خواهد شد چه فاصله جدی بین 
آن بیانات و این صحبت اخیر ایشان است، عنوان کرد: عمدتا این رفتارها را باید گذاشت 
پای یک عدم شناخت عمیق از مکانیزم ها و مسائل عرصه سیاسی و اقتصادی؛ به هر 
حال واقعیت ها هنگامی که خودشان را آن گونه که هستند نشان می دهند، خطاها صورت 
می گیرد. ظریفیان خاطرنشان کرد: در بحث اداره جامعه ما با دو خطا روبه رو هستیم، 
نخست عدم شناخت عمیق  ریشه ها. خطای دوم این است که به جای این که بروند سراغ 
ریشه های مسائل واقعی همچون مشکلات اقتصادی، اجتماعی و سیاسی که بخشی از 
آن ها در ساختار نهفته است و فهم عالمانه و تحلیلی داشته باشند و اینکه چه رفتارهای 
عمیق و پیچیده ای در این عرصه وجود دارد و به اهل دانش برای رفع و حلش رجوع کنند، 

دچار فراکنی می شوند. در واقع با ضعف شناختی که وجود دارد و همچنین حجم مشکلات 
و انبوه آنان توانایی میزان حل در خودشان پیدا نمی کنند و به جای ریشه یابی مسئله و رجوع 
به اصحاب دانش، نخبگان اقتصادی و جامعه شناسی و حکمرانی خوب دوباره به سمت 

اینکه دیگری را متهم کنیم، می رویم و خودمان را از موقعیت پاسخگویی مبرا می کنیم.
نمی توان مشکلات با سعی و خطا و با نیروهای کم تجربه حل کنیم

وی با بیان این که این درست است که مسائل اجتماعی، سیاسی و فرهنگی مان یک 
انباشتی از تدبیرها و ساختارهای غلط دارد و این دولت هم میراث دار همان ساختارها و 
رفتارها است و خودش هم در همین متن عمل می کند، افزود: به نظر می رسد دولت باید 
از این ادعای منجی بودن و پاکدست بودن دست بردارد و رجوع کند اولا در گذشته چه 
رخ داده است بر اساس قواعد، فرصت ها، تهدیدها، ضعف و قوت هایش را مشاهده کند 
و مسائل را اهم فی الاهم و مشاهده کند کجا ها زخم در  استخوان و عمیق شده است و 
اجازه آن انعطاف لازم را در دولت نمی دهد و در عین حال برویم به سمت این که اعتماد و 
اقناع عمومی ایجاد کنیم. این فعال سیاسی تاکید کرد: به جای این که باعث به انزوا کشیدن 
نخبگان و نهاد دانش شویم، از آن ها کمک بگیریم و در کنار این کار از شیوه های حکمرانی 
خوب، شفاف سازی مسائل، اصلاح ساختارها بهره ببریم. ما امروز با یک معضل ساختار-
کارگزار روبه رو هستیم که در این شرایط پیچیده در هم تنیده مشکلات علاوه بر اصلاح 
ساختارها نیازمند بهره گیری از کارگزاران توانمند و با تجربه است و نمی توانیم این مشکلات 

انباشت شده را با سعی و خطا و با نیروهای کم تجربه حل کنیم. 
وی ادامه داد: استمرار و حاصل این بحث ها این خواهد بود که تصور جامعه بر این باشد 
که همچنان در بر یک پاشنه می چرخد. آیا وقت آن نیست بعد از 4 دهه یک بار عمیق تر به 
مسئله نگاه شود و با یک نگاه ملی و دور شدن از توهمات منجی گرایانه بیاییم با واقعیت و 
ظرفیت های بسیاری خوبی که داریم و با استفاده از نهاد دانش در حکمرانی  و در عین حال 
تصمیم به اتخاذ سیاست های درست در روابط بین الملل کمک کنیم جامعه ما از آسیب های 
ساختاری و رفتاری عبور کند. ظریفیان خاطرنشان کرد: این نوع رویکرد به مسائل حاصلش 
این خواهد بود که همچنان ما در واقع به جای رفتن سراغ علت ها، سراغ معلول برویم نهایتا 
نه اعتماد عمومی را ایجاد خواهد کرد و نه چشم اندازی برای حل اساسی مشکلات ایجاد 

خواهد شد.

غلامرضا ظریفیان :

دولت به جای منزوی کردن نخبگان، از آن ها کمک بگیرد 

 سردار سلامی :

حرکت های جهادی در قرارگاه سازندگی سپاه در جریان است 
فرمانده کل سپاه گفت: در بُعد مأموریت سازندگی 
سپاه یک جوشش، نهضت و یک حرکت جهادی مستمر 

و شبانه روزی در جریان است.
فرمانده  سلامی  حسین  پاسدار  سرلشکر  سردار 
افتتاح  آیین  در  اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه  کل 
سازندگی  قرارگاه  پروژه های  پایش  و  فرماندهی  مرکز 
خاتم الانبیاء)ص( که با حضور فرمانده و مدیران عامل 
مجموعه های قرارگاه برگزار شد، افزود : قرارگاه با 315 
پروژه فعال، در تمام جغرافیای کشور حضور دارد و این 
امر ایجاب می کند که نظارت بر این پروژه ها بر اساس 
آخرین علوم ارتباطات و اطلاعات و به صورت فناورانه ای 
و  برخط  صورت  به  مجموعه  مدیران  تا  پذیرد  صورت 

مستمر از روند اجرای پروژه ها مطلع باشند.
فرمانده کل سپاه با تمجید از اقدام قرارگاه در راه اندازی 
مرکز فرماندهی و پایش پروژه های عمرانی خود بیان 
داشت: نظارت بر پروژه ها صرفاً یک کار کنترلی نیست 

بلکه یک کار هدایتی و مدیریتی است و باعث ایجاد 
فعالیت ها  به  بخشیدن  سرعت  و  کارکنان  در  انگیزه 
می شود و همدلی و همراهی در سطوح مختلف سازمان 

را به همراه دارد.
هوش السادات  حسین  سید  پاسدار  سرتیپ  سردار 
فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء)ص( هم ضمن 
پایش  و  فرماندهی  مرکز  راه اندازی  اهداف  به  اشاره 
پروژه های قرارگاه گفت: به دلیل پهنه گسترده کاری 
مرکز  این  پروژه ها،  لحظه ای  پایش  ضرورت  و  قرارگاه 
و  ارتباط صوتی  امکان  آن،  اساس  بر  و  راه اندازی شد 
و  مهم  پروژه های  با  زنده  و  برخط  به صورت  تصویری 
تأثیرگذاری که در طرح 50 در 50 در دستور کار قرارگاه 

است فراهم می باشد.
انقلاب  پاسداران  سپاه  کل  فرمانده  مراسم،  این  در 
اسلامی به صورت برخط با پروژه هایی از قبیل کارگاه 
ساخت کشتی سوم افراماکس، پروژه NGL3۲00 غرب 

کارون، طرح بزرگ آبرسانی غدیر، سد نرماب، پروژه بندر 
پارسیان و راه آهن خاش- زاهدان ارتباط برقرار کرد و طی 
گزارش مدیران این پروژه ها در جریان مراحل پیشرفت 

کار قرار گرفت.
منظومه  در  که  افرادی  همه   : افزود  سلامی  سردار 
در  خاتم الانبیاء)ص(  سازندگی  قرارگاه  افتخارآفرین 
مراحل مختلف طراحی، ساخت و اجرای پروژه ها نقش 
دارند مفهوم جنگ اقتصادی را در شرایط حساس فعلی 
تاریخ کشور، به خوبی درک کرده اند و خود را با الگو و 

مدل یک جنگ واقعی تطبیق داده اند.
وی افزود : در شرایط اقتصادی امروز، از کار نینداختن 
چرخ های اقتصادی و سازندگی کشور که عموماً قرارگاه 
در بخش های مختلف آن مشغول به فعالیت و تلاش 
است کاری خارق العاده و منحصر بفرد جلوه می کند 
و نشان  می دهد که نصرت خداوند متعال در این عرصه 

جریان دارد.
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هرگاه کسی بمیرد، خداوند فرشته ای را به سوی 
دردمندترین عضو خانواده او می فرستد . پس بر قلب او 
دستی می کشد و سوز و گداز غم را از یاد او می برد و اگر 

چنین نبود، دنیا آباد نمی شد .

چهار شنبه -15 تیر ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5534

الکافي : 1/227/3

رتبه اول کمیته امداد امام خمینی قم در کشور 
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی  استان قم  گفت :کمیته امداد امام خمینی  استان قم با تحقق صد در 
صدی تخصیص اعتبارات و معرفی وام گیرندگان به بانک ها در سه ماهه نخست سال رتبه اول کشور را به خود 
اختصاص داد.محسن مسعودیان راد با اشاره به اینکه اعتبارات سال گذشته بالغ بر 170 میلیارد تومان بوده 

است گفت: امسال این اعتبارات به مرز 400 میلیارد تومان می رسد.
مسعودیان راد افزود: از ابتدای سال تا کنون افراد واجد 30 میلیارد تومان تسهیلات دریافت کرده اند.وی 
گفت: ایجاد 6 هزار فرصت شغلی به خصوص در حوزه های دانش بنیان، دانشجویی، مشاغل فرهنگی و 

مشاغل روستایی از مهمترین برنامه های کمیته امداد برای سال جاری است.

علت عدم سفر سرپرست حجاج ایرانی به عربستان
سید عبدالفتاح نواب نماینده، ولی فقیه در امور حج و زیارت گفت:به علت تصمیم اشتباه وزارت حج 
عربستان در ایجاد محدودیت سنی زائران و تعلل در اعطای ویزا، بنده به عنوان سرپرست حجاج ایرانی، عدم 
حضورم را در سرزمین وحی اعلام می کنم. به برادران وزارت امور خارجه اطلاع دادم که من تنها در صورتی 
مشرف می شوم که وزیر حج عربستان بابت اقداماتی که انجام گرفته است، عذرخواهی کند و باید در فرودگاه 
عربستان به استقبال نماینده، ولی فقیه در امور حج و زیارت و سرپرست حجاج ایرانی بیاید. از طرفی هم دفتر 

مقام معظم رهبری اجازه این سفر را به من بدهد. 

دیدار فرزند حمید نوری با وزیر امور خارجه
 فرزند حمید نوری شهروند ایرانی زندانی در سوئد با حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه جمهوری 
اسلامی ایران دیدار کرد. در این دیدار ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه نیز حضور داشت.در حالیکه 
3۲ ماه از بازداشت حمید نوری توسط دستگاه قضائی سوئد می گذرد و روند دادگاه طولانی و 9۲ جلسه ای او 
نیز دو ماه پیش به پایان رسیده، وی نه تنها همچنان در سلول انفرادی نگهداری می شود و به پزشک دسترسی 

ندارد، بلکه برای تماس یا ملاقات با خانواده نیز دچار محدودیت های شدیدی است.

صادق خرازی از حزب ندای ایرانیان کناره گیری کرد
دربخشی از بیانیه خداحافظی صادق خرازی:من در آستانه شصت سالگی با تامل در گذشته و با نگاه به 
آینده به روش ها و کوشش های تازه ای در زندگی می اندیشم و هنوز آن پند سعدی با من است که »سعی کن 
سعی که این عمر بسی مختصر است«. مدت ها پیش توصیه حکیم و ملجا و استادی گرانمایه را به جان و 
دل خریدم و از عالم سیاست کوچ کردم، هنوز هم نمی دانم به سراب زندگی گرفتار شده ام و یا به سرچشمه 

زلال رهنمون گشته ام، آنچه مهم است امیدواری من است و الحق امید چه واژه مقدس و فرخنده ای است. 

تکذیب ادعای تجاوز به کامیون داران ایرانی در عراق 
دادستان عمومی و انقلاب استان کرمانشاه از دستگیری عامل نشر اکاذیب در فضای مجازی توسط 
سربازان گمنام امام زمان )عج( خبر داد. شهرام کرمی اظهار داشت: کلیپی در فضای مجازی منتشر شده 
که در آن فردی با هدف اختلاف بین دو ملت ایران و عراق ادعا می کند که کامیون داران ایرانی در کشور عراق 
مورد تجاوز قرار می گیرند. وی تصریح کرد: براساس بررسی های انجام شده کذب بودن این ادعا اثبات شد و 
موضوع در دستور کار دستگاه قضایی استان قرار گرفت و سربازان گمنام امام زمان )عج( شخص مورد نظر را 

شناسایی و دستگیر کردند و اکنون وی تحت قرار بازداشت و بازجویی قرار دارد.

 واکنش آذری جهرمی به توهین یکی از سخنرانان این روزها!
محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات دولت سابق در کانال تلگرامی اش و در واکنش به حرف های عجیب 
حسن عباسی نوشت: امروز ویدئویی متعلق به شخصی از سخنرانان این روزها، که با تحقیر فوتبالیستها و به 
طور ضمنی فاسد خواندن آنها می گفت که فوتبالیست ها لیاقت شهید شدن رو ندارند.نثار روح شهید مهدی 

رضایی مجد، ، کاپیتان تیم ملی جوانان ایران، صلواتی بفرستید.

کنایه همتی به ادعای منفی شدن روند نقدینگی
همتی رئیس کل اسبق بانک مرکزی در توئیتی نوشت: بعد از دو روز تبلیغات وسیع دولت مبنی بر اینکه 
بر اثر سیاست های پولی و مالی دولت سیزدهم بعد از 9 سال روند نقدینگی در فروردین منفی شده است، 
)منفی 0.۲ درصد(، گزارش  بانک مرکزی در مورد متغیر های پولی از رشد 5.۲ درصدی پایه پولی و ۲.5 

درصدی نقدینگی صرفا در ماه اردیبهشت خبر می دهد.

دادستان عمومی و انقلاب قم خبرداد: 

دستگیری باند کلاهبرداری از طریق ارسال پیامک
دادستان عمومی و انقلاب قم از دستگیری باند کلاهبرداری از طریق ارسال پیامک و متهم اصلی پرونده که 

یک خانم با 1۲ میلیارد تومان گردش مالی بوده خبر داد. 
حجت الاسلام و المسلمین غریب از دستگیری باند کلاهبرداری با ارسال پیامک برنده شدن در قرعه 
کشی لوازم منزل و خودرو در استان خبر داد و اظهار داشت: این متهمان با دریافت مبالغ میلیونی از سوی 
مالباختگان با وعده فروش لوازم منزل با تخفیف قابل توجه و اهدا جوایزی از قبیل خودرو و سکه طلا از 

شهرهای مختلف نظیر قم، اصفهان، تبریز و دیگر شهرها کلاهبرداری کرده اند.
دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان قم در تشریح شگرد این کلاهبرداری گفت: متهمان با ارسال پیامک 
انبوه به مخاطبان به صورت تصادفی، تحت عنوان »شما برنده بن کالا از شرکت بازرگانی شده اید و برای دریافت 
کارت تخفیف سریعاً با این شماره تماس بگیرید« افراد را ترغیب به دریافت جوایز قرعه کشی صوری خود 
می کردند و به بهانه های واهی نظیر ترخیص و انتقال سند خودروی جایزه و یا ارسال لوازم خانگی با تخفیف 

چشمگیر و همراه با سکه طلا از ایشان مبالغی را کلاهبرداری نموده اند.
این مقام قضائی گردش مالی حساب متهم اصلی این پرونده که یک خانم است را 1۲ میلیارد تومان عنوان 
کرد و افزود: در این نوع کلاهبرداری، متهمان در ابتدا اقدام به فروش لوازم خانگی مانند جاروبرقی، چرخ 
گوشت، ماکروفر، سرویس قابلمه و یا فروش سکه طلا با کیفیت پایین و با ارزشی بسیار نازل تر از مبالغ دریافت 
شده از مشتریان می کنند و در ادامه با بیان اینکه شما برنده قرعه کشی مشتریان با جوایزی نظیر خودرو، 
کمک هزینه خرید لوازم خانگی و وجه نقد شده اید، آن ها را فریب داده و مبالغ میلیونی دریافت کرده و دیگر 
پاسخگوی مالباختگان نمی باشند. حجت الاسلام و المسلمین غریب با اعلام اینکه این متهمان با پیگیری 
پلیس فتا دستگیر و در حال تکمیل تحقیقات در شعبه 13 بازپرسی هستند، هشدار داد: ضروری است 
شهروندان در مواجهه با افراد حقیقی و حقوقی از صحت اعتبار آنها و سوابق فعالیت اقتصادی ایشان اطمینان 

کسب کنند و از اعتماد شتابزده به این کلاهبرداران جدا پرهیز کنند.
 

 فرماندار قم  خبرداد:

جمع آوری3۰۰ قلاده سگ ولگرد از دامشهر 
فرماندار شهرستان قم گفت: پس از وقایع تلخ اخیر و مرگ دو کودک به علت حمله سگ های ولگرد، 300 

سگ بلاصاحب و ولگرد از سطح شهرک دامشهر قم جمع آوری شد. 
عباس ذاکریان روز سه شنبه در حاشیه بازدید از دامشهر قم در گفت و گویی اظهار داشت: با توجه به این که 
جمعه گذشته ضرب الاجل یک هفته ای برای جمع آوری سگ های بدون صاحب و ولگرد از سطح دامشهر قم 

داده بودیم امروز برای پیگیری مصوبات از منطقه بازدید به عمل آمد.
وی عنوان کرد: روند جمع آوری سگ های ولگرد و بدون صاحب اکنون در دامشهر به خوبی پیگیری می شود 

و تعداد قابل توجهی از آنهاجمع آوری شده و به محل سایت نگهداری شهرداری قم منتقل شده اند.
وی با اشاره به این که طرح هم چنان ادامه دارد ابراز داشت: شناسایی و شناسنامه دار کردن سگ های 
دارای صاحب و ملزم کردم افراد به پر کردن فرم مسئولیت پذیری و هم چنین انجام واکسیناسیون سگ ها نیز 
که عمدتا از سگ های نگهبان هستند در دستور کار قرار دارد. فرماندار قم گفت: هنوز در شناسنامه دار کردن 
سگ های نگهبان دچار ضعف هستیم و در بازدید سرزده ای که از برخی دامداری ها انجام شد مشاهده گردید 
که سگ های نگهبان فاقد شناسنامه هستند. وی ادامه شد: قرار است دامپزشکی قم گروه های بازرسی را به 
دامشهر اعزام کند تا ضمن بازرسی برای سگ  ای نگهبان شناسنامه تهیه شده و واکسیناسیون صورت پذیرد.

وی مسئولان دامداری ها را ملزم به تهیه کارت واکسن و شناسنامه برای سگ های نگهبان عنوان کرد و افزود: 
۲ مورد امتناع در این زمینه داشتیم که موارد به دستگاه قضایی معرفی شدند و باید از مسئولان دادسرای قم که 

برای مدیریت قضیه سگ های ولگرد همکاری خوبی دارند تقدیر کرد.

معاون دادستان عمومی و انقلاب قم  خبرداد:

بازداشت افراد خودسر در مسئله جمع آوری سگ های ولگرد
 معاون دادستان عمومی و انقلاب قم از بازداشت پنج نفر از عوامل خودسر در موضوع جمع آوری سگ های 

ولگرد در دامشهر این استان خبر داد. 
به گزارش روابط عمومی دادستانی قم، مسلم خانی در گفت و گویی با اشاره به بازداشت افرادی که با 
اقدامات خودسرانه خود در دامشهر موجب نگرانی مردم شده بودند گفت: در این ارتباط پنج نفر از این افراد 

بازداشت شدند و برای آنها پرونده قضایی تشکیل شده است.
وی اظهار داشت: هرگز اجازه نخواهیم داد عده ای با اقدامات غیرقانونی خود موجب به خطر افتادن سلامت 

مردم شوند و تدابیر لازم برای کنترل محیط و اجرای تصمیمات استانی اندیشیده شده است.
روز دوشنبه  و به هنگام جمع آوری سگ های ولگرد در منطقه دامشهر قم تعدادی از افراد که خود را حامیان 

حیوانات می خواندند برای عوامل جمع آوری سگ ها مزاحمت ایجاد کرده بودند.

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:

چاش ها و ظرفیت های بالقوه 
منطقه پنج شهر قم

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم گفت:در 
زمین های 100 هکتاری امکان اسکان ۲5 هزار نفر نیز وجود داشته و امیدواریم 
با تصویب طرح ها و اجرای آن بتوانیم سرانه های مختلف شهری را در این بخش 

از منطقه به خوبی اجرا کنیم.
شهرداری  پنج  منطقه  از  بازدید  حاشیه  در  دهناد  محمدحسین  سید 
اظهارداشت: این منطقه یکی از مهم ترین مناطق شهر قم بوده و ظرفیت های 
زیادی دارد و باید از اراضی این محدوده برای توسعه شهر و منطقه در حوزه 

اقتصادی بهره مند شویم.
وی چالش های منطقه را موردبررسی قرارداد و افزود: در این بازدید چالش ها 
این موانع  با همکاری مدیریت شهری و استانی  تا  موردبررسی قرار گرفت 
برطرف شده و شاهد توسعه شهری، اقتصادی و فرهنگی در این منطقه باشیم.

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم تصریح کرد: 
یکی از چالش های مهم این منطقه، بافت محله جمکران است که بعد از 
الحاق به محدوده شهری نیازمند بازسازی بوده که باید بافت، معابر و شوارع 
اصلاح شده و طرح ها بازبینی شود. وی به خیابان ۲0 متری حاج رضایی 
به عنوان یکی از شوارع مهم منطقه اشاره و تصریح کرد: این خیابان با توجه 
به اتصالش به رینگ دوم جمکران، محور مهمی بوده و باید برای بخشی از 
مسیر که دارای کاربری فضای سبز است مصوباتی در استان گرفته شود و تغییر 
کاربری انجام شود. دهناد، احداث خیابان حاج رضایی را مهم ترین اولویت 
منطقه دانست و اضافه کرد: درصورت انجام تغییر کاربری فضای سبز در مسیر 
این خیابان، منطقه آمادگی کامل در توافق با مالکان را داشته و احداث خیابان 
در دستور کار قرار خواهد گرفت. وی سپس به خیابان شیخ حسن مثله در 
داخل بافت جمکران نیز اشاره کرد و گفت: این خیابان در حال حاضر ترافیک 
سنگینی داشته و در مرحله دوم این خیابان به یک معبر 14 متری تبدیل 
خواهد شد و با تغییر کاربری های حاشیه این دو خیابان، محله جمکران از بافت 
روستایی خارج شده و رونق اقتصادی مطلوبی اتفاق خواهد داشت. رئیس 
کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: چالش 
بعدی منطقه 5 محدود 100 هکتاری است که ظرفیتی بسیار خوبی در منطقه 
داشته و می توانیم توسعه در این منطقه را بر اساس توسعه حمل ونقلی طراحی 
کنیم. دهناد خاطرنشان کرد: در زمین های 100 هکتاری امکان اسکان ۲5 
هزار نفر نیز وجود داشته و امیدواریم با تصویب طرح ها و اجرای آن بتوانیم 

سرانه های مختلف شهری را در این بخش از منطقه به خوبی اجرا کنیم.
وی در پایان به توسعه خیابان ظهور نیز اشاره و ابراز کرد: تعریض و توسعه 
خیابان ظهور نیز باید در دستور کار قرار گیرد و با توجه به قرار گرفتن در محدوده 
شهری نیاز به بهسازی داشته و شورای اسلامی شهر نیز آماده همکاری با 

منطقه را داشته و امیدواریم در اسرع وقت شاهد توسعه این منطقه باشیم.
وی عبور قطار سریع السیر تهران-قم-اصفهان از محدوده 100 هکتاری را 
ظرفیت خوبی برای توسعه برشمرد و یادآور شد: برای این منطقه عبور خط 
قطارهای شهری نیز پیش بینی شده و امکان داشتن ایستگاه مترو و پایانه 
این  برای  پارکینگ  و  پارک سوار  می توانیم  و  دارد  وجود  اتوبوس  مسافربری 

محدوده طراحی کنیم.

معاون خدمات شهری شهرداری قم مطرح کرد:

حمایت از پایان نامه های دانشجویی
 با موضوع مدیریت پسماند 

معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: شرکت هایی که در حوزه های 
زیست محیطی و مدیریت پسماند فعالیت می کنند که می توانند با مراجعه و 

ارائه طرح، از حمایت های لازم جهت اجرایی شدن طرح ها برخوردار شوند.
مهدی اصفهانیان مقدم در جلسه شورای سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
قم که در سالن شهید حاجی احمدی شهرداری قم برگزار شد، اظهار داشت: 
محسوب  پایدار  توسعه  محورهای  ضروری ترین  از  یکی  پسماند،  مدیریت 
می شود و عدم توجه کافی به این موضوع تأثیر زیادی در تخریب محیط زیست 

و طبیعت دارد.
وی با بیان اینکه بررسی نقش فناوری های جدید در موضوعات بازیافت و 
تفکیک پسماندهای شهری با تأکید بر جنبه های زیست محیطی ضروری 
است، گفت: برای این منظور نیاز است که محیط های علمی و دانشگاهی وارد 
میدان شوند و تحقیقات و پژوهش هایی صورت پذیرد که پایه و اساس اقدامات 

و برنامه های اجرایی قرار گیرد.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به حمایت از 
پایان نامه های دانشجویی با موضوع مدیریت پسماند تصریح کرد: ضروری 
است سازمان مدیریت پسماند نسبت به استفاده از پتانسیل پایان نامه های 
دانشجویی مرتبط با حوزه مدیریت پسماند و ایده های زیست محیطی وارد 
شود که در این زمینه مراحل علمی و فنی باید طی شده و ضمانت اجرایی 
از  بهره مندی  به  همچنین  وی  شود.  گرفته  نظر  در  پایان نامه ها  و  طرح ها 
ظرفیت شرکت های دانش بنیان در عرصه مدیریت پسماند اشاره کرد و افزود: 
فعالیت  پسماند  مدیریت  و  زیست محیطی  حوزه های  در  که  شرکت هایی 
می کنند که می توانند با مراجعه و ارائه طرح، از حمایت های لازم جهت اجرایی 

شدن طرح ها برخوردار شوند.
اصفهانیان مقدم به بررسی و بازنگری شیوه نامه و دستورالعمل پسماندهای 
عمرانی ساختمانی اشاره کرد و خواستار پیگیری این موضوع با توجه به محل 
دفن پسماندهای عمرانی در بالادست پردیسان و شکل گیری طرح نهضت 
ملی مسکن شد. وی همچنین با تقدیر از اقدامات صورت گرفته سازمان در 
حوزه تولید کود کمپوست اضافه کرد: تهیه و تدوین برنامه جامع و کامل ارتقا 
کیفی و کمی کودهای تولیدی 05 و 015 و اقتصادی کردن و فروش محصول 
از اقدامات مهم و ارجح سازمان است. وی با اشاره به ساماندهی معضل زباله 
گردی و اقدامات صورت گرفته در این حوزه بر ایجاد شهرک بازیافت و مدیریت 
البرز تأکید کرد. پیگیری اخذ سند  گاراژهای ضایعاتی در موقعیت سایت 
مالکیت سایت البرز، راه اندازی خطوط سه گانه پردازش، افزایش مشارکت 
شهروندی در راستای اجرای سند راهبردی محیط زیست پایدار و باکیفیت از 

دیگر موضوعاتی بود که معاون شهردار در این جلسه بر آن تأکید داشت.
 

 مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم:

کنترل جمعیت سگ های ولگرد 
نیازمند حمایت قضایی است

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: برخورد و کنترل 
صحیح با سگ های ولگرد در مرتبه نخست نیازمند حمایت های قضایی است.

سید عبدالله میرابراهیمی با اشاره به معضل افزایش جمعیت سگ های 
ولگرد در داخل حریم شهری قم، اظهار داشت: از طرفی تعداد سگ های 
ولگرد در شهر به میزانی پراکنده بوده که امکان کنترل کامل آن ها وجود ندارد 
و از طرفی انجمن های حامی حیوانات نیز با تجمعات خود مانع از مدیریت 
این حیوانات می شوند. وی با بیان اینکه برخورد و کنترل صحیح با سگ های 
ولگرد در مرتبه نخست نیازمند حمایت های قضایی است، ابراز کرد: هر بار که 
نسبت به جمع آوری این حیوانات اقدامی می شود سریعاً هجمه های رسانه ای 
علیه مجموعه مدیریت شهری شروع می شود. مدیرعامل سازمان مدیریت 
پسماند شهرداری قم تصریح کرد: هم اکنون در محور بلوار غدیر، پردیسان، 
انتهای بلوار جمهوری اسلامی و مرجعیت، ورودی جعفریه، بستر رودخانه قم 
انتهای فرهنگیان و برخی نقاط دیگر  به صورت مستمر شاهد توزیع غذا در 
بین سگ های ولگرد هستیم، که این مساله سبب ازدیاد جمعیت آن ها و به هم 
خوردن روند طبیعی زاد و ولدشان شده است. میرابراهیمی خاطرنشان کرد: 
منطقه دامشهر و شهرک های صنعتی کانون های اصلی سگ های ولگرد در قم 
بوده که به صورت مستمر در حال تردد هستند که در صورت ابتلا به برخی از 

بیماری ها مانند هاری می توانند وضعیت بغرنجی را در شهر به وجود بیاورند.

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی  استان قم گفت: گلوگاه های فساد خیز 
در 50 دستگاه اجرایی استان شناسایی و روش های جلوگیری از بروز و مبارزه 

با آن ها، تهیه شده است. 
حسن نادری در گفت وگویی اظهارداشت : در همین رابطه، سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی قم در قالب بازرسی های میدانی، روند فعالیت دستگاه های 
اجرایی استان را مورد نظارت دقیق قرار داده و تلاش دارد تمامی گلوگاه های 
فساد خیز و راه های وقوع تخلف های اداری احتمالی را در این مجموعه ها 
مسدود کند. وی در ادامه سخنان خود به سایر اقدام های سازمان مدیریت و 

برنامه ریزی استان طی یک سال  اخیر پرداخت و گفت: بررسی، تایید و نظارت 
بر فرآیند صدور ردیف استخدامی برای کارکنان جدید الاستخدام و تبدیل 
وضعیت استخدامی کارکنان نظام اداری استان از بستر سامانه کارمند ایران 

که به تعداد یک هزار و 600 مورد صورت گرفت.
وی افزود: همچنین نظارت بر مصاحبه تخصصی آزمون های استخدامی 
جامع  قانون  نمودن  اجرایی  و  مورد   55 تعداد  به  اجرایی  دستگاه های 
خدمت رسانی به ایثارگران در قالب یک هزار و 568 مورد از دیگر اقدام های 
انجام شده توسط معاونت توسعه مدیریت و سرمایه انسانی سازمان مدیریت 

و برنامه ریزی استان است.
نادری تاکید کرد: در همین رابطه می توان به اجرای برنامه های دیگری 
همچون انجام فرآیند مدیریت ارزیابی عملکرد دستگاه های اجرایی و رتبه بندی 
دستگاه ها و ارائه گزارش به سازمان اداری و استخدامی کشور به تعداد 50 
دستگاه اجرایی و برگزاری جشنواره شهید رجایی در هفته دولت و معرفی 

دستگاه های برتر در ارزیابی عملکرد در شورای اداری استان اشاره کرد.
وی افزود: ساماندهی مسائل مرتبط با حوزه سرمایه انسانی و اصلاح نظام 
توسعه  راهبردی  شورای  جلسه  چهار  قالب  در  نیز  استان  سطح  در  اداری 
مدیریت استان و 147 جلسه کارگروه توسعه مدیریت در سطح دستگاه های 

اجرایی صورت پذیرفت.
وی ادامه داد: همچنین پیگیری دستورالعمل حقوق شهروندی و میز خدمت 
از 60 دستگاه اجرایی استان در قالب بازدیدهای حضوری و همچنین رصد 
و پایش سامانه ملی میز خدمت از دیگر اقدام های معاونت توسعه مدیریت و 

سرمایه انسانی، سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان بود.

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی  استان قم خبرداد:

شناسایی گلوگاه های فساد خیز دردستگاه های اجرایی 

  معضلات شبکه های اجتماعی و تاثیرات آن بر کودکان؟! 

طرح: سجاد جعفری

شهرداری قم 
در نظر دارد نسبت به واگذاری املاک و مستغلات با مشخصات و شرایط کلی زیر، از طریق حراج به متقاضیان 

واجد شرایط اقدام نماید. 

نشانی به  قم  شهرداری  گران  مناقصه  سامانه  به  مراجعه  طریق  از  می توانند  محترم   1-متقاضیان 
 peyman.qom.ir نسبت به خرید اسناد مزایده به مبلغ 500/000 )پانصد هزار( ریال اقدام نمایند.)هزینه 

خرید اسناد غیر قابل استرداد است( . 
۲-تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات: به صورت 1- ضمانت نامه بانکی ۲- مطالبات بلوکه 
شده تائید شده 3- وجه نقد مورد قبول است. جهت واریز وجه نقد به حساب شهرداری قم )سپرده حسن 

انجام کار( نزد بانک شهر به  شماره حساب بانکی ایران اقدام فرمایید.
.)IR 07 – 0610 – 0000 – 0010 – 0300 – 4300 – 54( :شهرداری قم )3-شماره حساب بانکی ایران)شبا

4-مهلت خرید و تحویل اسناد:
-مهلت خرید اسناد: از روز  پنج شنبه  مورخ   04/۱6/  ۱40۱ لغایت روز شنبه  مورخ  ۱40۱/04/۲5 

تاساعت ۱3:00
-مهلت ارائه پیشنهاد: از روز  پنج شنبه  مورخ ۱40۱/04/۱6  لغایت  روز  چهار شنبه  مورخ ۱40۱/04/۲۹ 

تاساعت ۱3:00
5-شرایط و ویژگیهای هر یک از املاک و مستغلات در شرایط عمومی درج گردیده است و متقاضیان محترم 
مکلف اند پس از خرید و مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد قیمت ارائه نمایند . 

امضاء اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط است.
6-متقاضیان محترم برای سوالات تخصصی با اداره کل املاك به شماره 3610448۲ – 0۲5 و سوالات 
عمومی با مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره پیمان ها و کمیسیونها( با شماره تلفن 36104335- 0۲5 

تماس حاصل فرمایند.
7-محل تسلیم پیشنهادها: قم ، بلوار امام موسی صدر ، جنب بوستان شهید بنیادی ، شهرداری مرکزی ، 

طبقه ششم ، اداره کل حراست.
*لازم به ذکر است ساعت تحویل پاکت توسط حراست روزهای شنبه لغایت چهارشنبه از ساعت 7:30 الی 

13:00و روزهای پنج شنبه ساعت 13:00 است.

آگهی حراج عمومی)نوبت دوم(

شناسه آگهی:۱3456۹۹اداره کل ارتباطات و بین الملل شهرداری قم WWW.QOM.IR    


